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گیلان

چهارشنبه  3  بهمن 1397 - 16 جمادی الاول 1439 - 23 ژانویه 2019 - شماره 5672

گیلان
رئیس پارک علم و فناوری گیلان مطرح کرد

فعالیت 44 شرکت دانش بنیان 
در گیلان

فرجام سد لاسک در گیلان
بودجه سال ۹۸ شهرداری رشت ارائه شد 

سرپرست شهرداری رشت عنوان کرد
تدوین بودجه ۶۸۵ میلیارد تومانی شهرداری رشت در سال ۹۸

بودجه  رشد  گفت:  رشت  شهرداری  سرپرست 
نظیر  همتراز  شهرهای  از  بیشتر  برابر  دو  حدود 

همدان بوده است. 
سرپرست شهرداری رشت در هفتاد و سومین جلسه 
علنی شورای اسلامی رشت، لایحه بودجه سال ۹۸ 

شهرداری رشت را به شورای اسلامی ارائه کرد
علی بهارمست گفت: تلاش مجموعه شهرداری این 
وقفه  شهر  امورات  در  شهردار  فقدان  در  که  بود 

ایجاد نشود. 
وی با اشاره به کاهش درآمدهای شهرداری اضافه 
کرد: برای خروج شهرداری از این بحران و قطاری 
که از ریل خارج شده، باید بودجه ای نوشته شود 

که امکان محقق شدن آن باشد. 
بهارمست با مقایسه ای از رشد بودجه و درآمدزایی 
کرد:  خاطرنشان  تاکنون   ۹۲ سال  از  شهرداری 
پیش  تومان  میلیارد   ۱۹۳ رقم   ،  ۹۲ سال  بودجه 
مصوب شد و ۱۶۴ میلیارد تومان آن محقق شد . 

بودجه سال ۹۳ به میزان ۲۴۵ میلیارد تومان مصوب شد که ۸۹ 
درصد آن محقق شد. 

بهارمست با انتقاد از رشد قابل توجه بودجه شهرداری از سال 
سال  به  نسبت  تومانی  میلیارد   ۶۰۰ رشد  افزود:   ،  ۹۴ و   ۹۳
پیشین، موجب شد به صرف بستن بودجه و کد، هزینه شود و 
اکنون بسیاری از بدهکاری های ناشی از همان تعهدات است. 
وی رشد بودجه ۹۰۰ میلیاردی برای سال ۹۶ را هم غیر منطقی 
تاکید کرد: مقایسه بودجه شهرهای همتراز رشت،  دانست و 
نشان می دهد این رشد بودجه حدود دو برابر بیشتر از شهرهای 

همتراز نظیر همدان بوده است. 
بهارمست با اشاره به کاهش درآمدهای شهرداری به ویژه در 
۳ کد درآمدی دریافت وام، فروش املاک و کمک های دولتی 
خاطرنشان کرد: این ۳ کد کاهش داشته و بودجه سال بعد با 
کاهش ۳۰ درصدی نسبت به سال جاری، ۶۸۵ میلیارد تومان 
درصد   ۵۴ و  جاری  درصد   ۴۶ رقم،  این  از  و  شده  تدوین 

عمرانی لحاظ شده است. 
سرپرست شهرداری با تاکید بر تکمیل پروژه های نیمه تمام، 
ابراز کرد: تصمیم گیرنده شورای شهر است و با همان شیب 

ملایم، باید روند مالی شهرداری را به حالت منطقی برگردانند.
برنامه بودجه و حقوقی شورای شهر رشت    عضو کمیسیون 
برای  شده  گرفته  نظر  در  بودجه  خواندن  واقعی  غیر  با  نیز 
شهرداری رشت افزود: خوشبختانه امروز منابع بودجه شفاف 
از  ایشان  داشتیم  لاهوتی  آقای  با  که  جلساتی  طی  و  است 

افزایش بودجه ما دفاع می کند.
احمد رمضانپور با اشاره به اینکه طبق ضوابط باید همه چیز 
با منابع  باید متناسب  شفاف باشد تصریح کرد: بستن بودجه 
بودجه  تصویب  برای  آیا  که  دید  باید  و  باشد  ما  درآمدی 
شهرداری بر اساس میانگین ۵ ساله عمل شده یا اعمال سلیقه 

در کار بوده است.
خدمات  و  زیست  محیط  بهداشت  کمیسیون  رئیس  نایب   
شهری شورای شهر رشت نیز در این جلسه گفت: فعالیت های 
گریبانگیر  واقعی  غیر  قراردادهای  انعقاد  مثل  غیرشفاف 

شهرداری شده و ضررهای عظیمی به آن زده است.
فکر  شهرداری  درآمدزایی  برای  اینکه  بیان  با  ذاکری  بهراد   
اساسی نشده خاطرنشان کرد: نباید منبع بودجه صرفاً بر اساس 
برای  باید  بلکه  باشد  ساختمانی  خلاف  و  ساختمانی  پروانه 

منابع درآمد فکر اساسی کنیم.
ترافیک شورای  و  نقل  و  رئیس کمیسیون حمل   
اینکه  به  اشاره  با  جلسه  این  در  نیز  رشت  شهر 
بودجه در نظر گرفته برای شهرداری تقریبا منطقی 
که  کنیم  فراموش  نباید  افزود:  می رسد  نظر  به 
بعضی از درآمدهای ما مربوط به شهرداری نیست 
قابل  قبل  سال  به  نسبت  بودجه  کاهش  ایراد  اما 

قبول است.
 اسماعیل حاجی پور خاطرنشان کرد: پایین بودن 
بودجه نباید مانع تلاش مسئولان شود؛ وعده های 

ما در سال آینده باید تحقق پیدا کند.
 رئیس کمیسیون برنامه و بودجه و حقوقی شورای 
شهر رشت نیز در این مراسم اظهار داشت: یکسان 
شدن  گرفته  نادیده  باعث  درامد  با  بودجه  بودن 
بودجه  بین  فاصله  باید  شود،  می  مدیران  تلاش 
مصوب و بودجه محقق شده باشد تا شهرداری به 

اهداف خود نظیر تولید ثروت برسد.
اینکه تنش بین شورا و شهرداری باعث  بیان  با   فرهام زاهد 
شدن  یکسان  با  افزود:  شود  می  سرمایه گذار  شدن  فراری 
متخصص  مدیران  از  باید  مخالفم؛  مصوب  و  محقق  بودجه 

برای رسیدن شهرداری به اهدافش استفاده کنیم.
اینکه  بیان  با  رشت  شهر  شورای  خزانه دار  عبداللهی  حامد   
کاهش ۳۰ درصدی بودجه باعث افت مناطق مختلف شهر می 
شود گفت: کاهش بودجه سه انگیزه و رقابت بین مدیران و 

کارکنان شهرداری را از بین می برد.
شهری  خدمات  و  زیست  محیط  بهداشت  کمیسیون  رئیس   
امیدوارم  نیز در این مراسم تصریح کرد:  شورای شهر رشت 
در بودجه سال ۹۸ هزینه های غیرضروری را کاهش دهیم و 

سیاست ها و راهبردهای بودجه شهرداری را اجرایی کنیم.
 فاطمه شیرزاد خاطرنشان کرد: امیدوارم در سال ۹7 در بحث 
بودجه بتوانیم پسماند شهری را کاهش داده و با توسعه حمل 

و نقل عمومی پروژه های نیمه تمام را کامل کنیم.
 وی تصریح کرد: درآمدهای عوارضی که از کشور دریافت 
می شود باید به موضوعات خاص سازمان ها اختصاص پیدا 

کند و امیدوارم این بخش از بودجه کامل عملی شود.

تمام  اکنون  هم  گفت:  گیلان  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
و یک  تاریخی  بافت  بودن  دارا  به علت  ماسوله  بجز  شهرها 
هزار و ۹۴۲ روستای استان از نعمت گاز بهره مند هستند و 
گاز  نعمت  از  استان  روستایی  خانوارهای  مندی  بهره  درصد 

طبیعی ۹۴.۲ درصد است. 
حسین اکبر با بیان اینکه شرکت گاز گیلان در پاییز امسال بیش 
از ۱۲ هزار و  7۰۰ مشترک جدید جذب کرده است، اظهار 
در  گاز  مشترکین  مجموع  مشترک  میزان  این  جذب  با  کرد: 
استان از مرز یک میلیون و ۴۴ هزار مشترک عبور کرده است. 
تمام  اکنون  هم  افزود:  گیلان  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
و یک  تاریخی  بافت  بودن  دارا  به علت  ماسوله  بجز  شهرها 
هزار و ۹۴۲ روستای استان از نعمت گاز بهره مند هستند و 
گاز  نعمت  از  استان  روستایی  خانوارهای  مندی  بهره  درصد 

طبیعی ۹۴.۲ درصد می باشد. 
عملیات  پایان  در  اکنون  هم  گیلان  استان  اینکه  بیان  با  وی 
توسعه گاز قرار دارد، گفت: جذب بیش از یک میلیون مشترک 

در کمتر از ۴۰ سال و گازرسانی به اقصی نقاط استان بویژه 
روستاها کار بسیار بزرگی است که در گیلان به انجام رسیده 
انقلاب شکوهمند اسلامی  افتخاری است که در سایه  و این 

محقق شده است. 

عملیات  پایان  به  شدن  نزدیک  با  همزمان  داد:  ادامه  اکبر   
توسعه گازرسانی در گیلان، پروژه بزرگ دیگری در دستور 
کار شرکت گاز استان قرار گرفته و آن نهادینه سازی فرهنگ 
مصرف بهینه و ایمن گاز طبیعی در میان کلیه مشترکین گاز 

گیلانی است. 
با  شرکت  این  افزود:  گیلان  استان  گاز  شرکت  مدیرعامل 
ادارات،  مدارس،  برای  مختلف  آموزشی  دوره های  اجرای 
پایگاه های بسیج و ... )طرح سفیران انرژی(، اطلاع رسانی و 
آموزش در زمینه مدیریت مصرف گاز طبیعی از صدا و سیما و 
رسانه های مکتوب و مجازی و.... توانسته تا حد زیادی فرهنگ 
مصرف بهینه و ایمن گاز طبیعی را در استان نهادینه کند به 
نحوی که در سال گذشته شاهد هیچگونه حادثه مرگ خاموش 

در استان نبودیم. 
تا  کرد  درخواست  گیلانی  مشترکین  همه  از  پایان  در  وی 
و  گاز  جریان  پایداری  حفظ  جهت  در  مصرف،  مدیریت  با 

استفاده بهتر از این سرمایه ملی بکوشند.

مدیرعامل شرکت گاز گیلان خبر داد

برخورداری بیش از ۹4 درصد خانوارهای روستایی گیلان از نعمت گاز 

مدیرکل راه وشهرسازی گیلان گفت:در دهه فجر سالجاری7۱ 
طرح در بخشهای مختلف راهسازی ،مسکن وساختمان آماده 

بهره برداری می باشد .
پیروزی  سال  چهلمین  گرامیداشت  با  پدرام  ماکان  مهندس 
وگفت:  داد  خبر  عمرانی  پروژه   7۱ ازافتتاح  اسلامی  انقلاب 
دهه فجر فرصتي مناسب براي ارائه خدمات دولت است واداره 
کل راه و شهرسازي گیلان نیز همزمان بااین ایام7۱پروژه رابا 

اعتباری بالغ ۱۶۲۱۹۴۰میلیون ریال افتتاح می نماید.
مهر  مسکن  ۴۹۲واحد  افتتاح  شامل  ها  طرح  این  افزود:  وی 
راههای  آسفالت  روکش  و  بهسازی   ، گیلان  درسراسراستان 
،بهسازی وروکش راههای روستایی  ،احداث  اصلی و فرعی 
ارتباطي  پل  .احداث7دستگاه  بطول۱۱۵.۳۵کیلومتر  جمعا 

مي باشد.
شکوهمند  انقلاب  پیروزی  بزرگ  تحول  به  اشاره  با  پدرام 
اسلامی ودستاوردهای چهل ساله آن در عرصه های عمرانی 
وخدمات رسانی دولتها درراستاي محرومیت زدایي روستاها 
راهسازي  هاي  پروژه  اجراي  کشورگفت:  وآبادي  وعمران 
یکي  روستاها  و  محروم  درنقاط  بخصوص  مختلف  درمناطق 
ازمهمترین رویکردهاي دولت است که در طی سالهای اخیر 
برای بهبود جبران عقب ماندگی در مناطق روستایی و بهبود 

کیفیت زندگی مردم بیشتر شده است.

مدیر کل راه وشهرسازی گیلان خاطر نشان ساخت: احداث و 
بهسازي محورهاي مواصلاتي بعد ازپیروزي انقلاب شکوهمند 
اسلامي شتاب بیشتري به خودگرفته،بطوریکه در جهت توسعه 
و بهسازي وآسفالت شبکه راههاي استان گیلان به منظورتامین 
وتسهیل  امن  بستري  ایجاد  و  نقلیه  عبورومروروسائط  ایمني 
از  دربعد  استان  درآمدو شد وکاهش تصادفات درمحورهاي 
که  گرفته  صورت  اساسي  و  مهم  اقدامات  اسلامي  انقلاب 

درنوع خود بي نظیر است.

وی افزود:طول جاده هاي این استان از یک هزار و۴۰۰ کیلومتر 
در قبل از انقلاب، اینک به بیش از ۱۱ هزار ۱۵۱کیلومتر رسیده 
 ، اقتصادي  فعالیتهاي  رشد  روبه  روند  به  توجه  با  اما  است 
به  راهها  توسعه  و  وگردشگري،بهسازي  کشاورزي  صنعتي، 
جایگاه  استان  توسعه  محور  ومهمترین  ترین  اساسي  عنوان 
شرایط  آنها  گسترش  با  شودتا  مي  تلاش  یابدو  مي  خاصي 
ونقل  حمل  صنعت  به  بخشیدن  رونق  براي  را  مطلوبتري 

واقتصاد گیلان مهیا سازیم.
بر۹۲۴۵کیلومتر  بالغ  انقلاب  ساله  چهل  مدت  افزود:در  وی 
نیز  روستایی  راه  ۴۸7۲کیلومتر  و  شده  احداث  روستایی  راه 
راه  آسفالت  ۱۸7۱کیلومتر  است.همچنین  گردیده  آسفالت 
اصلی و فرعی و ۵۸.۵کیلومترآزاد راه و۱۶۸ کیلومتر راه آهن 

اجرایی شده است.
اقدامي  هیچگونه  اسلامي  انقلا  از  قبل  تا  نیز  دربخش مسکن 
متقاضیان صورت  به  واگذاري مسکن  و  درخصوص ساخت 
مسکوني  ۱۶۱۵واحد  انقلاب  پیروزی  از  پس  اما  بود  نگرفته 
اجاره به شرط تملیک ساخته ومورد بهره برداری قرار گرفته 
وبالغ بر ۵۱۳7۰ واحدهای مسکن مهر ساخته شده استان گیلان 
مهر  مسکن  ،و۴۱۳۳۸واحد  نفر  هزار   ۲۵ بالای  شهرهای  در 
در شهرهای بالای ۲۵ هزار نفر جمعیت به متقاضیان واگذار 

شده است.

مدیرکل راه و شهرسازی گیلان خبر داد

بهره برداری از 71 پروژه طی دهه فجر در گیلان 

اینکه  به  اشاره  با  گیلان  فناوری  و  علم  پارک  رئیس 
شرکت های دانش بنیان، شرکت های نو پا و تولیدی هستند 
گفت: تعداد ۴۴ شرکت دانش بنیان در گیلان وجود دارند، 
درحالی که استان آذربایجان شرقی ۱۰۰ شرکت و اصفهان 
مانند  استان ها  مابقی  و  دارند  دانش بنیان  شرکت   ۳۰۰ نیز 

گیلان هستند.
بیان اینکه زیرساخت های فیزیکی و انسانی  با  علی باستی 
در آموزش علمی ارتقا پیداکرده اظهار کرد: پیش از انقلاب 
۲۸ دانشگاه در کشور داشتیم که اکنون این تعداد به ۲۶۰ 
دانشگاه و دو هزار و ۵۰۰ مرکز آموزشی در کشور رسیده 

است.
دانشجو  هزار   ۲۵۰ انقلاب  از  پیش  اینکه  به  اشاره  با  وی 
در کشور داشتیم افزود: امسال تعداد دانشجویان ما به ۴۱ 
میلیون نفر افزایش پیداکرده و ۹۶۰ هزار نفر نیز هیئت علمی 

در کشور داریم.
رئیس پارک علم و فناوری گیلان با بیان اینکه اکنون ۲۰۰ 
محقق و دانشمند ایرانی جزو یک درصد دانشمندان برتر دنیا 
هستند گفت: ۱۸۵ دانشگاه کشور اکنون جزو دانشگاه های 

برتر دنیا هستند.
باستی با اشاره به اینکه رتبه علمی کشور ما در دنیا پیش 
از انقلاب ۵۲ بود بیان کرد: اکنون طبق اعلام موسسه های 

معتبر دنیا ما در رتبه ۱۵ قرار داریم.
وی با بیان اینکه دو درصد تولید علمی دنیا را داریم گفت: 
اکنون سه درصد تولید علمی برتر دنیا را داریم و در بخش 

مقالات پراستناد در رتبه ۲۰ جهان هستیم.
رئیس پارک علم و فناوری گیلان با اذعان به اینکه کشور 
ما با تولید ۲۲ درصد تولید علمی در رتبه اول جهان اسلام 
بیان کرد: بعد از ایران اسلامی کشور ترکیه در  قرار دارد 
رتبه دوم قرار دارد و در بخش نرخ شتاب علمی کشور ما 

در دنیا در رتبه اول قرار دارد.
باستی با اشاره به اینکه اکنون دانشگاه های ایران اسلامی، 
دانشجویان بین المللی زیادی دارند تصریح کرد: میزان ۴۰ 
کشور  از  خارج  در  انقلاب  از  قبل  ما  دانشجویان  درصد 
تحصیل می کردند اما اکنون فقط یک درصد دانشجویان ما 

در خارج از کشور تحصیل می کنند.
بازگشت  برای  را  مشوق هایی  اینکه  بیان  با  وی 
حال  در  دنیا  برتر  دانشگاه های  در  که  دانش آموختگانی 
مشوق ها  این  گفت:  کرده ایم  برنامه ریزی  هستند  تحصیل 
حال  در  نیز  دنیا  برتر  دانشگاه   ۲۰۰ در  که  اساتیدی  برای 

تدریس هستند وجود دارد.
از  باید  اینکه  بیان  با  گیلان  فناوری  و  علم  پارک  رئیس 
ایده های خلاقانه حمایت کنیم افزود: ثبت اختراع در شعب 
مختلف ما انجام می شود و گیلان در این بخش رتبه خوبی 

در کشور دارد.
مولود  دانش بنیان  شرکت های  اینکه  بر  تأکید  با  باستی 
انقلاب هستند بیان کرد: نسل جدید از کارآفرینان در قالب 
و  علم  بین  رابط  و  شکل گرفته اند  دانش بنیان  شرکت های 

صنعت هستند.
وی با اشاره به اینکه شرکت های دانش بنیان، شرکت های نو 
پا و تولیدی هستند گفت: تعداد ۴۴ شرکت دانش بنیان در 
گیلان وجود دارند این در حالی است که استان آذربایجان 
نیز ۳۰۰ شرکت دانش بنیان  شرقی ۱۰۰ شرکت و اصفهان 

دارند و مابقی استان ها مانند گیلان هستند.
رئیس پارک علم و فناوری گیلان با بیان اینکه پارک علم 
ارائه می دهد  را  زیرساخت ها  با  مرتبط  فناوری خدمات  و 
تصریح کرد: پارک علم و فناوری خدمات حمایتی کسب 
کار، خدمات نوآوری آزمایشگاهی و ثبت اختراع را انجام 
می دهد و خدمات شبکه سازی، عرضه و تقاضا را بر عهده 

دارد.
باستی با اشاره به اینکه پارک علم و فناوری گیلان در سال 
۸۱ تأسیس  شده افزود: پارک علم و فناوری گیلان دارای 
۸ مرکز رشد است که ۶7۱ نیروی تمام وقت و ۳۰۰ نیروی 

پاره وقت به غیر نیروهای غیرمستقیم مشغول به کار هستند
داریم  شرکت   ۳۰۰ به  نزدیک  هم اکنون  اینکه  بیان  با  وی 
مورد   ۱۴۰ شرکت ها  ثبت شده  قراردادهای  تعداد  گفت: 
است و درآمد شرکت ها نیز ۵7 میلیارد تومان بوده و این 

شرکت ها ۳۸۳ هزار دلار صادرات نیز داشته اند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان گفت: احداث هرگونه 
سد همیشه با اما و اگرهایی همراه است. 

محیط  حفاظت  سازمان  رییس  اذعان  به  که  شرایطی  در 
زیست کشور تالاب بین المللی انزلی نفسهای آخر را می 
دارند  قرار  انقراض  خطر  در  هیرکانی  جنگلهای  و  کشد 
را  آن  نظران  صاحب  که  می رود  سدی  احداث  از  سخن 
عامل نابودی تالاب و بخشی از جنگلهای هیرکانی می دانند. 
قرار است این سد با ارتفاع ۶۳ متر، عرض 7۵۰ متر و طول 
۳۶۰۰ متر با یک هزار میلیارد تومان اعتبار بر روی رودخانه 
امامزاده ابراهیم در شفت احداث شود. به گفته نماینده مردم 
فومن و شفت ۴۰میلیارد تومان از این اعتبارات فایناس بوده 

و در تعهد پیمانکار قرار دارد. 
گرچه نیت برنامه ریزان برای ساخت این سد خیر است اما 
به گفته کارشناسان عالی رتبه این طرح فاقد پیوست زیست 
جنگلهای  تالاب،  تخریب  عامل  و  علمی  و  موجه  محیطی 

هیرکانی و محیط زیست منطقه است. 
طرح احداث سد لاسک سال ها پیش آغاز شده است 

قربانعلي محمدپور مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان در 
این خصوص با بیان اینکه مجوز احداث سد مخزني لاسک 
در آذرماه سالجاري صادر شده است، گفت: طرح احداث 
گزارش  اولین  و  شده  آغاز  پیش  سال ها  مخزني  سد  این 
مشاور  مهندسین  توسط  آن  محیطي  زیست  اثرات  ارزیابي 
از سوي شرکت سهامي آب   ۸۹ در سال  و  تهیه  آساراب 
به حفاظت محیط زیست  به عنوان مجري طرح  اي  منطقه 
گیلان ارسال شد. وی افزود: این گزارش به دلیل تخریب 
پهنه جنگلي محدوده مخزن سد و  از  از ۱7۰ هکتار  بیش 
ضرورت بازنگري، با مخالفت دفتر ارزیابي سازمان حفاظت 
منطقه اي  آب  سهامي  شرکت  و  شد  روبرو  زیست  محیط 
در سال ۹۲ نسبت به تهیه گزارش ارزیابي زیست محیطي 
اقدام  جدید  مشخصات  با  و  یکم  مشاور  مهندسین  توسط 
از  هکتار   ۱۹۸ تخریب  دلیل  به  نیز  گزارش  این  اما  کرد، 
هاي  جاده  و  روستا  شدن شش  مغروق  و  جنگلي  اراضي 
دسترسي و همچنین عدم معرفي گزینه مکاني جدید مورد 

موافقت سازمان حفاظت محیط زیست قرار نگرفت. 
سد  احداث  جدید  مکان  معرفي  با  داد:  ادامه  محمدپور 
ارائه  و   ۹۴ سال  در  یکم  مشاور  مهندسین  توسط  لاسک 
بررسي  روند  طرح،  مجري  توسط  جدید  ارزیابي  گزارش 
مجدد این گزارش در کارگروه ارزیابي آغاز و کارشناسان 
و  استاني  کارگروه هاي  در  جلسه  چندین  از  پس  مربوطه 
ملي، اطلاعات و مستندات ارائه شده را کافي ندانسته و این 
گزارش جهت رفع نواقص و ابهامات مطروحه عودت داده 
شد که نهایتا در مرداد ماه ۹۶ گزارش تکمیلي توسط مشاور 

طرح تهیه و به حفاظت محیط زیست گیلان ارسال شد. 
زیست  محیط  سازمان  ارزیابي  کمیته  کرد:  وی خاطرنشان 
سازمان  کارشناسان  حضور  با   ۹۶ ماه  آبان   ۲۳ در  کشور 
ماده ۲ سازمان  اعضاي کارگروه  حفاظت محیط زیست و 
برگزار و پس ازبررسي دقیق گزارش اصلاحي، سه موضوع 
در  مراتع  و  ها  جنگل  سازمان  شفاف  نظریه  اخذ  شامل، 
اخذ  احیاء،  کار  و  ساز  و  جبران خسارت  نحوه  خصوص 
از  شرب  آب  تامین  اولویت  با  جدید  تخصیص  مقادیر 
وزارت نیرو، و بررسي اثر گذاري اجراي سد بر کیفیت آب 
تالاب انزلي و پیامدهاي اکولوژیکي آن را مد نظر قرار داده 

و خواستار پاسخ صریح و شفاف در این زمینه شد. 
مدیرکل حفاظت محیط زیست گیلان افزود: در ادامه پس 
از تشکیل جلسات متعدد کمیته ارزیابي ملي و اخذ نظرات 
مربوطه،  هاي  سازمان  و  وزارت خانه ها  از  شده  خواسته 
نامه  تعهد  اخذ  به  منوط  احداث سد لاسک  مجوز  صدور 
این  اخذ  از  پس  نهایت  در  و  شد  طرح  مجري  از  رسمي 
تعهدنامه، مجوز احداث سد لاسک در مورخ یکم آذرماه 

سال جاري به شماره۴/۵۰۲۴-۹7/۲۰/ص  صادر شد. 
همراه  هایي  اگر  و  اما  با  همیشه  سد  هرگونه  احداث 

است 
وی ادامه داد:طی این گزارش احداث هرگونه سد همیشه با 
اما و اگرهایي همراه بوده و طرفداران محیط زیست با ابراز 
نگراني از پیامدهاي زیست محیطي آن با احداث و ساخت 
سدها مخالفت مي کنند. در این بین کارشناساني هم هستند 
با محیط زیست نمي دانند  تنها مغایر  نه  که احداث سد را 
بلکه معتقدند اگر سدي با مطالعه و ارزیابي اثرات زیست 
محیطي آن اجرا شود مي تواند تا حدود زیادي مشکلات 
منظور  به  را  کشور  ویژه  شرایط  در  آنهم  محیطي  زیست 
مدیریت منابع آبي مرتفع کند. محمدپور گفت:با احترام به 
محیط  و حامیان  دوستداران  مخالف  و  موافق  نظرات  همه 
به  موظف  را  نظرات خود  این  از  استقبال  ، ضمن  زیست 
رعایت قوانین و مقررات مربوط دانسته و با هرگونه اقدامي 
که منجر به تخریب محیط زیست شود، مخالفت مي کنم.اما 
ساز و کار تصمیم گیري در مورد اجراي پروژه هاي بزرگ 
مشخص شده و همیشه مي تواند با درصدي از خطا روبرو 
باشد. وی افزود:این اداره کل خود را موظف به پاسخگویي 
به مردم و نظارت و پایش مستمر همه فعالیت هایي مي داند 

که با محیط زیست در ارتباط است.

درصدی   ۱۲۰ افزایش  از  گیلان  امداد  کمیته  مدیرکل 
کمک های مردمی به کمیته امداد در ۱۰ ماهه نخست امسال 
خبر داد.»عباس اهرابی« با اشاره به اینکه ۱۹۲ هزار نفر در 
قالب ۱۱۶ هزار خانوار در گیلان تحت پوشش کمیته امداد 
برای  اشتغالزایی  الحسنه  قرض  تسهیلات  گفت:   ، هستند 
میلیون   ۳۰ به  تومان  میلیون   ۱۵ از  امداد  کمیته  مددجویان 
تومان افزایش پیدا کرده است که در راستای توانمندسازی 
واقعی آنان اقدام می شود. مدیرکل کمیته امداد گیلان به سه 
برابر شدن رقم مستمری پرداختی به مددجویان کمیته امداد 
در دولت تدبیر و امید اشاره و خاطرنشان کرد: در ۱۰ ماهه 
مددجویان  به  مستمری  تومان  میلیارد   ۲۰7 امسال  نخست 

کمیته امداد گیلان پرداخت شده است.
 وی به احداث هزار واحد مسکونی با حمایت های اعتباری 
در سال گذشته  سپاه  قرارگاه سازندگی  همکاری  و  دولت 
در سال  افزود:  و  کرد  اشاره  امداد  کمیته  مددجویان  برای 

جاری نیز هزار واحد دیگر در حال احداث است.
 مدیرکل کمیته امداد گیلان با بیان اینکه بیش از ۵۰ درصد 
مددجویان این مجموعه را روستاییان تشکیل می دهد گفت: 
در  و  ماست  اهداف  از  روستاها  در  افراد  این  ماندگاری 
استانداری  مجموعه  حمایتی  نگاه  قدردان  خصوص  این 
تقویت  راستای  در  رسان  خدمات  اجرایی  دستگاه های  و 

زیرساخت ها هستیم.
 وی همچنین از افزایش ۱۲۰ درصدی کمک های مردمی به 
کمیته امداد در ۱۰ ماهه نخست امسال خبر داد و افزود: در 
این مدت حدود ۸7 میلیارد تومان از طریق مردم به مجموعه 

کمیته امداد کمک شده است

مدیرکل کمیته امداد گیلان خبر داد
افزایش 1۲۰ درصدی کمک های 

مردمی به کمیته امداد گیلان

مصرف  حقوق  از  حمایت  و  بازرسی  نظارت،  معاون   
کنندگان سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان از تشکیل 

۹ هزار پرونده تخلف اقتصادی در استان خبر داد.
محمد درویش کردار با بیان اینکه طی ۹ ماه سال جاری 
بیش از ۲۳۰ هزار واحد اقتصادی مورد بازرسی قرار گرفته، 
عناوین  قالب  در  تخلف  پرونده  هزار   ۹ از  بیش  افزود: 
گرانفروشی، امتناع از عرضه کالا، قاچاق کالا، عدم اعلام 
موجودی و احتکار به ارزش بالغ بر ۱۲۸ میلیارد ریال به 

اداره کل تعزیرات حکومتی ارسال شد.
وی تصریح کرد: پایش، کنترل، نظارت و مراقبت از زنجیره 
اقتصادی می تواند به عنوان یکی از ضرورت های اساسی 
دستگاه های نظارتی به جهت کیفیت و اثربخشی آن قلمداد 

شود.
انجام شده در حوزه  بازرسی های  میزان  به  اشاره  با  وی 
رسیدگی  و  ها  بازرسی  داشت:  اظهار  بازار  مختلف  های 
زمینه  صنفی،  غیر  و  صنفی  های  بخش  در  تخلفات  به 
سودجویی و سوء استفاده برخی فعالان اقتصادی را به نحو 
چشمگیری کاهش داده و در این راستا افزایش مشارکت 

مردمی را به همراه داشته است.
مصرف  حقوق  از  حمایت  و  بازرسی  نظارت،  معاون 
 ۱۲۴ سامانه  کرد:  تصریح  گیلان  سازمان صمت  کنندگان 
شکایات  و  گزارشات  دریافت  آماده  سازمان  خبری  ستاد 
می باشد و روند رو به رشد افزایش مشارکت مردمی، با 
دریافت ۱۰ هزار و ۶۴ مورد گزارش در ۹ ماه سالجاری، 

نشان از اعتماد جامعه به فرایند نظارتی است.
مشرف  و  ناظر  نهاد  یک  تقویت  و  وجود  کردار  درویش 
را  دولتی(  بخش  از  )جدا  بازار  اقتصادی  جاری  روند  بر 
لازم و حائز اهمیت دانست و تاکید کرد: در این خصوص 
نقش اصناف، اتحادیه های صنفی و انجمن های حمایت از 
حقوق مصرف کنندگان بیش از پیش مهم است و باید نقش 

پررنگ تری توسط تشکل های مربوطه ایفا شود.

تشکیل۹ هزار پرونده تخلف اقتصادی 
در گیلان

و  خاویاری  ماهیان  پرورش  گفت:  گیلان  شیلات  مدیرکل 
دستیابی به فناوری تکثیر، تولید و انجماد اسپرم و جنین این 

گونه از ماهیان پس از انقلاب اسلامی در کشور آغاز شد. 
اسحاق شعبانی با بیان اینکه مصرف سرانه ماهی به ۱۵ کیلوگرم 
بسته بندی های  در  ماهی ها  گفت:  است،  رسیده  گیلان  در 
مختلف و به صورت محصولات نوین به استان هایی که از دریا 

فاصله دارند و ظرفیت آبزی پروری ندارند ارسال می شود.
ماهیان  پرورش  مزرعه  انقلاب  از  پیش  تا  اینکه  بیان  با  وی 
سردآبی وجود نداشت، افزود: در ۴۰ سال گذشته ۳۰۹ مزرعه 
در گیلان ایجاد شد که اکنون بیش از ۴7۸۰ تن محصول از 

آن برداشت می شود.

وی افزود: اکنون ۴۴۵ تن ماهی خاویاری در ۴۰ مزرعه استان 
تولید می شود.

اسحاق شعبانی گفت: ۵۶۹۴ مزرعه پرورش ماهیان گرمابی در 
گیلان با اشتغالزایی برای ۵۴۴۵ نفر و تولید بیش از ۵۰ هزار 

تن در گیلان در حوزه شیلاتی فعالیت دارند.
وی افزود: استان گیلان در بخش تولید ماهی قرمز، تکثیر بچه 
ماهیان گرمابی و تعداد مزارع پرورش ماهیان خاویاری رتبه 
نخست و در بخش تولید ماهیان گرمابی با تولید بیش از ۵۰ 

هزار تن رتبه سوم کشور را دارد.
تداوم صید  برای حفظ و  تاکید کرد:  مدیرکل شیلات گیلان 
پایدار و اقتصادی در دریای خزر و بازسازی ذخایر ژنتیکی 

بچه  انواع  قطعه  میلیون   ۱۵۰ حدود  سالانه  اقتصادی  آبزیان 
ماهیان استخوانی و خاویاری در دریا رهاسازی می شود.

اسحاق شعبانی پرورش ماهی در قفس، تنوع بخشی به تولید 
آکواریومی،  زینتی  ماهیان  پرورش  پرورشی،  آبزیان  انواع 
آبزی پروری  ارتقاء دانش علمی  آبزی،  زالوی طبی و گیاهان 
و ایجاد مزارع خرد آبزی پروری در قالب مشاغل خانگی را 
از دیگر دستاوردهای انقلاب اسلامی در بخش شیلات اعلام 

کرد.
پایان اعلام کرد: پارسال بیش از یک میلیون و ۱۰۰  وی در 
هزار تن آبزی در کشور صید و تولید شد که سهم گیلان ۶۴ 

هزار و ۶۸۰ تن بود.

انجماد اسپرم و جنین ماهی خاویاری در گیلان 
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گیلان

گیلان  استان  پرورش  و  آموزش  ابتدایی  آموزش  معاون 
گفت: در سال تحصیلی 98 = 97 جایگاه جذب نوآموزان 
پیش دبستانی استان گیلان از رتبه 18 در سال گذشته به رتبه 

13 کشوری ارتقا یافته است. 
نوآموزان  جذب  پوشش  نرخ  میزان  افزود:  دستیار  نرگس 
به  درصد   69 از   97- تحصیلی98  سال  در  دبستانی  پیش 
رتبه  مذکور  نتایج  به  توجه  با  که  رسیده  درصد   76 عدد 
18در  رتبه  از  گیلان  استان  دبستانی  پیش  نوآموزان  جذب 
سال تحصیلی گذشته به رتبه 13 کشوری در سالجاری ارتقا 

یافته است. 
وی اظهار داشت : برابر آمار و داده های استخراج شده از 
سامانه سناد وزارت آموزش و پرورش میزان درصد تحقق 
جذب نوآموزان دوره پیش دبستانی از عدد 95.92 درصد 

در سال گذشته امسال به 102 درصد ارتقا یافته است. 
گیلان  استان  پرورش  و  آموزش  ابتدایی  آموزش  معاون 
شکل  در  دبستانی  پیش  آموزش  دوره  اهمیت  به  اشاره  با 
گیری شخصیت انسان ها، گفت: اداره کل آموزش و پرورش 
استان گیلان بر اساس برنامه های راهبردی معاونت ابتدایی 
وزارت آموزش و پرورش و در راستای تحقق سند تحول 
بنیادین برنامه متعددی را در دست اجرا دارد که برنامه های 
هویت بخشی به کودکان ایران اسلامی، اجرای طرح زیست 
و  دینی  آموزه های  تعمیق  داریم«،  زمین  یک  »ما  محیطی 

برنامه استقبال از بهار از مهم ترین آنهاست. 
استان گیلان 393 هزار و 48 دانش آموز دارد که 190 هزار 
و 883 نفر در مقطع ابتدایی و 25 هزار و 786 نفر در مقطع 

پیش دبستانی تحصیل می کنند.

ارتقای 5 پله ای گیلان در جذب 
نوآموزان پیش دبستانی

مناطق نمونه گردشگری گیلان به سرمایه 
گذاران جدید واگذار می شود

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری گیلان 
اعلام کرد: مناطق نمونه گردشگری استان که توسط سرمایه 
گذاران پیشین به بدعهدی دچار شده اند، به سرمایه گذاران 

جدید واگذار می شوند.
نمونه  71منطقه  دارای  گیلان  افزود:  امیرانتخابی  شهرود 
گردشگری است که تعدادی از آنها برای توسعه به سرمایه 
گذاران واگذار شده بود اما متاسفانه برخی از سرمایه گذاران 

هیچ اقدامی در راستای رونق و توسعه انجام نداده اند.
گردشگری  نمونه  مناطق  اساس  برهمین  داشت:  اظهار  وی 
اقدام،  فاقد  قرارداد سرمایه گذاران  و  بازنگری شده  استان 
گذاران جدید  اختیار سرمایه  در  نمونه  مناطق  این  و  فسخ 

قرار می گیرد.
سرمایه  مانع  که  مواردی  از  یکی  داد:  ادامه  امیرانتخابی 
گذاری در حوزه گردشگری استان است ، تصمیم گیری در 
اخیراً  و  تهران است  در  نمونه گردشگری  مناطق  خصوص 
در  موضوع  این  برای  ای  اصلاحیه  تا  شده  ارائه  راهکاری 
نظر گرفته و تصمیم گیری و اختیارات این مناطق به استان 

ها تفویض شود.
موانع  از  بسیاری  انجام شود  اصلاحیه  این  اگر  افزود:  وی 
بصورت بین دستگاهی مرتفع خواهد شد و سرمایه گذاران 

رغبت بیشتری برای سرمایه گذاری خواهند داشت.
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری گیلان 
دستگاه  به  تنها  نباید  گردشگری  توسعه  برای  کرد:  تاکید 
توسعه  برای  باید  ها  دستگاه  همه  بلکه  کرد  اکتفا  متولی 

گردشگری پای کار بیایند .

نخستین  برگزاری  به  اشاره  با  گیلان  دادگستری  کل  رئیس 
جلسه محاکمه مدیران متخلف یکی از دستگاههای اجرایی 
استان گیلان گفت: جلسات بعدی رسیدگی به اتهامات این 

متهمان در روزهای آینده برگزار می شود. 
محاکمه  جلسه  نخستین  داشت:  اظهار  سیاوش پور  احمد 
جهت رسیدگی به اتهامات و تخلفات جلسه محاکمه مدیران 
متخلف یکی از دستگاههای اجرایی استان گیلان و 21 نفر 
شد  برگزار  گیلان  استان  اجرایی  دستگاه های  کارکنان  از 
برگزار  آینده  برنامه در روزهای  نیز طبق  بعدی  و جلسات 

می شود.
یاد شده  متهمان  اینکه  بیان  با  گیلان  دادگستری  رئیس کل 
فعلًا با قرار وثیقه آزاد هستند عنوان کرد: دریافت مقادیری 
رشوه  به صورت وجه نقد، چک و خودرو در کنار مباشرت 
و  امهال  طریق  از  دولتی  حقوق  تضییع  در  مشارکت  و 

سهل انگاری از جمله اتهامات این افراد به شمار می آید.
سیاوش پور از حضور متهمان این پرونده به همراه وکلایشان 
در دادگاه رسیدگی به تخلفات و جرایم شان سخن گفت و 
تعداد  دارای  مذکور  پرونده  اینکه  به  توجه  با  داشت:   بیان 
زیادی متهم با عناوین اتهامی متعدد و گسترده در حوزه های 
نوبت  چندین  در  رسیدگی  جلسه  بنابراین  است  مختلف 

برگزار می شود. 
رئیس کل دادگستری استان گیلان ضمن اشاره به اینکه آراء 
صادره این دادگاه در محاکم تجدیدنظر قابلیت تجدیدنظر 
دارد ابراز داشت: دستگاه قضایی در راستای عمل به وظایف 
خطیر خود و در راستای دفاع از حقوق مردم و بیت المال با 

تضییع کنندگان آن به صورت قانونی برخورد می کند.

نخستین جلسه محاکمه مدیران 
متخلف یکی از دستگاه های 
اجرایی گیلان برگزار شد 

جنگ طلبی  درباره  صهیونیستی  ژنرال  هشدار 
اسرائیل 

یک ژنرال صهیونیست با اشاره به اینکه چالش بزرگ تل آویو در 
سال جاری میلادی جبهه شمالی است درباره هرگونه برداشت اشتباه 
مقامات تل آویو هشدار داد و آنرا عامل جنگ تمام عیار دانست. 
»عاموس یادلین« ژنرال و رئیس سابق اطلاعات نظامی ارتش رژیم 
صهیونیستی و رئیس مرکز امنیتی وابسته به دانشگاه تل آویو تاکید 
میلادی جبهه  در سال 2019  اسرائیل  برابر  در  بزرگ  کرد: چالش 
شمالی است.وی اعلام کرد: ارتش سوریه به رقم مهمی در معادله 
جدید تبدیل شده و ایرانی ها و حزب الله را هم باید به آن افزود.

این ژنرال صهیونیستی در ادامه درباره هرگونه برداشت اشتباه تصمیم 
گیرندگان این رژیم از بازیگران در منطقه هشدار داد و گفت: هرگونه 
برداشت اشتباه به جنگ تمام عیار میان اسرائیل و دشمنانش در شمال 
منجر می شود. هر گونه اشتباه برآوردی در قصد دشمن به جنگ 
تمام عیار در جبهه شمالی با مشارکت سوریه، حزب الله و ایران علیه 

اسرائیل منتهی خواهد شد.
ترکیه: تحقیق بین المللی درباره مرگ خاشقجی را 

در دستور کار قرار می دهیم 
برای  لازم  اقدام های  کشورش  که  کرد  اعلام  ترکیه  خارجه  وزیر 
انجام تحقیق بین المللی در موضوع قتل روزنامه نگار منتقد سعودی 
را اتخاذ خواهد کرد. »مولود چاوش اوغلو« وزیر خارجه ترکیه با 
سخنرانی در جمع شورای جوانان شهرداری استانبول تأکید کرد که 
آنکارا اقدام های لازم برای آغاز روند تحقیق بین المللی در پرونده 
قتل »جمال خاشقجی« روزنامه نگار منتقد سعودی را اتخاذ خواهد 
کرد.وی با تأکید بر اینکه عربستان هیچ اطلاعاتی در اختیار ترکیه 
قرار نداده است، گفت: »استراتژی های آنکارا ریاض را به اعتراف به 
جنایت قتل خاشقجی در کنسولگری استانبول واداشت«.وی در ادامه 
ضمن انتقاد از کشورهای غربی برای سرپوش گذاشتن بر این جنایت 
گفت که ترکیه در روند تحقیق بر اساس مبانی و اصول قانونی خود 

عمل کرده است.
وزیر دادگستری آلمان: نمره »ترزا می« صفر است 
وزیر دادگستری و کاندیدای انتخابات آتی پارلمان اروپا در گفتگویی 
ارائه طرح اصلاحی  انگلیس در  عنوان کرد که نمره نخست وزیر 
که  آلمان  دادگستری  وزیر  بارلی«  کاتارینا   « است.  صفر  برگزیت 
اعلام  اروپا  پارلمان  آتی  انتخابات  برای  نیز  را  کاندیداتوری خود 
کرده با اشاره به سخنان »ترزا می « نخست وزیر انگلیس در پارلمان 
داشت:  اظهار  برگزیت  اصلاحی  طرح  ارائه  منظور  به  کشور  این 
برنداشت.  قابل توجهی در  نکته جدید و  طرح اصلاحی می هیچ 
وی در ادامه افزود: اگر بخواهیم طرح نخست وزیر انگلیس را مورد 
ارزشیابی قرار دهیم نمره ای که به آن تعلق می گیرد »صفر« است. 
را  لندن  با  اروپا  اتحادیه  مذاکره  روند  تداوم  حال  عین  در  بارلی 

منتفی دانست.
محموله نفت ایران اوایل فوریه به ژاپن می رسد 

شرکت نفتی ژاپنی واردات نفت از ایران را از سر می گیرد . منابع 
آگاه ژاپنی اعلام کردند شرکت ژاپنی »شوا شل سکیو« که بزرگترین 
خریدار ژاپنی نفت ایران است که با شروع تجارت نفتی تهران و 
پکن، همکاری خود با ایران را از سر خواهد گرفت. ژاپن و هفت 
کشور دیگر معافیت 180 روزه برای واردات نفت از ایران دریافت 
دیگر  »جِی ایکس تی جی«  شرکت  که  است  حالی  در  این  کردند. 
از سر  را  ایران  از  به زودی واردات  نفتی ژاپن هم  بزرگ  شرکت 
می گیرد.توزیع کنندگان عمده ژاپن از زمان قرارداد ماه اکتبر واردات 
نفت ایران را متوقف کرده بودند.به گفته منابع آگاه، اخیرا  کشتی 
شرکت نفتی»شوا شل سکیو« یک محموله نفتی را از ایران بارگیری 

کرده است. انتظار می رود این محموله اوایل فوریه به ژاپن برسد.
جریمه  یورو  میلیون   5۰ را  گوگل  شرکت  فرانسه 

کرد 
حریم  قوانین  نقض  دلیل  به  را  گوگل  آمریکایی  شرکت  فرانسه 
خصوصی اتحادیه اروپا 57 میلیون دلار جریمه کرد. کمیسیون ملی 
اطلاعات و آزادی ها در فرانسه که نهاد ناظر بر حفاظت از اطلاعات 
در این کشور است، اعلام کرد که شرکت گوگل باید مبلغ 50 میلیون 
یورو )57 میلیون دلار( به دلیل نقض قوانین این اتحادیه در موضوع 
حفظ حریم خصوصی در فضای اینترنتی پرداخت کند.این مبلغ یکی 
از بزرگ ترین جریمه هایی است که تا کنون علیه این غول بزرگ 
حوزۀ فناوری اطلاعات وضع شده است.بنا بر اعلام این کمیسیون، 
گوگل بزرگ ترین موتور جستجوی جهان، فاقد شفافیت و وضوح 
لازم برای آگاه سازی کاربران درباره چگونگی استفاده از اطلاعات 

شخصی آنها به ویژه برای تبلیغات هدفمند است.
آزمایش  قبال  در  ایران  به  اتهام زنندگان  سکوت 

موشکی اسرائیل در جولان 
رژیم صهیونیستی همزمان با اظهارات مداخله جویانه علیه فعالیت های 
موشکی ایران، از ادامه فعالیت های موشکی خود در ارتفاعات جولان 
خبر داد. وزارت جنگ اسرائیل و انجمن دفاع موشکی آمریکا اعلام 
گرفته  موفقیت صورت  با  آنها  نظامی  موشک های  آزمایش  کردند 
است.این آزمایش توسط نیروی هوایی اسرائیل و صنعت هوا فضای 
رژیم صهیونیستی انجام گرفته است.طبق اعلام وزارت جنگ رژیم 
صهیونیستی این موشک ها در ارتفاعات جولان پرتاب شده است و 
این سیستم برای دفاع در برابر تهدید موشک های بالستیک در خارج 
از جو طراحی شده است و این آزمایش ها در یک سایت آزمایشی 

در مرکز سرزمین های اشغالی انجام شده است.
آمریکا خواهان استرداد مدیر مالی هوآوی شد 

پا  زیر  اتهام  به  هوآوی  مالی  مدیر  استرداد  متحده  خواهان  ایالات 
گذاشتن تحریم های علیه ایران شد .»منگ وانژو« مدیر ارشد مالی 
شرکت هوآوی که در تاریخ 1 دسامبر 2018 در شهر ونکوور کانادا 
به علت زیر پا گذاشتن تحریم های آمریکا علیه ایران دستگیر شد، 
است.بر  مواجه شده  متحده  ایالات  به  استرداد  مجازات  با   اکنون 
اساس اخبار منتشر شده،  واشنگتن به دولت کانادا اعلام کرده است 
که قصد دارد تقاضای رسمی برای استرداد منگ وانژو، صادر کند. 
مهلت پاسخ به این درخواست تا 30 ژانویه است.با این حال، »دیوید 
مک ناوتون«،  نماینده کانادا در آمریکا، هنوز درخواست این استرداد 

را به طور رسمی تایید نکرده است.
سوریه  و  عراق  از  انگلیسی  جنگنده های  از  نیمی 

خارج می شوند
از سوریه و عراق خارج  انگلیس  از جنگنده های  نیمی  قرار است 
شوند.فرمانده ارتش انگلیس اعلام کرده است که این کشور هشت 
فروند جنگنده تورنادو را تا ماه میلادی آتی از سوریه و عراق خارج 
و  عراق  در  انگلیسی  جنگنده های  تعداد  ترتیب  کرد.بدین  خواهد 
سوریه از 14 فروند به 6 فروند کاهش خواهد یافت.گفته شده خروج 
جنگنده های انگلیسی به دنبال خروج نیروهای آمریکایی از سوریه 
صورت می گیرد، هرچند فرماندهان ارتش انگلیس مدعی هستند که 
همچنان برای مبارزه با گروه های بنیادگرا در آمادگی به سر می برند.از 
سوی دیگر یک مقام ارشد دفاعی ارتش انگلیس گفته است خروج 
این جنگنده ها به هیچ عنوان به معنای تضعیف عملیات علیه دولت 

مرکزی سوریه نخواهد بود.
سوریه در ماه مارس آماده استفاده از اس ۳۰۰ خواهد بود

یک روزنامه روسی در گزارشی اعلام کرد که سوریه در ماه مارس 
آمادگی استفاده از اس 300 را خواهد داشت. روزنامه کامرسانت به 
نقل از منابع آگاه نوشت: ارتش سوریه که موشک های اس 300 را 
اخیرا از روسیه تحویل گرفته هنوز قادر به استفاده و بهره برداری 
آمادگی  مارس  ماه  از  سوری  طرف  منابع،  این  اعلام  بر  نیست.بنا 
استفاده از سامانه موشکی اس 300 را خواهد داشت و این امر پس 
از پایان دوره آموزشی نیروهای ارتش سوری و آشنایی با تکنولوژی 

این سامانه صورت خواهد گرفت.

استاندار گیلان خبر داد

آغاز عملیات انتقال ایستگاه عوارضی امام زاده هاشم به ورودی استان 
به  هاشم  امام زاده  عوارضی  ایستگاه  انتقال  از  گیلان  استاندار 

ورودی شهر لوشان خبر داد.
از  گفت:  لوشان  شهر  از  بازدید  در  سالاری  مصطفی  دکتر 
از  هاشم  امام زاده  عوارضی  جابجایی  تاکنون  گذشته  سنوات 
مطالبه جدی مردم  رودبار است که پرداخت هزینه گزاف برای 

ساکنین محدوده این شهرستان را به همراه داشته است.
با بیان اینکه جلسات کارشناسی بسیاری برای  استاندار گیلان 
این  نتیجه  در  کرد:  نشان  خاطر  شده  برگزار  مشکل  این  حل 
استان  ورودی  در  عوارضی  جانمایی  که  شد  مقرر  پیگیری ها 

صورت گیرد.
وی در ادامه اظهار داشت: به منظور کاهش ترافیک به ویژه در 
ایام تعطیلات و نوروز پیش از آغاز سال جدید پست بازرسی 
نیروی انتظامی به صورت موقت از شهر رودبار به ورودی استان 

)شهر لوشان( انتقال پیدا می کند.
دکتر سالاری از احداث یک مجتمع خدمات رفاهی در جوار 
عوارضی جدید خبر داد و گفت: هدف از احداث این مجتمع 
با رویکرد  از طریق توسعه فضای کسب و کار  اشتغال  ایجاد 

بومی  و محلی است.

برای  گفت:  گیلان  صنعتی  های  شهرک  شرکت  مدیرعامل 
واقعی  و شناسایی صنعتگران  راکد صنعتی  واحدهای  احیای 

استان اهتمام داریم.
صنعتگران  شناسایی  برای  داشت:  اظهار  شهیدی  علی  احمد 
واقعی و برخورد با افراد به ظاهر صنعتگر و احیای واحدهای 
صنعتی راکد استان تمام تلاش خود را در جهت رشد و تعالی 
صنایع کوچک به کار گرفتیم و سال آینده با همت و تلاش 

مضاعف در این مسیر گام برخواهیم داشت.
وی بیان کرد : صنایع کوچک با سرمایه کم می تواند شرایط 
همین  به  و  آورد  فراهم  را  کشور  در  تولید  و  اشتغال  ایجاد 
چرخه  در  زیادی  تاثیر  کوچک  صنایع  از  حمایت  منظور 

اقتصادی کشور دارد . 
وی افزود : واحدهایی که مشکل کمبود تامین وثیقه دارند ، 
می توانند در صورت داشتن شرایط لازم از خدمات صندوق 
میلیارد   30 تا سقف  کوچک  صنایع  گذاری  سرمایه  ضمانت 

ریال استفاده کنند . 
شهیدی اضافه کرد : صندوق ضمانت سرمایه گذاری صنایع 
کوچک با بانک های مختلفی نیز تفاهم نامه همکاری امضاء 
فعالیت  منظور  به   ، پرداخت  قابل  تسهیلات  و  است  کرده 

تولیدی و یا صادراتی در کشور می باشد که این صندوق به 
موجب اساسنامه منعقد شده موظف است امکان توسعه صنایع 

کوچک را در کشور فراهم سازد . 
مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گیلان در باره صندوق 
سرمایه  ضمانت  صندوق   : گفت  گذاری  سرمایه  ضمانت 
نقش  که  است  حمایتی  سازمانی  کوچک  صنایع  گذاری 
پشتیبانی در ایجاد و توسعه صنایع کوچک و شهرکها و نواحی 

وزارت  کلی  های  سیاست  چهارچوب  در  را  کشور  صنعتی 
به  افزایش سهم صنعت  منظور  به  تجارت  و  معدن   ، صنعت 
از  استفاده  با  کشور  ناخالص  تولید  در  کوچک  صنایع  ویژه 

منابع داخلی بر عهده دارد . 
این  افراد غیر صنعتگر در  وی تصریح کرد: متاسفانه حضور 
با مجوزهای صنعتی و  بانکها  از  عرصه و دریافت تسهیلات 
عدم پرداخت اقساط موجب ایجاد حس بی اعتمادی از سوی 
بانکها نسبت به بخش صنعت شده است ؛ از اینرو با مدیریتی 
واحدهای  احیای  و  واقعی  شناسایی صنعتگران  برای  مناسب 

راکد اهتمام داریم .
شرکت شهرک های صنعتی گیلان در حال حاضر دارای 36 
موقعیت و عرصه صنعتی مصوب است که 33 موقعیت آن در 
دست بهره برداریست؛ یک هزار و 761 هکتار مساحت اراضی 
در اختیار شرکت شهرک های صنعتی گیلان می باشد که از 
آن بخش عملیاتی، 517  هزار و 319 هکتار  میزان، یک  این 
مساحت  هکتار   869 و  شده  واگذار  اراضی  مساحت  هکتار 

اراضی صنعتی قابل واگذاری است. 
بیش از سه هزار و یکصد واحد صنعتی فعال اعم از داخل و 
یا خارج از شهرک ها و نواحی صنعتی در استان وجود دارد. 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی گیلان:

برای شناسایی صنعتگران واقعی گیلان اهتمام داریم

افتتاح  از  گیلان،  دانشگاه  گیلان شناسی  پژوهشکده  رئیس 
نخستین آزمایشگاه انسان شناسی زیستی کشور در پژوهشکده 
گیلان شناسی دانشگاه گیلان خبر داد و گفت: در مجموع 90 

اسکلت کامل انسان در اختیار این آزمایشگاه است. 
سید هاشم موسوی از افتتاح نخستین آزمایشگاه انسان شناسی 
زیستی کشور در پژوهشکده گیلان شناسی دانشگاه گیلان خبر 
داد و اظهار کرد: این اقدام مهم با همکاری معاونت پژوهشی 
میراث  اداره کل  فرهنگی  میراث  معاونت  گیلان،  دانشگاه 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان و سازمان مدیریت 

و برنامه ریزی گیلان صورت گرفته است. 
وی با بیان اینکه مراسم افتتاح نخستین آزمایشگاه انسان شناسی 
زیستی ایران ساعت 10 صبح فردا، سوم بهمن ماه در پژوهشکده 
گیلان شناسی دانشگاه گیلان برگزار می شود، گفت: در حاشیه 
نهضت  اسناد  نمایشگاه  و  آرشیو  از  رونمایی  مراسم،  این 

جنگل، کتابخانه اهدایی مرحوم دکتر معین و اتاق نشست های 
تخصصی پژوهشکده صورت می گیرد. 

ضمن  گیلان،  دانشگاه  گیلان شناسی  پژوهشکده  رئیس 
قرار  اختیار  در  جهت  فرهنگی  میراث  معاونت  از  قدردانی 
دادن حفاری های زیستی و باستان شناسی گیلان به آزمایشگاه 
مذکور، خاطرنشان کرد: ایده اولیه شکل گیری این آزمایشگاه 
به شهریورماه سال 95 بازمی گردد؛ زمانی که بقایای انسانی در 

منطقه لیارسنگ بن املش کشف و حفاری شد. 
بیولوژیکی،  زیست محیطی،  ویژگی های  به  اشاره  با  موسوی 
اقلیمی، توپوگرافی، فرهنگی و... ایران، یادآور شد: آزمایشگاه 
و  تحقیق  عرصه  در  هم  می تواند  ایران  زیستی  انسان شناسی 
مهمی  نقش  بومی  متخصص  نیروهای  تربیت  هم  و  پژوهش 
ایفا کند لذا مورد توجه بزرگان میراث فرهنگی کشور و دنیا 

قرار دارد. 

وی با بیان اینکه در حال حاضر بقایای انسانی حفاری شده در 
ایران برای تحقیق و پژوهش به خارج فرستاده می شود، عنوان 
کرد: اسکلت های کشف شده در گیلان مورد توجه بسیاری از 

باستان شناسان خارجی قرار گرفته است. 
پزشکی،  دندان  رشد،  انسان شناسی  دانشگاه،  مدرس 
پزشکی  پزشکی،  فیزیولوژی  آنتروپومتری،  استخوان شناسی، 
قانونی، زیست باستان شناسی و دیرینه آسیب شناسی را از جمله 
این  افزود:  و  دانست  مذکور  آزمایشگاه  پژوهشی  محورهای 
آزمایشگاه هم برای گیلان و هم برای ایران بسیار مهم و بی 

نظیر است. 
اینکه  بیان  با  گیلان  دانشگاه  گیلان شناسی  پژوهشکده  رئیس 
مجموع  در  ایران  زیستی  انسان شناسی  آزمایشگاه  نخستین 
این  عمر  کرد:  اضافه  است،  انسان  کامل  اسکلت   90 دارای 

بقایای انسانی به بیش از دو هزار سال می رسد. 

رئیس پژوهشکده گیلان شناسی دانشگاه گیلان خبر داد

افتتاح نخستین آزمایشگاه انسان شناسی کشور در گیلان

نماینده لاهیجان و سیاهکل در مجلس با اشاره به اینکه وجود 
این شهرستان  مهم  پسماند دو مشکل  تمام و  نیمه  پروژه های 
است، گفت: مدیران تکمیل پروژه های نیمه تمام را در دستور 

کار قرار دهند.
ذبیح الله نیکفر درجلسه شورای اداری لاهیجان با گرامیداشت 
پیروزی  از  قبل  ایران  به وضعیت  فجر  مبارک  دهه  فرارسیدن 
انقلاب اسلامی در حوزه های مختلف به ویژه اقتصادی اشاره 
کرد و گفت: امروز ایران در جایگاه هجدهم حوزه اقتصادی 

جهان قرار دارد.
وی با اشاره به شهادت بسیاری از جوانان و سرمایه ها انسانی 
برای حفاظت و پاسداری از انقلاب اسلامی، افزود: در طول 
جمهوری  مقدس  نظام  علیه  بارها  دشمن  گذشته  سال   40
اسلامی ایران توطئه، فشار و تحریم انجام داده که با مقاومت 

ملت بزرگ ایران اثربخش نبوده است.
نماینده لاهیجان در مجلس شورای اسلامی در ادامه به قدرت 

منطقه  کشورهای  ویژه  به  کشورها  سایر  با  مقایسه  در  ایران 
اشاره و بیان کرد: رئیس جمهور آمریکا ترکیه را به فلج کردن 
با این آمریکا و  اقتصاد آن کشور در صورت عدم هم پیمانی 

ایادی آن تهدید می کند. بسیاری از کشورها به جز جمهوری 
اسلامی ایران در برابر این سیاست های آمریکا کوتاه آمده اند.

وی با اشاره به وجود اتحاد و همدلی میان مسئولان نظام برای 
نظام  مسئولان  تصریح کرد:  آمریکا،  زیادخواهی های  با  مقابله 
و  کرده  تحمل  را  سختی های  یکدیگر  کنار  در  ایران  ملت  و 
دربرابر تحریم ها و فشارهای آمریکا و سایر کشورهای اروپایی 

ایستادگی کرده اند.  
نیکفر در ادامه به وضعیت شهرستان لاهیجان و وجود پروژه 
مردم  کنار  در  باید  مسئولان  افزود:  و  کرد  اشاره  نیمه  های 
بوده و با تلاش مضاعف در راستای حل مشکلات مردم گام 

بردارند.
وی با بیان اینکه وجود پروژه های نیمه تمام عمرانی و همچنین 
پسماند از مهم ترین مشکلات شهرستان لاهیجان است، تأکید 
کرد: مدیران تکمیل پروژه های نیمه تمام در بخش آب شرب  و 

راه های روستایی را در دستور کار خود قرار دهند.

نماینده لاهیجان وسیاهکل در مجلس:

مسئولان برای تکمیل پروژه های نیمه تمام تلاش مضاعف کنند

اینکه  بیان  با  گیلان  اسلامی  تبلیغات  فرهنگی  معاون 
ویژه برنامه های فاطمی دهه فجر در بیش از 500 مسجد استان 
برگزار می شود، خاطرنشان کرد: 40 مسجد شاخص استان به 
مناسبت 40 سالگی انقلاب اسلامی برنامه های ویژه تری خواهد 

داشت. 
حجت الاسلام والمسلمین سید حسین گلمیرزاده با بیان اینکه 
انقلاب  پیروزی  سالگرد  چهلمین  فجر  دهه  ایام الله  آستانه  در 
روزهای  این  تقارن  دلیل  به  کرد:  اظهار  داریم،  قرار  اسلامی 
باشکوه با ایام فاطمیه اول و دوم ویژه برنامه های بزرگداشت 

چله انقلاب رویکرد فاطمی خواهد داشت. 
وی از اعزام 500 روحانی و مبلغ به مساجد سراسر استان در 
ایام فاطمیه اول و دوم خبر داد و تصریح کرد: همچنین این 

روحانیون در 350 مدرسه گیلان حضور پیدا خواهند کرد و 
نوجوانان را با سبک زندگی فاطمی آشنا می سازند. 

چهلمین  فجر  دهه  با  فاطمیه  ایام  تقارن  دینی  کارشناس  این 
تبیین  برای  مغتنمی  فرصت  را  انقلاب  پیروزی  سالگرد 
در  مبلغین  و  روحانیون  توسط  اسلامی  انقلاب  دستاوردهای 
مساجد دانست و گفت: فاطمیه نخستین حرکت ولایتمدارانه 

بعد از قیام رسول گرامی اسلام)ص( است. 
فاطمیه دانست  از  را نشات گرفته  گلمیرزاده حماسه عاشورا 
نهضت  از  تاسی  به  نیز  ایران  اسلامی  انقلاب  کرد:  اضافه  و 
به  را آغاز کرد و  اباعبدالله الحسین)ع( حرکت خود  حضرت 
قرار  آستانه چهل سالگی خودش  امروز در  و  پیروزی رسید 
دارد لذا ایام فاطمیه نقطه عطف و فصل مشترک انقلاب های 

ائمه معصومین)ع( با انقلاب اسلامی است. 
وی با اشاره به صبغه دینی و اسلامی و شیعی انقلاب اسلامی و 
علاقمندی مردم برای مقایسه انقلاب ما با حکومت های الهی، 
یادآور شد: هنر یک مبلغ این است که با استفاده از ظرفیت 
ایام فاطمیه و سایر مناسبت های مذهبی آرمان های بلند انقلاب 
را که در راستای آرمان های انبیا و اولیای الهی است، تشریح 

و تبیین کند. 
اسلامی گیلان  تبلیغات  آموزشی  و  پژوهشی  فرهنگی،  معاون 
از  بیش  در  فجر  دهه  فاطمی  ویژه برنامه های  اینکه  بیان  با 
 40 کرد:  خاطرنشان  می شود،  برگزار  استان  مسجد   500
مسجد شاخص استان به مناسبت 40 سالگی انقلاب اسلامی 

برنامه های ویژه تری خواهد داشت. 

برگزاری ویژه برنامه های فاطمی دهه فجر در بیش از 5۰۰ مسجد گیلان
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راهکارهای طبیعی برای کاهش 
فشارخون

میلیون ها نفر در سراسر جهان به فشارخون بالا مبتلا هستند و 
این بیماری بدون کنترل و مدیریت مناسب می تواند با خطر 

بروز بیماری های قلبی و سکته مغزی همراه شود.
 )CDC( داده های مرکز کنترل و پیشگیری از امراض آمریکا
نشان می دهد که تنها در ایالات متحده ۷۵ میلیون بزرگسال 
به فشار خون بالا مبتلا هستند. به طور کلی برآوردها حاکی 
از آن است که ۷۰ درصد از افراد بالای ۷۰ سال در سراسر 

جهان به فشار خون بالا مبتلا هستند.
فشار خون  را  بالا  فشار خون   )AHA( آمریکا  قلب  انجمن 
یا  جیوه  متر  میلی   ۱۳۰ قلب(  ضربان  زمان  )در  سیستولیک 
بالاتر و فشار خون دیاستولیک )در زمان استراحت قلب( ۸۰ 

میلی متر جیوه یا بالاتر تعریف کرده است.
غذایی  رژیم  فیزیکی،  فعالیت  کمبود  همچنین  انجمن  این 
فشار  افزایش  اصلاح  قابل  عوامل  از  را  استرس  و  ناسالم 
علائم  هیچ  اغلب  بالا  خون  است.فشار  کرده  اعلام  خون 
زایی  آسیب  موجب  آرامی  به  تواند  می  اما  ندارد  واضحی 
شده و سلامت فرد را به خطر بیندازد. همچنین موجب از کار 
افتادگی قلب و صدمه دیدن دیواره های رگ ها می شود. در 
صورتی که فشار خون درمان نشود می تواند حتی منجر به 
پارگی، از هم گسیختگی یا افزایش تجمع پلاک های خونی 
به  ابتلا  افزایش خط  باعث  خود  امر  این  که  شود  قلب  در 

نارسایی قلبی و سکته قلبی و مغزی می شود.
چگونه فشار خون را به طور طبیعی کاهش دهیم؟

علاوه بر داروهایی که پزشک ممکن است برایتان تجویز کند، 
بسیاری از تغییرات در سبک زندگی شما می توانند به کاهش 
فشار خونتان کمک کنند. این تغییرات شامل مواردی چون 
پیروی از یک رژیم غذایی سالم، حفظ تمرین و ورزش منظم، 

ترک دخانیات و ترک مصرف الکل است.
در ادامه به نقل از سایت »سنت جوزف هلث« پنج تکنیک 
بدون نیاز به نسخه برای کاهش فشار خون آورده شده است:

و  آرامش  و  عصبی  سیستم  تسکین  برای  و  کنید  تمرکز   -
بکشید.  عمیق  و  آرام  نفس های  خود  خونی  عروق  انبساط 
تا دستگاه عصبی سمپاتیک  تمرینات تنفسی کمک می کند 
و پاسخ جنگ یا گریز شما آرامش یابد. این تکنیک هم چنین 
باعث تقویت جریان خون به بافت های بدن شده و به حرکت 
بال و پایین دیافراگم کمک می کند که باعث تسهیل جریان 

خون به سمت قلب می شود.
- مقادیر زیادی آب و مایعات برای تامین آب مورد نیاز بدن 
و گشاد شدن رگ ها و عروق خونی خود بنوشید. در صورتی 
که بدن شما به اندازه کافی مایعات داشته باشد، کار قلب شما 
برای پمپاژ خون به سراسر رگ ها در بدن راحت تر می شود.

- از تکنیک های انعکاس درمانی در نقاط فشاری در امتداد 
گردن، بازوها و پاها استفاده کنید. اثرات تکنیک های انعکاس 
درمانی و طب فشاری بر تنظیم فشار خون مدت هاست که 
است  ممکن  روش ها  این  البته  و  گرفته  قرار  مطالعه  مورد 

مزایای محدود داشته باشند.
- ماهی، سبزیجات و میوه های خام بخورید. برای مثال پتاسیم 
موجود در برگ سبزیجات سبز کمک می کند بدنتان سدیم را 
از طریق اوره ادرار دفع کند و این خود باعث کاهش فشار 

خون می شود.
در  که  را  نیتراتی  تا  بگیرید  قرار  نور خورشید  مقابل  در   -
شود  تبدیل  اکسید  نیتریک  به  می یابد  تجمع  پوستتان  زیر 
که به انبساط رگ های خونی شما کمک می کند. تنها برای 
جلوگیری از ابتلا به سرطان پوست و سوختگی به هنگام قرار 
گرفتن در معرض نور خورشید از عینک آفتابی و کرم ضد 

آفتاب استفاده کنید.
 کشف نقش سیستم ایمنی بدن در تنظیم فشار خون

در تازه ترین مطالعاتی که روی عوامل تاثیرگذار بر فشارخون 
»ادینبرا«ی  دانشگاه  متخصصان  از  گروهی  گرفته  صورت 
می تواند  نیز  بدن  ایمنی  سیستم  حتی  که  دریافتند  اسکاتلند 

نقشی مهم در ابتلا به این بیماری ایفا کند.
انگلیس صورت گرفته  بنیاد قلب  با حمایت  این مطالعه که 
نشان می دهد نوعی سلول ایمنی خاص می تواند تفاوتی مهم 
در بروز فشار خون ایجاد کند. این یافته ها عوامل خطر ابتلا 
حیاتی  طوری  به  و  ساخته  تر  روشن  را  بالا  خون  فشار  به 

مسیرها را برای کشف درمان های بهتر باز کرده است.
در مطالعه اخیر متخصصان روی مدل های موش ها کار کرده 
گلبول های سفید  نوعی  ماکروفاژها که  بر  را  تمرکز خود  و 
خون در سیستم ایمنی بدن هستند، گذاشتند. نقش ماکروفاژها 
شناسایی و بلعیدن عوامل خارجی است که در عفونت ها و 
بقایای  ایمنی  سلول های  این  می شوند.  بدن  وارد  ها  آسیب 

سلول هایی را که دیگر عملکرد درست ندارند نیز می بلعند.
آزمایشات جدید اما نقش دیگر ماکروفاژها را نشان دادند. به 
نظر می رسد ماکروفاژها همچنین از مولکول های »اندوتلین«، 
تحریک  شدن  باریک  برای  را  خونی  عروق  که  هورمونی 
سطوح  کنترل  با  ماکروفاژها  می نمایند.  استفاده  می کنند، 
اندوتلین خون می توانند از استراحت مناسب عروق خونی 
اطمینان حاصل کرده و این امر به کاهش فشار خون کمک 
ماکروفاژ  ابتدا سطوح  آزمایش  این  برای  می کند.متخصصان 
خون موش ها را پایین آورده و رژیم غذایی پر نمک که باعث 
افزایش فشار خونشان می شد را به آن ها دادند. نتایج نشان 
داد سطح فشار خون موش ها با مصرف این رژیم غذایی بالا 
می رود اما به محض این که سطوح ماکروفاژ خون موش ها 
بالا می رود، فشار خونشان نیز به حالت عادی بازمی گردد. 
این امر نشان دهنده اهمیت این گلبول های سفید خون خاص 
به  دانشمندان  ایسنا،  گزارش  است.به  خون  فشار  تنظیم  در 
دریافتند  و  پرداختند  نیز  ها  انسان  در  وضعیت  این  بررسی 
افرادی که داروهایی مانند سیکلوفسفامید را مصرف می کنند 
که سطوح ماکروفاژها را کاهش می دهد به فشار خون بالا 
مبتلا می شوند. این یافته ها به پزشکان در شناسایی افرادی که 
با بیشترین خطر ابتلا به فشار خون روبرو هستند، عوامل خطر، 
کمک  بالا  خون  فشار  برای  پیشرفته تر  درمان های  و  داروها 
و عروقی  قلبی  های  آسیب  به  منجر  بالا  می کند.فشار خون 
اما  افزایش می دهد  شده و خطر حملات قلبی و مغزی را 
بالا منجر می  به فشار خون  هنوز تمامی مکانیسم هایی که 
شوند، شناخته نشده اند. این مطالعه نقش ماکروفاژها را برای 
نخستین بار در تنظیم فشار خون مشخص کرده است اما هنوز 
انجام آزمایش ها و تحقیقات بیشتری برای شناخت این نقش و 

استفاده از آن ها برای تولید دارو نیاز است.

مصرف نوشابه پس از ورزش 
به کلیه ها آسیب می زند

بررسی ها نشان می دهد مصرف نوشابه پس از ورزش کردن به 
کلیه ها آسیب می زند.نوشیدن نوشابه خنک پس از ورزش کردن 
در دمای بالا با احساس خوشایند و شاداب کننده ای همراه است. 
هرچند، تازه ترین بررسی ها حاکی از آن است که این کار علاوه 
بر آنکه موجب از دست رفتن آب بدن می شود در عملکرد کلیه ها 

نیز اختلال ایجاد می کنند.
تمامی  در  فروکتوز هستند  از  کافئین دار که سرشار  نوشابه های 
نقاط جهان شناخته شده اند. نقش این نوشیدنی ها در بحران های 
چاقی و دیابت مورد انتقاد بوده و نتایج بررسی اخیر حاکی از 
خطر دیگری است که مصرف این نوشیدنی ها برای سلامتی به 
همراه دارد.گروهی از متخصصان تغذیه و سلامت در آمریکا به 
موقع ورزش  کلیه ها  بر سلامت  را  نوشابه  تاثیر مصرف  تازگی 
کردن و پس از آن مورد ارزیابی قرار دادند.زمانیکه در محیط های  
گرم ورزش می کنیم جریان خون در کلیه ها کاهش پیدا می کند 
این شرایط  به تنظیم فشار خون و ذخیره آب بدن کمک می کند. 
این واکنش طبیعی به حساب می آید و با خطری همراه نیست. 
به  کلیه ها  در  خون  جریان  ناگهانی  افت  بالینی  شرایط  در  اما 
نارسایی حاد کلیه ها منجر می شود زیرا با کاهش اکسیژن دریافتی 
بافت ها همراه است.به گزارش ایسنا، پیش تر نیز نتایج مطالعات 
حاکی از آن بوده که ورزش کردن به طور کلی و به ویژه در 
دماهای بالا شاخص های نارسایی حاد کلیه ها را افزایش می دهد. 
همچنین نتایج بدست آمده در بررسی اخیر نشان می دهد مصرف 
نوشابه های سرشار از فروکتوز خطر نارسایی حاد کلیه ها را در 

موش هایی که دچار کمبود آب هستند، افزایش می دهد.

دهه مبارک فجر فرصتی است تا عملکرد 
شهرداریها برای مردم گزارش شود

  
دهه  ستاد  های  برنامه  کارگروه   جلسه  در  رجایی  مهدی  سید 
فجر شهرداری لنگرود با بیان این نکته گفت :الحمدا…شهرداری 
لنگرود  در دهه مبارک فجر پروژه های زیادی را برای افتتاح 
استاندارمحترم  باحضور  ها  پروژه  از  یکی  وامیدواریم که  دارد 
به افتتاح برسد. وی در ادامه پروژه های قابل  افتتاح این شهر 
امام  خیابان  گذاری  لوله  های  پروژه  ؛  شامل  فجر  دهه  در  را 
خیابان  خمینی)ره(-آسفالت  امام  خیابان  خمینی)ره(-آسفالت 
شهید  احمر،خیابان  هلال  مهندسی،کوچه  نظام  آزادی،خیابان 
افزود  و  کرد  عنوان  شهر  سازی  زیبا  های  پروژه  و  محمد  نور 
میلیارد   ۱ بر   بالغ  اعتباری  ها  پروژه  این  ثمر رسیدن  به  :برای 
اضافه  لنگرود  است.شهردار  داشته  بر  در  هزینه   ۱۰میلیارد  تا 
کرد:الحمدا…  شهرداری لنگرود درهفته دولت بیشترین افتتاح 
پروژه ها را دراستان گیلان  بعداز شهرداری رشت داشته است 
و انشاا…شاهد افتتاح بیشترین پروژه ها در دهه مبارک فجر هم 
نماییم.رجایی  قبل  از  امیدوارتر  و  خوشحال  را  ومردم  باشیم  
همچنین به روشنایی معابر و آذین بندی خیابانها در دهه مبارک 
فجر اشاره داشت و افزود: امسال در چهلمین سالگرد پیروزی 
انقلاب شکوهمند اسلامی قرار داریم و  روشنایی و آذین بندی 
شهر از اهمیت ویژه ای برخوردار است چرا که  باید به دنیا و 
دشمنانی که ادعا داشتند نشان دهیم که  مردم ما بعداز گذشت 
چهل  سال انقلاب همچنان با اقتدار ایستاده اند و ازخون شهدا 
و آرمانهای امام راحل و مقام معظم رهبری دفاع میکنند. شهردار 
لنگرود خاطر نشان کرد : جشن انقلاب را به بهترین شکل برگزار 
خواهیم کرد زیرا هدف ما حفظ انقلاب است .شهردار لنگرود 
در پایان  میزان کل اعتبارات پروژه های قابل افتتاح دهه مبارک 
فجررا    ۱۱۶ میلیارد و ۲۵۰ میلیون ریال عنوان کرد و افزود:  
امیدواریم که بیش از این برای شهرمان کار کنیم وهرآنچه که 

درتوان داریم برای رفاه حال شهروندان انجام خواهیم داد.

یک متخصص ارتوپدی عنوان کرد؛
توصیه برای بهبود کمردرد

 شنا کردن مفید است

پزشکان  گذشته  های  سال  در  گفت:  ارتوپدی،  متخصص  یک 
برای درمان کمردرد استراحت طولانی مدت تجویز می کردند 
اما در حال حاضر می گویند ۳ تا ۵ روز استراحت درد کمر را 
کاهش می دهد.مسعود شایسته آذر اظهار داشت: درمانی کوتاه 
مدت درد را ساکت می کند ولی برای جلوگیری از عود مجدد 
این بیماری نیاز به بازتوانی چند ماهه است که باید انجام گیرد.

وی افزود: بعد از استراحت، برنامه های بازتوانی برای تقویت 
عضلات ستون مهره ای کمری به منظور برداشتن فشار از روی 
ستون مهره و همچنین روش هایی که موجب تغییراتی در سبک 
زندگی می شود، در دستور کار این افراد قرار گیرد.شایسته آذر 
افزود: اگر قرار است از بروز و شیوع کمردرد کاسته شود، باید 
برنامه هایی برای جامعه تدوین شود تا افراد از دهه دوم زندگی 
کنار  در  مهره  اطراف ستون  تقویت عضلات  برای  را  تمریناتی 
ارتوپدی  متخصص  دهند.این  انجام  زندگی،  مره  روز  کارهای 
تقویت  مخصوص  های  نرمش  انجام  و  کردن  شنا  داشت:  بیان 
کننده عضلات از جمله کارهای است که می تواند باعث تقویت 
عضلات شود تا افراد به راحتی دچار دردهای کمر یا ضایعات 
این  بازتوانی  کار  ترین  مهم  افزود:  نشوند.وی  ای  مهره  ستون 
است که قدرت عضلات اطراف ستون مهره ای را افزایش می 
فشار  ها  مهره  و  دیسک  به  و  روزمره  کاری  فشارهای  تا  دهد 
کمتری وارد کند.شایسته آذر با اشاره به اینکه کمردرد بیماری 
شایعی است، افزود: هیچ آدمی در دنیا پیدا نمی شود که حداقل 
یکبار در عمر خود کمردرد را تجربه نکرده باشد. عضلاتی که 
انتظار،  حد  از  بیش  فعالیت  یک  از  بعد  ندارند،  کافی  قدرت 
ممکن است برای مدتی دچار دردهای عضلانی و اسکلتی شوید.

عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی مازندران اظهار داشت: 
این مورد با چند روز استراحت و گرم نگه داشتن و مصرف دارو 
معمولا بهبود پیدا می کند.وی افزود: گاهی اوقات آسیب از این 
حد فراتر می رود و  دیسک های بین مهره ای نمی توانند فشار 
به  دیسک  به  آسیب  اینصورت،  در  که  کنند،  تحمل  را  بدن  به 
مهره ای وارد می شود.به گزارش مهر، شایسته آذر افزود: درصد 
کمی از این افراد که به درمان های دارویی و تغییر روش زندگی 

جواب ندهند ممکن است نیاز به جراحی داشته باشد.
اینکه علل کمر درد در سنین بالاتر، می تواند  با اشاره به  وی 
می  و  ها  مهره  لغزندگی  گفت:   ، باشد  ای  مهره  ستون  آرتروز 
وسایل  با  باید  بیمار  که  باشد  نخایی  کانال  تنگی  براثر  تواند 
تصویربرداری موجود، بررسی شود تا تشخیص مناسب داده و 

برحسب مورد، درمان مناسب پیشنهاد شود.

»اگر یک ذره شعور داشتی اون طرف تر می ایستادی، کیفت 
توی چشمم فرو نره، واگن به این بزرگی!«، »آخه مگه کوری 
این وری می پیچی؟ رانندگی بلد نیستی، بگو بلد نیستم دیگه 
هزار سالت شده.«، »چقدر حرف می زنی ما که گناهی نداریم 
حرفای تو رو تحمل کنیم. دهنت رو ببندی هم اتفاقی نمی افته، 

برس خونه ات حرف بزن!«
آمدم در  و  فقط درچند روز رفت  مکالماتی است که  این ها 
یقه  به  دست  و  خیابانی  نزاع های  بماند  می شنوم.  شهر  سطح 
شدن که در این هفته کم نمی بینیم. اصلًا چرا راه دور برویم 
درهمین  هستید؛  اجتماعی  شبکه  یک  عضو  هرکدامتان  حتماً 
نظرتان  اینکه  بوده اید؟  جنجال  و  دعوا  شاهد  چقدر  شبکه ها 
را بگویید و بعد با واکنش های تند و گاه خیلی خشن مواجه 
شوید تا جایی که ممکن است از خودتان بپرسید من که چیزی 

نگفتم، چرا همه اینقدر ناراحت وعصبانی شده اند؟
راستی هیچوقت از خودتان پرسیده اید، دلیل این همه عصبانیت 
و خشم چیست و چطور می توانیم مهارش کنیم؟ چرا همه  این 

قدرعصبانی هستیم؟
عصبانی های  از  یکی  خودش  قول  به  است  ساله   ۲۸ محمد 
پیش  وقت  چند  همین  تا  »می دانی  روزهاست:  این  معروف 
آدمهایی  ازعصبانی ترین  یکی  الان  و  بودم  آرامی  آدم  من 
نسبت  که  ما  می کنم  فکر  گاهی  می شناسی؟  زندگی  در  که 
به پدر بزرگ ها و مادربزرگ هایمان کمتر نگرانی داریم، پس 
خانه  در  از  که  نیست  روزی  هستیم؟  عصبانی  اینقدر  چرا 
کارم  محل  مترو،  نباشم؛  نزاعی  و  دعوا  شاهد  و  بیایم  بیرون 
این خشم جمع  با خودم فکر می کنم همه  و خیابان... گاهی 
شده درون ما اجتماعی است، نه فردی. یعنی شرایط، ما را این 
توجیه  فقط  این  فکر می کنم  پرخاشگر کرده. گاهی هم  طور 
است و شاید ما راه های کنترل خشم را یاد نگرفته ایم، یعنی 
می اندازیم.  راه  را  کارمان  عصبانیت  با  همیشه  کرده ایم  فکر 
همه  که  است  واقعاً موضوعی  می دانم موضوع عصبانیت  اما 
این همه  را یک روز درگیر می کند و همه می پرسیم چرا  ما 

عصبانی هستیم؟«
مونا ۳۵ ساله است و این روزها تازه شغلش را از دست داده: 
»موضوع روشن است، آدم ها گرفتارند. نیاز ها و خواسته هاشان 
بار  به  خشم  ناکامی،  هراحساس  و  است  زیاد  زندگی  از 
شده.  ازخشم  پر  وجودم  شدم  بیکار  که  روزی  از  می آورد. 
حالا به نظر شما در این شرایط کارگاه کنترل خشم به کار من 
می آید یا داشتن شغل؟ راستش آنقدر این روزها الکی داد و 
بیداد راه می اندازم که خودم هم از خودم خجالت زده می شوم. 
مثلًا اگر ناچار باشم توی فروشگاه در صف بایستیم یا برای 
یاد  بعد  بمانم، جیغ و داد می کنم و  تلفنی پشت خط  تماس 
گاهی  بودم.  خودم  مثل  آدم هایی  منتقد  که  می افتم  روزهایی 

احساس درماندگی، خشمگین و عصبانی  مان می کند.«
اینکه دائم تحت عصبانیت دیگران قرار می گیرد،  سارا اما از 
گلایه مند است: »روزهایی هست که خوب و خوش سر کار 
مثلًا شاد  یا  عادی می کنم  و  معمولی  نظر  اظهار  می آیم، یک 
ناگهان  بقیه می گذارم و می خندم بعد  و خوشحال سر به سر 
همکارم همه خشمش را سرم خالی می کند. مثلًا می گوید چرا 
یک  درباره  وقتی  یا  تو خوشحالی  ناراحتند  مردم  همه  وقتی 
لباس نظر می دهم به من می پرند که چقدر در این شرایط دلت 
خوش است. بعد که واکنش نشان می دهم از دور و بری هایم 
می کنند  برخورد  این جوری  اگر  نده،  نشان  واکنش  می شنوم 
این  سؤالم  من  بکنی.  را  ملاحظه شان  باید  تو  فشارند!  تحت 
است آیا وقتی آدمها عصبانی اند - حالا به هر دلیلی- می توانند 
خشم شان را سر دیگران خالی کنند؟ یعنی برای خالی کردن 

خشم مان اینکه تحت فشاریم واقعاً توجیه خوبی است؟«
آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  شناس  جامعه  مظفر،  کاوه 
عصبانی  مردم  اساساً  یا  دارند  پایینی  تحمل  آستانه  ایرانی ها 

محض  به  دیده ایم  ما  همه  نیست.  »شکی  می گوید:  هستند 
برخورد دو اتومبیل به هم راننده ها پایین می آیند و باهم دعوا 
می  کنند. اما این ها ریشه عمیق فرهنگی ندارد تا بر اساس آن 
باید  ایران عصبانی است.  به این جمع بندی برسیم که جامعه 
شرایط اجتماعی را که در آن زندگی می کنیم هم بسنجیم. بعد 
از گذر از این سطح یعنی سطح اجتماعی می توانیم عصبانیت 
که  عصبانیت  و  پرخاش  از  شکلی  مثل  ببینیم؛  هم  فردی  را 
افراد  گاهی  اینکه  و  می بینیم  مجازی  فضای  در  روزها  این 
می کنند  استفاده  دیگران  کنترل  ابزار  به عنوان  خشونت  از 
نمی داند  فرد  یعنی  باشد.  آگاهانه  نا  یا  آگاهانه  می تواند  که 

کارهایش خشونت بار است اما از آنها استفاده می کند.
نوع دیگر اما افرادی هستند که هدفمند خشونت می کنند تا بقیه 

را کنترل کنند و با این کار احساسات و خواسته های دیگران 
را به سخره بگیرند. مثلًا یک روز که به محل کارتان می روید 
خوشحالید اما همکارتان توی ذوقتان می زند یا رویکرد افراد 
با  این خشونت ها  گاهی  می کند.  مسخره  مسائل  به  نسبت  را 
حرف های  و  قضاوت  سرزنش،  با  گاه  و  است  همراه  خشم 
تند. گاهی هم این خشونت ها شکل تهدید و فحاشی به خود 

می گیرد و کار به گلاویزشدن می کشد.«
مرور  خودمان  با  را  رفتارهایمان  »باید  می دهد:  پیشنهاد  او 
کنیم اینکه حرفی که به دیگران زده ایم اگر کسی همان را به 
اینکه  به وجود می آورد؟  ما  خودمان می زد چه احساسی در 
گرفته ایم؟  نتیجه ای  خشم  ابراز  و  دادن  نشان  واکنش  از  آیا 
با  هستیم  دنبالش  که  دستاوردهایی  می توانیم  همیشه  آیا 

پرخاشگری به دست بیاوریم؟«
ما  با  گفت و گو  در  هم  اجتماعی  روانشناس  بهزادی فر،  سعید 
می گوید: »ابتدا باید بین خشم و پرخاش تفاوت قائل شویم. 
آنچه شما درباره  اش صحبت می کنید پرخاش است. من معتقدم 
به  کودکی  همان  از  ما  ندارد.  ناتوانی  زمینه  این  در  جامعه 
فرزندمان اجازه نمی دهیم که خشمگین باشند. خشم فی الوقع 
یک رفتار است که دست خودت نیست و یک انتخاب نیست 
تفکیک  خانواده ها  در  این ها  است.  انتخاب  پرخاشگری  اما 
را  من خواهرم  بگوید  خانواده  در  بچه ای  اگر  مثلًا  نمی شود. 
دوست ندارم، توبیخ می شود. اما این معنا ندارد فقط می توانیم 

بگوییم پرخاشگری نکن!«

به گفته این روانشناس آدم ها از نظر خشم و بروز پرخاشگری 
باهم متفاوتند، همان طور که از نظر قد و رنگ باهم متفاوتند. 
آستانه تحمل آدم ها هم متفاوت است اما پرخاشگری داستان 
با  جوامع  زمینه  این  »در  است:  آموختنی  و  دارد  دیگری 
می کنیم  متهم  را  غربی ها  ما  کنید  فرض  دارند  فرق  یکدیگر 
نمی شوند  ناراحت  عزیزان شان  مرگ  برای  ما  اندازه  به  که 
اما  می شوند  غمگین  ما  اندازه  درست  هم  آنها  درحالی که 
ما  به  حال  درعین  دهند.  نشان  متفاوت  واکنش  گرفته اند  یاد 
بیراه  بد و  بزنیم حتی  بزنیم، خودمان را  اجازه داده شده داد 
این  به  پاسخ  در  است.«او  فرهنگی  موضوع  این  و...  بگوییم 
سؤال که آیا فشارهای اجتماعی می تواند باعث پرخاشگری و 
خشم شود، می گویند: »دقیقاً همین طور است و اینکه جامعه 

ما بازتولید خشم می کند، این از اعتقادات اساسی من است. 
خیلی ها می آیند مدیریت خشم را یاد می گیرند اما فردا می بیند 
همسایه ماشینش را گذاشته جلوی در و رفته، باران باریده و 
او به محل کارش نمی رسد؛ دوباره عصبانی می شود. می بیند 
ماشینی که برنامه ریزی کرده بود سه سال بعد بخرد ۱۵ سال 
اجتماعی،  عوامل  دیگر  و  اینها  و...  بخرد  نمی تواند  هم  بعد 
آدم ها را خشمگین می کند. ما باید توقع مان را از انسان ها واقع 
بینانه کنیم. نمی شود هرروز قیمت ها را دو برابر کنیم و بعد به 
مردم بگوییم خونسرد باشید. ما باید فرآیند طبیعی را در جهان 

بپذیریم. ما قانون طبیعت را نمی توانیم تغییر بدهیم.«
باید  »جامعه  مثل  شعارهایی  با  نمی توانیم  ما  می گوید  او 
می خورد،  سیاسی  میتینگ های  درد  به  که  باشد«  خونسرد 
جامعه را دعوت به آرامش کنیم. اما تفاوت انسان رشد یافته 
را درک می کند و  است که شرایط  این  نیافته  انسان رشد  با 
بهترین واکنش را انتخاب می کند که بین سه مدل »تخریبی«، 
»احساسی« و »حل مسأله« است. انسان رشد یافته حل مسأله را 
انتخاب می کند و جامعه ما باید این را انتخاب کند و از طریق 

آموزش، روش های حل مسأله را بیاموزد.
بد  خود  به خودی   عصبانیت  و  خشم  می گویند،  هم  خیلی ها 
به  مناسب  درموقع  و  کنیم  مهارش  بتوانیم  باید  فقط  نیست، 
دوباره  بیایید  نباشیم.  عصبانی  همیشه  اینکه  و  ببریم  کارش 
عصبانی  اوقات  بیشتر  روزها  این  چرا  کنیم؛  مرور  باخودمان 

هستیم.

کارشناس و پژوهشگر اعتیاد از عرضه بی رویه متادون و نشت 
این ماده در بازار آزاد و عطاری ها انتقاد کرد و گفت: آثار 
اجتماعی اعتیاد به متادون، افزایش بیماری های کبدی و آسیب 
در  متادون  بی حد و حصر  و  های جدی مصرف خودسرانه 

کمتر از پنج سال آینده برای جامعه محسوس می شود.
هومان نارنجی ها اظهار داشت: متادون داروی مخدر صنعتی 
است که غالباً به عنوان داروی نگهدارنده برای مهار اعتیاد به 
هروئین و مواد مخدر به کار می رود. مشاهدات یک سال اخیر 
در مراکز بستری و کلینیک های درمان اعتیاد حاکی از افزایش 
مصرف خودسرانه متادون است و اعتیاد به آن به معضل تبدیل 

شده است.
کننده  مسموم  و  دارویی کشنده  متادون  کرد:  وی خاطرنشان 
است که موجب اختلالات کبدی و مشکلات تنفسی می شود، 
اعتیاد آور است همچنین احتمال اوردوز و مرگ در آن وجود 

دارد.
این درمانگر اعتیاد درباره عوارض مصرف خودسرانه متادون 
گفت: نارسایی کبد، بالا رفتن آنزیم ها، سختی و سرطان کبد 
عوارض مصرف خودسرانه متادون است و این مساله فرد را 
این است که  به رو می کند. مساله  با چالش های جدی رو 
متادون روی  به مصرف  اعتیاد  برای ترک  معتادان  از  بسیاری 

آوردند اما از عوارض مصرف آن خبر ندارند.
به  که  خیابانی  سوانح  از  بالایی  درصد  افزود:  ها  نارنجی 
یا عدم  ها  ها، خشونت  پرخاشگری  منجر می شود،  حوادث 
هوشیاری ها ناشی از مصرف خودسرانه متادون است که در 

بازار به صورت بی رویه و بدون نظارت عرضه می شود.
وی درباره دسترسی به متادون گفت: یک شیشه شربت متادون 
دارو  این  و  رسد  می  فروش  به  تومان  هزار   ۷۰ تا   ۶۰ بین 
اکنون  برای همه در دسترس است.  به راحتی  ها  در عطاری 
علم  تاریخ  در  که  بینیم  می  بالا  بسیار  مصرف  با  بیمارانی 

پزشکی ایران جای تعجب دارد.

در  کند  می  سعی  کننده  مصرف  فرد  گفت:  اعتیاد  پژوهشگر 
ناملایمات زندگی با مصرف متادون خود را تثبیت و روحیه بد 
خود را رو به بهبود ببرد اما این روند بسیار خطرناک است و 

باعث بروز مشکلات زیادی در فرد می شود.

* سماور متادون
سماور  مانند  ظرفی  عطاری  یک  در  کرد:  اضافه  ها  نارنجی 
گذاشته شده است و هر فرد می تواند هر اندازه که بخواهد 
متادون تهیه کند اما بعد از تهیه دارو چون درباره میزان مصرف 
نمی داند، به اندازه نیاز مصرف می کند و ممکن است هر روز 

میزان آن را افزایش دهد و این روند آغاز مشکل است.
به  بسته  گفت:  بیماران  در  متادون  مصرف  میزان  درباره  وی 
شرایط بیمار، متادون ممکن است از پنج سی سی تا 4۰ سی 
به کلینیک مراجعه  بیماری  اما  بیماران تجویز شود  برای  سی 
می کند که روزانه خودسرانه ۱۸۰ سی سی متادون مصرف می 
کند یعنی تقریبا یک شیشه در روز متادون می خورد. این میزان 
مصرف نشانگر این است که فرد مصرف کننده آن قدر پله پله 
میزان مصرف را افزایش داده است که دیگر نمی تواند آن را 
متوقف کند حال آنکه یک شیشه شربت متادون می تواند جان 

چند نفر را به خطر بیندازد.
پزشک  توسط  متادون  اگر  کرد:  خاطرنشان  اعتیاد  درمانگر 
متخصص تجویز شود می تواند کلید حل معما و مشکل باشد 
اما زمانی که دست بیمار سپرده می شود چون میزان مصرف را 
بر اساس نیاز خود تعریف می کند، درمان شکست می خورد.

نمی  برخورد  متادون  رویه  بی  عرضه  با  قاطعانه  چرا   *
شود

وی در گفت و گو با ایرنا تصریح کرد: اکنون متادون به راحتی 
با عرضه بی  قاطع  برخورد  اما چرا  آزاد می شود  بازار  وارد 
رویه متادون صوت نمی گیرد. همه سکوت کرده اند و منتظر 

هستند ببینند بعد از این چه می شود.
ماهانه  اعتیاد  ترک  های  کلینیک  کرد:  اضافه  اعتیاد  درمانگر 
می  بازرسی  متادون  نشت  از  جلوگیری  برای  بارها  و  بارها 
شوند و سازمان غذا و دارو هم در سامانه »تی تک« داروها را 
ثبت می کند اما روش های دقیقی برای نگهداری و کنترل لازم 
است. کسانی که می خواهند این مسیر را دور بزنند به راحتی 

میانبرهای نشت دارو را پیدا می کنند.
کس  هیچ  که  خودسرانه  و  کنترل  غیرقابل  اعتیاد  افزود:  وی 
نظارتی بر روند تجویز دارو ندارد بسیار خطرناک است و به 
عنوان یک درمانگر اگر قرار باشد بین اعتیاد بی حد و حصر 
به متادون و اعتیاد خفیف به تریاک یک مورد را درمان کنم، 

اعتیاد به تریاک آسان تر از اعتیاد به متادون است.
مساله  با  قبل  ها  سال  فرانسه  کرد:  خاطرنشان  ها  نارنجی 
مصرف بی رویه و خودسرانه متادون رو به رو بود اما داروی 
»بوپرنورفین« را جایگزین متادون کرد و اکنون ۸۰ درصد از 
بیماران اعتیاد در فرانسه تحت درمان با این دارو هستند و فقط 

۲۰ درصد متادون می خورند.
اعتیاد  درمان  داروی  عنوان  به  بوپرنورفین  کرد:  اضافه  وی 
متادون  که  در حالی  ندارد  دوز  اور  و  دوز  افزایش  خاصیت 

اوردوز دارد. 

پرخاشگری این روزهای ما یک مسأله روانشناختی است یا اجتماعی؟

چرا عصبانی هستیم؟

 هشدار پژوهشگر اعتیاد:
اعتیاد به متادون رو به افزایش است

جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاه نوبت اول شرکت تعاونی تاکسیرانی 
تعاونی  محل  در  مورخ  1397/11/15  روز دوشنبه  9 صبح  ساعت  راس  رشت 

تاکسیرانی- گلسار.صابرین تشکیل می گردد.
لذا از کلیه اعضا دعوت می شود با در دست داشتن کارت عضویت راس ساعت 
مقرر در محل مذکور حضور به هم رسانند و یا وکیل/ نماینده خود را کتبا معرفی 

نمایید.
*ضمنا به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع 
عمومی؛ تعداد آرا وکالتی هر عضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیر عضو تنها 
یک رای خواهد بود و اعضای متقاضی اعطای نمایندگی می بایست به همراه 
تعاونی  مدیریت  دفتر  در محل   1397/11/14 تاریخ   تا  نماینده خود حداکثر 

تاکسیرانی  حاضر تا پس از احراز هویت و تایید وکالت، برگه ورود به مجمع را 
دریافت دارند.

دستورجلسه:
مزایده جهت  فرایند  از  و خروج  تشریفات  ترک  1-تصمیم گیری در خصوص 

فروش دو پلاک املاک تعاونی واقع در خ اردشیری
2-دادن وکالت و تفویض اختیار به مدیر عامل و رئیس هیئت مدیره و اعضاء 
هیئت مدیره جهت فروش و نقل و انتقال دو پلاک             و         از املاک 
شرکت تعاونی تاکسیرانی رشت تا32% زیر قیمت آخرین کارشناسی با اخذ رای 

کتبی
هیات مدیره شرکت تعاونی تاکسیرانی رشت

                                                                             تاریخ انتشارآگهی :1397/11/3
آگهی دعوت مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده

26802684
۵۵۵۵
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کل  شاخص  عدد   ١٣٩٧ دی  در  کرد:  اعلام  آمار  مرکز 
)١٠٠=١٣٩٥( به ١٥٤,٧ رسید که نسبت به ماه قبل ٢.٠ درصد 
تغییر شاخص کل  ماه درصد  این  در  دهد.  می  نشان  افزایش 
نسبت به ماه مشابه سال قبل ٣٩.٦ درصد است.در دی ماه ١٣٩٧ 
عدد شاخص کل )١٠٠=١٣٩٥( به ١٥٤,٧ رسید که نسبت به ماه 
قبل ٢.٠ درصد افزایش نشان می دهد. در این ماه درصد تغییر 
شاخص کل نسبت به ماه مشابه سال قبل ٣٩.٦ درصد می باشد.

افزایش نرخ تورم خانوارهای کشور
 ١٥٤,٧ به   )١٠٠=١٣٩٥( کل  شاخص  عدد  ماه ١٣٩٧  دی  در 
رسید که نسبت به ماه قبل ٢.٠ درصد افزایش نشان می دهد. در 
این ماه درصد تغییر شاخص کل نسبت به ماه مشابه سال قبل 
٣٩,٦ درصد می باشد؛ یعنی خانوارهای کشور به طور میانگین 
٣٩,٦ درصد بیشتر از دی ١٣٩٦ برای خرید یک »مجموعه کالا 
و خدمات یکسان« هزینه کرده اند که نسبت به این اطلاع در ماه 
قبل )٣٧,٤ درصد( ٢.٢ واحد درصد افزایش یافته است. نرخ 
تورم دوازده ماهه منتهی به دی ماه ١٣٩٧ به ٢٠.٦ درصد رسید 
که نسبت به همین اطلاع در ماه قبل )١٨.٠ درصد( ٢.٦ واحد 

درصد افزایش نشان می دهد.

ها  آشامیدنی  ها،  »خوراکی  عمده  گروه  در  قیمت  شاخص 
عمده  گروه  در  و  درصد   ٢,٨ قبل  ماه  به  نسبت  دخانیات«  و 
نشان  افزایش  درصد   ١.٦ و خدمات«  غیر خوراکی  »کالاهای 
می دهد. درصد تغییرات قیمت در ماه جاری نسبت به دی ماه 
١٣٩٦ برای این دو گروه به ترتیب ٥٧.٨ و ٣٢.٤ درصد می باشد.

افزایش نرخ تورم خانوارهای شهری کشور
شاخص قیمت کل برای خانوارهای شهری کشور در دی ماه 
قبل ٢.٠ درصد  ماه  به  نسبت  به عدد ١٥٤,١ رسید که   ١٣٩٧
افزایش نشان می دهد. درصد تغییر شاخص کل نسبت به ماه 
مشابه سال قبل ٣٩,٠ درصد است که نسبت به ماه قبل )٣٦,٩ 

درصد( ٢.١ واحد درصد افزایش داشته است.
افزایش نرخ تورم خانوارهای روستایی کشور

دی  در  کشور  روستایی  خانوارهای  برای  کل  قیمت  شاخص 
ماه ١٣٩٧ به عدد ١٥٨,٤ رسید که نسبت به ماه قبل ٢.٠ درصد 
به ماه  افزایش نشان می دهد. درصد تغییر شاخص کل نسبت 
مشابه سال قبل ٤٢,٧ درصد است که نسبت به ماه قبل )٣٩,٩ 

درصد( ٢.٨ واحد درصد افزایش داشته است.
تغییرات قیمت ها در ماه جاری

با  کل  شاخص  مجموعه  زیر  بخش های  اکثر  جاری  ماه  در 
»خوراکی ها،  عمده  گروه  در  بوده اند.  همراه  قیمت  افزایش 
آشامیدنی ها و دخانیات« بیشترین افزایش قیمت نسبت به ماه 
قبل مربوط به گروه »گوشت« )گوشت مرغ، گوشت گوسفند و 
گوشت گاو( می باشد. در گروه عمده »کالاهای غیر خوراکی و 
خدمات«، گروه »هتل و رستوران« )انواع غذاهای سرو شده در 
رستوران(، گروه »مبلمان، لوازم خانگی و نگهداری معمول آنها« 
)انواع شوینده ها(، گروه »پوشاک و کفش« و گروه »بهداشت و 
درمان« )انواع دارو( بیشترین افزایش قیمت را نسبت به ماه قبل 
داشته اند.در گروه عمده »خوراکی ها، آشامیدنی ها و دخانیات« 
نسبت به ماه قبل گروه»دخانیات« کاهش قیمت داشته است و در 
گروه عمده »کالاهای غیر خوراکی و خدمات« تجهیزات رایانه 

نسبت به ماه قبل کاهش قیمت داشته اند.
درصد تغییرات شاخص قیمت در دهک های هزینه ای کل 

کشور در ماه جاری
به گزارش مهر،دامنه تغییرات نرخ تورم دوازده ماهه منتهی به 
دی ماه ١٣٩٧ برای دهک های مختلف هزینه ای از ١٩,٦ درصد 

برای دهک اول تا ٢٢.٣ درصد برای دهک دهم است.

و  تامین  اکنون حجم  هم  گفت:  اصناف  بازرسی  امور  رئیس 
توزیع قطعات تقلبی خودرو در بازار به مرز هشدار رسیده که 

باید برای آن تدبیری فوری اندیشیده شود.
اینکه کمبود قطعات اصلی در  با اشاره به  علیرضا نیک آئین 
است  کرده  فراهم  متخلفان  جویی  سود  برای  را  زمینه  بازار 
افزود: این افراد قطعات تقلبی بی کیفیت را در بسته بندی های 
قطعات اصلی و با نشان های معروف به بازار عرضه می کنند 
به نحوی که این قطعات حتی برای تعمیر کاران خودرو قابل 

تشخیص نیست.
بیان اینکه آزمایشگاهی در تعمیرگاه های خودرو برای  با  وی 
باعث  این موضوع  ندارد گفت:  قطعات وجود  این  تشخیص 
طرح شکایات بسیار زیادی از سوی مردم به بازرسی اصناف 

و اتحادیه های مربوطه شده است.
رئیس امور بازرسی اصناف افزود:  این تقلب بیشتر در قطعات 
حساس تعلیق و ترمز خودرو وجود دارد که به دلیل نداشتن 

استانداردهای لازم و گیرایی کم در هنگام ترمز می تواند بسیار 
خطرناک باشد.نیک آیین با اشاره به اینکه ما آمادگی لازم برای 
همکاری با سازمان های ذیصلاح به منظور مقابله با سودجویان 
هم  تقلبی  فیلترهای  قطعات،  این  بین  در  داد:  ادامه  داریم  را 
کنندگان  مصرف  برای  شدید  بسیار  خسارت  ایجاد  سبب 
می شود، زیرا همین فیلتر می تواند موتور خودرو را از بین ببرد.

و  تولید  کشور  در  قطعات  این  از  بخشی  اینکه  بیان  با  وی 
قطعه  تولید شرکت های  توان  گفت:  می شود  وارد  نیز  بخشی 
بنابراین این  اندازه حجم تولید خودرو نیست  به  ساز داخلی 
را  زمینه  روند  همین  که  دارد  قطعات  واردات  به  نیاز  بخش 
برای سودجویی متخلفان فراهم کرده است.رئیس امور بازرسی 
از  یکی  قطعه  فروش  از  پس  خدمات  نبود  افزود:   اصناف 
معضلات این بخش است به همین دلیل تعمیر کاران خودرو 
به دلیل خرید قطعه و نصب آن در خودرو متحمل پرداخت 
خسارات زیادی می شوند، زیرا امکان تشخیص قطعه تقلبی از 

اصلی وجود ندارد.
روند  دلیل  به  کشور  به  اصلی  قطعه  ورود  گفت:  آیین  نیک 
تعیین شده در دریافت ارز نیمایی و شکل واردات به سختی 
انجام می شود و این در حالی است که ما با نزدیک شدن به 
با  مسافرت،  برای  آماده سازی  به  نیاز خودروها  و  عید  شب 

کمبود قطعات هم مواجه هستیم.
با قطعات  مقابله  راهکار  را  از قطعه سازان اصلی  وی خرید 
تقلبی در بازار دانست و افزود: قطعه در گمرک وجود دارد، 
اما ورود آن به کشور بسیار سخت و در حجم بسیار کم انجام 
می شود.به گزارش مهر،رئیس امور بازرسی اصناف با اشاره به 
به قطعات  راه سازی، مسافربری و کامیون ها  ماشین های  نیاز 
شروع  و  سال  پایان  به  شدن  نزدیک  داد:  با  ادامه  کیفیت  با 
آماده  برخی  به  نیاز  مسافربری  نوروزی خودروهای  سفرهای 
سازی ها و تعویض قطعه دارند که حتما باید برای این بخش 

برنامه ریزی مناسبی انجام شود.

طرح رجیستری یا شناسنامه دار کردن تجهیزات سیم کارت خور 
ناموفقی  اجرای  بار  چندین  گذشته،  سال های  طول  در  که 
داشت، بالاخره به صورت کامل برای گوشی ها اجرایی شد و 
به گفته مسوولان، سهم قاچاق این کالا را به عدد تقریبی صفر 
رساند و اکنون در حال طی مراحل بعدی برای سایر تجهیزات 

الکترونیکی است.
آن  از  پس  و  گوشی ها  کردن  شناسنامه دار  یا  رجیستری 
تجهیزات سیم کارت خور، به عنوان راهی برای مبارزه با قاچاق 
ابتدا در سال ١٣٨٥ کلید  بود که  ارائه شده  توسط مسوولان 
خورد اما بارها و در دولت های قبلی اجرای ناموفقی داشت. 
اگرچه محمود واعظی هم در دوران وزارت خود از اقدامات 
این  درنهایت  داد،  اطلاع  طرح  این  تکمیل  برای  انجام شده 
مسوولیت برعهده وزیر جوان دولت دوازدهم نهاده و از سال 

گذشته در چندین مرحله اجرایی شد.
طرح رجیستری گوشی های تلفن همراه، با هدف شناسنامه دار 
شدن یکی از پرمصرف ترین کالاهای وارداتی کشور و مبارزه 
سیستمی با قاچاق تلفن همراه، پیاده سازی و اجرا شد. درواقع 
از  ابتدا جلوگیری  از همان  مهم ترین هدف اجرای رجیستری 
اجرای  با  که  این صورت  به  بود.  عنوان شده  قاچاق گوشی 
ثبت شماره سریال گوشی در رگولاتوری، درصورت واردات 
توسط  و  نشده  فعال  آن  روی  سیم کارت  موبایل،  غیرقانونی 
تلفن  دستگاه های  این  به  خدماتی  همراه،  تلفن  اپراتورهای 
البته مقرر شد پس از اجرای موفق این طرح  ارایه نمی شود. 
برروی گوشی ها، برای سایر تجهیزات سیم کارت خور هم مورد 

استفاده قرار گیرد.
اما در تجربه قبلی اجرای رجیستری در سال ١٣٨٥ که برمبنای 
شناسه  موبایل،  گوشی های  تعمیرکاران  برخی  بود،   IMEI
گوشی های قاچاق را به شناسه یک گوشی مجاز وارداتی تغییر 
داده و با تقلب، هم امکان پیگیری گوشی مسروقه از بین برده 
می شد و هم با یک شناسه، می توانستند ده ها گوشی تقلبی یا 

قاچاق را به فروش برسانند.
چنان که در همان تجربه پیشین، حدود ١٢٠ هزار گوشی تنها 
با یک IMEI ثبت شده بود. در روش جدید و با ترکیب دو 
شناسه گوشی و سیم کارت به صورت همزمان، میزان تخلفات 
از طریق فنی به صفر می رسد، زیرا شبکه فقط به زوج معتبر 
نیز   IMEI جعل  و  می دهد  سرویس  گوشی  و  سیم کارت 

فایده ای نخواهد داشت.
به گزارش ایسنا،از سوی دیگر، تا قبل از اجرای طرح، سالانه 
١٠ میلیون گوشی تلفن همراه در بازار ایران به فروش می رسید 
می شد.  کشور  وارد  غیررسمی  مبادی  از  آن  درصد   ٩٠ که 
ارزش این بازار به شش میلیارد دلار می رسید و اظهارنظرهای 
رسمی نشان می داد که تنها ١٠ درصد از این بازار در اختیار 

واردکنندگان قانونی بود.
براساس داده های گمرک ایران، در سال ١٣٩٦، ارزش واردات 
گوشی های تلفن همراه، از ٥١٨ میلیون دلار، معادل ١٨ هزار 
میلیارد ریال بوده است. این رقم از ابتدای اجرای طرح تاکنون 

٦٠١ میلیون دلار معادل ٢٢٧٥٠ میلیارد ریال است.
افزایش  و  کالا  قاچاق  از  جلوگیری  کارشناسان،  اعتقاد  به 

درآمدهای ملی، حاکمیت قانون بر بازار روبه رشد گوشی های 
تلفن همراه و ضابطه مند شدن بازار، کنترل سلامت گوشی های 
زیان آور،  تقلبی  گوشی های  حضور  از  جلوگیری  و  موجود 
ردیابی  قابلیت  فروش،  و  بازار خرید  بر  آرامش  حاکم شدن 
ایران  به  بین المللی  شرکت های  بازگشت  سرقتی،  گوشی های 
رجیستری  طرح  مزیت های  جمله  از  بازار  شدن  قانونمند  و 

محسوب می شود.
توسعه  بازار،  شدن  بزرگ  از  ناشی  اشتغال زایی  هم چنین، 
خدمات پس از فروش در بازار موبایل ایران و امکان کنترل 
گوشی به صورت آنلاین برای مشتریان و کاهش تقلب و تنگ 
شدن عرصه بر متقلبان بازار هم از دیگر مزایای اجرای طرح 

رجیستری است.

کاهش ۳۰ درصدی
 قیمت ساخت مسکن در سال آینده

مدیرعامل بانک مسکن از کاهش ٣٠ درصدی قیمت ساخت 
در صورت طراحی درست چرخه اعتباری زنجیره سازندگان 
برنامه  به  اشاره  با  انارکی  داد.ابوالقاسم رحیمی  مسکن خبر 
بانک مسکن برای افزایش قدرت خرید مسکن توسط مردم، 
افزایش سقف تسهیلات  با  تنها  افزایش قدرت خرید  گفت: 
تمام  قیمت  کاهش  طریق  از  می تواند  بلکه  نمی افتد،  اتفاق 

شده، قدرت خرید مردم را افزایش داد.
وی افزود: در همین راستا برآنیم با ایجاد یک چرخه اعتباری 
بین تمامی زنجیره دست اندرکاران ساخت مسکن، قیمت تمام 

شده را کاهش دهیم.
مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به جزئیات این طرح، اظهار 
افرادی که در چرخه  که  است  این  اتفاقی که می افتد  کرد: 
 ... و  انبوه سازان  بنک دار،  کارخانه دار،  از  مسکن  ساخت 
هستند، در یک چرخه اعتباری قرار می گیرند و چون در ابتدا 
پول نقد نمی دهند، می توانند نرخ خود را کاهش دهند؛ چراکه 

معمولا افرادی که نقدی کار می کنند تخفیف نمی دهند.
رحیمی انارکی پیش بینی کرد در صورت طراحی درست این 
چرخه، قیمت تمام شده ساخت مسکن می تواند تا ٣٠ درصد 
کاهش یابد.وی ادامه داد: این موضوع به قیمت فروش مسکن 
منتقل خواهد شد و طبیعتا اگر سازنده بتواند ساختمان خود را 
ارزان تر بسازد، ترجیح می دهد که واحدهای خود را با نرخ 
زودتر  را  آن  و  داشته  بیشتری  مشتری  اما  بفروشد،  ارزان تر 

تبدیل به پول کند.
بنیاد  با  این کار  اول  بود که بخش  نیز گفته  این  از  او پیش 
مسکن تا قبل از پایان سال اجرایی خواهد شد و در نهایت 
زنجیره کامل تامین مالی مسکن در سه ماهه دوم سال آینده 
اجرایی می شود که کاهش قیمت ساخت واحدهای مسکونی 

را در پی خواهد داشت.
مدیرعامل بانک مسکن با اشاره به فعالیت های توسعه ای این 
توسعه ای  حوزه های  در  بخواهیم  اگر  کرد:  تصریح  بانک، 
فعالیت کنیم، باید حتما منابع ارزان قیمت در اختیار ما قرار 
گیرد و بخشی از افزایش سرمایه ما به صورت نقدی انجام 
باید یک مقدار همکاری  شود، همچنین در طرح های بانک، 
درباره  همچنین  انارکی  گیرد.رحیمی  انجام  بانک  با  بیشتری 
پیش بینی افزایش ٥٠٠٠ میلیارد تومانی سرمایه بانک مسکن 
در لایحه بودجه سال آینده، گفت: اگر این موضوع تصویب 
شود، ٥٠٠٠ میلیارد تومان از بدهی ما به بانک مرکزی بابت 
خط اعتباری مسکن مهر کاهش یافته و در قالب بدهی های 
دولت به بانک مرکزی قرار می گیرد.وی افزود: اگر این اتفاق 
بیفتد، نسبت های مالی ما بهبود می یابد و می توانیم تسهیلات 
از  دهیم،  انجام  مالی مان  نسبت های  بهبود  دلیل  به  بیشتری 
سوی دیگر با توجه به عایدات آینده این موضوع می توانیم 
حدود یک سوم این رقم را اوراق منتشر و منابع مالی جدیدی 

را در بازار مسکن تزریق کنیم.

حق مسکن کارگران ۶۰ هزار 
تومان بیشتر شد

اعضای شورای عالی کار در آخرین جلسه خود سر افزایش ٦٠ 
هزار تومانی حق مسکن کارگران به توافق رسیدند و آن را به 

١٠٠ هزار تومان افزایش دادند.
با تصویب اعضای شورای عالی کار حق مسکن کارگران به ١٠٠ 
کارگران  مسکن  اساس حق  این  بر  یافت.  افزایش  تومان  هزار 
که پیش از این ٤٠ هزار تومان بود با افزایش ٦٠ هزار تومانی 
جلسه  چندین  تاکنون  که  حالی  رسید.در  تومان  هزار   ١٠٠ به 
برای بررسی میزان افزایش حق مسکن کارگران برگزار شده بود 
اما به دلیل مقاومت نمایندگان کارفرمایی به نتیجه نمی رسید تا 
این که سرانجام در جلسه اخیر شورای عالی کار، افزایش ٦٠ 
که حق  این  به  توجه  شد.با  تصویب  مسکن  تومانی حق  هزار 
مسکن تنها آیتم بسته مزدی کارگران است که باید از تصویب 
هیات وزیران بگذرد، درصورت تصویب نهایی آن،  از فروردین 
ماه سال ١٣٩٨ حق مسکن در فیش های حقوقی همه کارگران 
مشمول قانون کار ١٠٠ هزار تومان منظور خواهد شد.در حال 
مطابق  که  است  تومان  هزار   ٤٠ کارگران  مسکن  حق  حاضر 
به  تومان  از ٢٠ هزار  مصوبه شورای عالی کار در سال ١٣٩٣ 
٤٠ هزار تومان رسید؛ اما مصوبه آن زمان به دلیل عدم تصویب 
 ١٣٩٥ سال  در  که  این  تا  نشد  عملیاتی  هرگز  وزیران  هیات 
مصوبه کمک هزینه مسکن تمام کارگران مشمول قانون کار از 
تصویب هیات وزیران گذشت و پس از ابلاغ در سراسر کشور 
به اجرا درآمد.افزایش ٦٠ هزار تومانی حق مسکن کارگران در 
با توجه به  حالی به تصویب رسیده که بسیاری از کارشناسان 
بالا رفتن هزینه اجاره بها این مبلغ را حتی برای اجاره یک اتاق 
هم کافی نمی دانند. پیش از این یک کارشناس اقتصادی پیشنهاد 
کرده بود میزان اجاره بها در کلان  شهرهایی مثل تهران محاسبه 
و ٥٠ درصد آن به عنوان حق مسکن کارگران درنظر گرفته شود.

در حال حاضر بیش از ٦٠ درصد دریافتی کارگران صرف هزینه 
اجاره بهای مسکن می شود.به گفته مقامات کارگری اگر کارگران 
قبلا یک سوم دریافتی خود را صرف اجاره بها می کردند امروز 
برای اجاره مسکن هزینه  از دو سوم حقوق خود را  بیش  باید 
کنند.به گزارش ایسنا، داشتن مسکن متناسب با نیاز، حق هر فرد 
و خانواده ایرانی در اصل ٣١ قانون اساسی است و دولت موظف 
به خصوص  نیازمندترند  آنها که  برای  اولویت  با رعایت  است 
کند.  فراهم  را  اصل  این  اجرای  زمینه  کارگران  و  روستانشینان 
برخورداری  بر ضرورت  نیز  شهروندی  حقوق  منشور   ٧٣ ماده 
و  خانوار  و  نیاز خود  با  متناسب  و  ایمن  مسکن  از  شهروندان 

فراهم کردن امکانات آن توسط دولت تاکید دارد.

وضعیت چالش های بازار کار از پارسال تا امسال

 روند فزاینده نرخ اشتغال ناقص
نرخ  بیکاری جوانان،  نرخ  کار،  بازار  های  مهم ترین چالش 
بالای بیکاری فارغ التحصیلان، افزایش میانگین سنی جمعیت 
شاغل، عدم توازن منطقه ای بیکاری و روند فزاینده اشتغال 
ناقص است.بررسی وضعیت بازار کار نشان میدهد مهم ترین 
چالش های این بازار نرخ بیکاری جوانان، نرخ بالای بیکاری 
فارغ التحصیلان، افزایش میانگین سنی جمعیت شاغل،  عدم 
توازن منطقه ای بیکاری و روند فزاینده اشتغال ناقص است. 

مرکز پژوهش های مجلس در بررسی وضعیت این چالش ها 
مقایسه ای بین این موارد در سال گذشته و امسال داشته است.

نرخ بالای بیکاری جوانان: نرخ بیکاری جوانان ١٥ تا ٢٤ 
ساله در سال گذشته ، ٢٨,٤ درصد بوده است و در پاییز سال 
به فصل مشابه  به ٢٧ درصد رسیده است که نسبت   ١٣٩٧
نرخ  است. همچنین  داشته  قبل ١,٣ درصد کاهش  در سال 
بوده  بیکاری جوانان شهری در سال گذشته ، ٣١,٩ درصد 
است. این نرخ در پاییز سال ١٣٩٧ به ٣١,١ درصد رسیده 
است. به عبارت دیگر از هر سه نفر جوان شهری جویای کار 

تقریباً یک نفر بیکار است.
نرخ بالای بیکاری فارغ التحصیلان: نرخ بیکاری جمعیت 
دارای تحصیلات عالی در سال ١٣٩٦ در حدود ١٩,٤ درصد 
درصد   ١٨,٣ به   ١٣٩٧ سال  پاییز  در  نرخ  این  است.  بوده 
نکرده  تغییری  قبل  مشابه در سال  به فصل  نسبت  و  رسیده 
است. پایین بودن نرخ مشارکت و افزایش جمعیت غیرفعال: 
نرخ مشارکت در پاییز سال ١٣٩٧ ، معادل ٤٠,٥ درصد بوده 
 ٠,٦ بوده  درصد   ٣٩,٩ که   ١٣٩٦ سال  پاییز  به  نسبت  که 
درصد افزایش داشته است و نرخ مشارکت مردان و زنان به 
ترتیب طی این دوره ٠,٤ و ٠,٨ درصد افزایش داشته و به 

ترتیب به  ٦٤,٤و ١٦,٤ درصد رسیده است.
نشان  شواهد  شاغل:  جمعیت  سنی  میانگین  افزایش 
می دهند میانگین سنی جمعیت شاغل افزایش یافته و تمرکز 
سوق  بالاتر  سنی  گروههای  سمت  به  شاغل  جمعیت  سنی 
یافته است. این موضوع میتواند در سال های آتی و با نزدیک 
شدن گروههای سنی ٣٠ تا ٣٩ سال فعلی به سنین بازنشستگی 

مسئله آفرین باشد.
در  بیکاری  نرخ  بررسی  بیکاری:  منطقه ای  توازن  عدم 
استانهای مختلف کشور نشان میدهد که در پاییز سال ١٣٩٧ 
خراسان  هرمزگان،  استانهای   ،  ١٣٩٦ سال  پاییز  به  نسبت 
رضوی، ایلام و اصفهان در نرخ بیکاری افزایش محسوسی 
داشتها ند و استانهای خراسان شمالی، چهارمحال و بختیاری، 
داشته اند.  بیکاری  نرخ  در  را  بیشترین کاهش  قم  و  مرکزی 
خراسان  درصد،   ٤٢,٧ رضوی  خراسان  استان های  همچنین 
نرخ  بیشترین  ٦. ٣٩ درصد،  اردبیل  و  ٣٩,٨ درصد  شمالی 

مشارکت را در بین استان های کشور دارند.
ناقص،  اشتغال  دارای  افراد  ناقص:  اشتغال  روند فزاینده 
تمام شاغلانی هستند که در هفته مرجع، حاضر در سر کار یا 
غایب موقت از محل کار بوده، به دلایل اقتصادی نظیر رکود 
کاری، پیدا نکردن کار با ساعت کار بیشتر، قرار داشتن در 
فصل غیر کاری و... کمتر از ٤٤ ساعت کار کرده، خواهان 
و آماده برای انجام کار اضافی در هفته مرجع بوده اند. نرخ 
رسیده  درصد   ١١,٧ به   ١٣٩٧ سال  پاییز  در  ناقص  اشتغال 
تحریم های  اعمال  با   ١٣٩٧ سال  پاییز  از  حال  این  است.با 
فوق  شرایط  میرسد  نظر  به  علیه کشورمان  آمریکا  خصمانه 
اشتغال  از  به خصوص صیانت  شود.  تشدید  زیادی  تا حد 
موجود به دلیل موج احتمالی تعطیلی کسب وکارها در نتیجه 
تحریم ها یکی از مهمترین اولویت های کشور است. در این 
راستا انتظار بر این است که در بودجه به عنوان مهمترین سند 
مالی و اقتصادی دولت، رفع چالش های بازار کار و حفظ و 
صیانت از اشتغال موجوددر اولویت تصمیم گیری قرار گیرد.

 تکلیف خودروهای دپو شده 
در گمرک چه می شود؟

خودروهای  ترخیص  برای  دولت  هیات  مصوبه  اصلاح  با 
وارداتی بلاتکلیف از گمرکات، یک مقام آگاه اعلام کرد: با 
این کار ٩ هزار دستگاه خودرو از گمرک ترخیص می شود و 

اما باز هم تکلیف چهار هزار خودرو نامعلوم است.
واردات خودرو از اواخر تیرماه پارسال ثبت سفارش خودرو 
متوقف شد و این ممنوعیت اواخر دی ماه و با ابلاغ آیین نامه 
جدید واردات خودرو، برطرف و واردات خودروها از سر 
گرفته شد اما با تغییر سیاست های ارزی دولت در سال ٩٧ 
از سویی و نیز خروج آمریکا از برجام، دولت تصمیم گرفت 
واردات برخی کالاهای غیرضروری از جمله خودرو را بار 

دیگر متوقف کند.
در این دوران با احتساب ٦ هزار و ٤٢٨ خودرویی که بدون 
و  شد  گمرک  وارد  غیرقانونی  صورت  به  و  سفارش  ثبت 
گمرک  در  خودرو  هزار   ١٣ خودروها،  تدریجی  ترخیص 
دی   ٩ دولت  هیات  مشکل،  این  حل  بود.برای  مانده  باقی 
ماه مصوبه ای داشت که امکان ثبت سفارش و ترخیص این 
مصوبه  این  براساس  کرد؛  می  فراهم  را  خودروها  از  دسته 
)بدون  سواری  خودروهای  واردات  برای  سفارش  ثبت 
رعایت سال ساخت( که تا تاریخ ابلاغ تصویب نامه )١٦ دی 
ماه( دارای قبض انبار اماکن گمرکی، مناطق آزاد تجاری - 
صنعتی یا مناطق ویژه اقتصادی باشند، به صورت بدون انتقال 
ارز و از محل ارز متقاضی با اظهار منشا ارز به بانک مرکزی 
از  )اعم  خودرو  قبلی  سفارشات  ثبت  همه  و  است  بلامانع 

بانکی و غیربانکی( لغو می  شود.
بانک  کل  رئیس  مخالفت  وزیران  هیات  مصوبه  از  بند  این 
ترخیص  با  همتی«  »عبدالناصر  داشت؛  پی  در  را  مرکزی 
خودروهای وارداتی که فقط دارای قبض انبار باشند مخالفت 
خودروهای  ورود  اجازه  دولت  نباید  بود  معتقد  وی  کرد؛ 
وارد شده که به روش بدون انتقال ارز بعد از ١٥ مردادماه به 

گمرک وارد شده اند را بدهد.
استدلال همتی این بود که واردات بدون انتقال ارز سبب می 
شود منشاء تامین ارز برای واردات خودرو مشخص نباشد؛ 
در حالی که بانک مرکزی در ماه های گذشته همه تلاش خود 
را صرف حاکم کردن نظم بر بازار ارز و کنترل حساب دخل 

و خرج ارزی کشور کرده است.
تلاش برای جلوگیری از رانت و فشار به بازار ارز برای امور 
مخالفت  برای  مرکزی  بانک  های  استدلال  دیگر  غیرضرور 
بیست  بود؛ سرانجام هیات وزیران در جلسه  این مصوبه  با 
این  به  کرد؛  اصلاح  را  خود  قبلی  مصوبه  ماه  دی  سوم  و 
ترتیب که در بند یک این مصوبه زمان ترخیص خودروها از 
شانزدهم دی ماه پنج ماه کاهش یافت و به ١٦ مرداد ماه تغییر 
کرد.به گزارش ایرنا،یک منبع آگاه در گمرک اعلام کرد که با 
اجرای اصلاحیه جدید هیات وزیران در ترخیص خودروهای 
دپو شده در گمرک و پس از ابلاغ آن توسط وزارت صنعت، 
معدن و تجارت ٩ هزار دستگاه خودرو ترخیص می شود و 

چهار هزار خورو در گمرک می ماند.
به گفته این مقام آگاه با توجه به محدودیت زمانی برای تعیین 
مرجوع  یا  تعداد  این  گمرک  در  شده  دپو  کالاهای  تکلیف 
دولت  اختیار  در  متروکه  کالای  عنوان  به  یا  شود  می  داده 

قرار می گیرد.

مرکز آمار ایران اعلام کرد:

تورم مصرف کننده ۳۹.۶ درصد شد
رشد ۲درصدی تورم شهری و روستایی

رئیس بازرسی اتاق اصناف؛

قطعات تقلبی خودرو به مرز هشدار رسید
قطعات اصلی در گمرک مانده است

پرونده  قاچاق گوشی بسته شد
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رونوشت آگهی حصر وراثت
خانم زهرا ابراهیم زاده چمتوکش دارای شناسنامه شماره 19 فرزند قاسم  از این 
شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داد که مرحوم قاسم 
ابراهیم زاده چمتوکش فرزند علی در تاریخ  1390/10/8  در اقامتگاه دائمی خود 

شهرستان رودسر بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به :
ردیف- نام و نام خانوادگی- شماره شناسنامه – نام پدر- نسبت 

1-کبری ابراهیم زاده- 1۲19-قاسم- فرزند دختر
۲-معصومه ابراهیم زاده -14- قاسم- فرزند دختر

3-زهرا ابراهیم زاده چمتوکش-19-قاسم- فرزند دختر
4-مهین ابراهیم زاده چمتوکش-1411-قاسم- فرزند دختر

5-لیلا رمضانی عسگر آباد-1-قنبر- همسر دائمی متوفی
و به غیر از وراث نامبرده بالا ورثه دیگری ندارد.

شماره   به  آن  ثبت  و  قانونی  تشریفات  انجام  و  دادخواست  ملاحظه  از  پس  اینک 
160-1397/9/۲0 مفاد درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید چنانچه 
نشر  تاریخ  از  باشد  او  نزد  متوفی  از  ای  نامه  یا وصیت  و  اعتراض دارد  هر شخص 
آگهی ظرف یک ماه به دفتر شورای حل اختلاف شهر واجارگاه تسلیم نماید در غیر 

این صورت گواهی حصر وراثت برابر درخواست صادر خواهد شد.
خ   – واجارگاه  شورا  استقرار  محل   – واجارگاه  شهر  اختلاف  حل  شورای  رییس 

دیان- بعد از اداره پست- دبستان فردوسی سابق
م الف 5803- تاریخ انتشار 97/11/3

************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره  139760318603003547 مورخ 97/09/06  هیات موضوع قانون 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر درواحد  تعیین تکلیف وضعیت 
علیپور  بهروز  آقای  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  رشت،   ۲ ناحیه  ملک  حوزه  ثبتی 
گوفلی فرزند حسین  به شماره شناسنامه  387 صادره از رحمت آباد و بلوکات در 
قریه خسبخ در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر ساختمان به مساحت  7۲. ۲0۲ 
مترمربع پلاک فرعی ۲0509 از اصلی 1۲ مفروز مجزی از پلاک 9۲ از اصلی 1۲ 
مالک رسمی آقای ورقار پزشکی  محرز  از  واقع در بخش چهار رشت خریداری 

گردیده است.
به فاصله 15 روز آگهی میشود در  به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت   لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 

و پس از اخذ رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. کجیدی- مدیر واحد 

ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه ۲ رشت
تاریخ انتشار اول 1397/11/03

تاریخ انتشار دوم 1397/11/18 
م/الف- 5735

************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره  1397603180160009۲6 مورخ 1397/08/۲8  هیات اول موضوع 
مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک رحیم آباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
خیراله ذبیحی  فرزند عبدالعلی  به شماره شناسنامه 5 صادره از سیاهکل به شماره 
 85/40 مساحت  به  خانه  یکباب  اعیان  و  عرصه  ششدانگ  در   5179881۲77 ملی  
مترمربع پلاک 85۲ فرعی از 165 اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک- فرعی از 
از مورد نسق مالک رسمی آقای  بالنگاه خریداری شده  165 اصلی واقع در قریه 

رمضان لمتر محمدی  محرز گردیده است.
به فاصله 15 روز آگهی میشود در  به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت   لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
رییس اداره  ثبت اسناد و املاک رحیم آباد- مکرم

تاریخ انتشار اول 1397/10/19 تاریخ انتشار دوم 1397/11/03   م/الف- 967
***********

آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره  1397603180۲000۲568 - 97/09/۲1  هیات اول موضوع قانون 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر درواحد  تعیین تکلیف وضعیت 
محمد  آقای  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  کلاچای  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
و  رودسر  از  صادره   70 شناسنامه  شماره  به  غلامعلی  فرزند  محله   نصیر  اسمعیلی 
کدملی ۲691457591 به صورت ششدانگ یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی 

به مساحت 314/16 مترمربع پلاک 3333 فرعی از 311 اصلی مفروز و مجزی شده 
از قطعه 18 تفکیکی از اصلی مذکور واقع در قریه شیخ زاهد محله بخش ۲9 گیلان 
خریداری از مالک رسمی آقای سازمان اموال و املاک و بنیاد مستضعفان انقلاب 
اسلامی  محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 
15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
صادر  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای 

خواهد شد. رییس اداره  ثبت اسناد و املاک کلاچای- میرشکار
تاریخ انتشار اول 1397/10/19

تاریخ انتشار دوم 1397/11/03 
م/الف- 983

************
آگهی موضوع ماده ۳ قانون ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
موضوع  اول  هیات    97/09/15  -  139703180۲000۲536 شماره   رای  برابر 
مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  ثبتی حوزه ثبت ملک کلاچای تصرفات  درواحد 
کدملی  و  رودسر  از  صادره   855 شناسنامه  شماره  به  یعقوب  فرزند  امرانی  رمضان 
به  احداثی  بنای  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  صورت  به   ۲69048۲169
شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   311 از  فرعی   3334 پلاک  مترمربع   35/80 مساحت 
واقع در شیخ زاهد محله بخش ۲9 گیلان  اصلی مذکور  از  تفکیکی  از قطعه 600 
خریداری از مالک رسمی سازمان اموال و املاک و بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی  
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت ۲ ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید  ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
رییس اداره  ثبت اسناد و املاک کلاچای- میرشکار

تاریخ انتشار اول 1397/11/3
تاریخ انتشار دوم 1397/11/17 

م/الف- 106۲
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قائمشهر پس از انقلاب پایلوت کشت 
لیمو ترش مازندران شد

این  اقتصاد  انقلاب  از  اینکه پیش  به  اشاره  با  قائمشهر  فرماندار 
خارج  با  بود،گفت:  وابسته  نساجی  های  کارخانه  به  شهرستان 
با  انقلاب  از  پس  در  اقتصادی  چرخه  از  کارخانه  این  شدن 
پایلوت  عنوان  به  توانست  قائمشهر  اشتغال،  حوزه  ساماندهی 
لیمو ترش مازندران مطرح شود.مهدی محمدی فرماندار  کشت 
قائمشهرگفت : در مورد  اثرگذارترین تصمیمی که در 40 سال 
پس از انقلاب تاکنون  در این شهرستان گرفته شد و اثرات آن 
های  کارخانه  اقتصادی  چرخه  از  شدن  خارج  از  پس  گفت:  
اشتغال  حوزه  در  گرفت  شد  می  که  تصمیمی  بهترین  نساجی 
این شهرستان بوده که با سازماندهی های انجام شده این کاستی 
ها  به گونه ای جبران شد. وی افزود: به طوری که کشت لیمو 
ترش به عنوان پایلوت در استان مازندران در شهرستان قائمشهر 
انجام شد که  بسیار موفقیت آمیز بود و همچنین تولید نیشکر و 
بازده  و پرورش کرم  اراضی شیب دار و کم  صادرات آن در 
ابریشم برای این شهرستان توفیقات خوبی را به همراه داشت و 
توانست تا حدودی مشکلات جوانان این شهرستان را در حوزه 

اشتغال مرتفع کند. 
فرماندار قائمشهر تصریح کرد: همچنین تصمیم گیری در حوزه 
به  اتفاقات مهمی بود که شهرستان رخ داد،  از  نیز یکی  درمان 
طوری که بیمارستان منطقه ای  ولیعصر 4 استان را تحت پوشش 
قلب  جراحی  مرکز  تجهیز  راستا  این  در  و  دهد  می  قرار  خود 
که  بود  مهمی  بسیار  و  جدی  تصمیم  بیمارستان  این  در  کشور 
برای شهرستان رقم خورد که به 4 استان همجوار و سایر استانها 
نیز خدمات رسانی می کند. محمدی همچنین صعود نساجی را 
به لیگ برتر که از رخداد های بسیار مهم و خوشایند عنوان کرد. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود از بدترین تصمیم که برای 
شهرستان گرفته شد، سخن گفت و افزود: واگذاری کارخانه های 
نساجی از بدترین اقدامات ممکن طی سال های اخیر بود و از 
به عنوان قطب نساجی مازندران   قائمشهر  آنجایی که شهرستان 
ضربه  ها   کارخانه  اقتصادی  رکود  از  پس  شده   می  شناخته 
اقتصادی بزرگی به این شهرستان وارد گردید. فرمانداری قائمشهر 
در مورد جایگاه این شهرستان پس از انقلاب نیز خاطرنشان کرد:  
جایگاه شهرستان قائمشهر در بخشی مطلوب و در بخش دیگری 
جایگاه  نامطلوب  بخش  افزود:  محمدی  است.   بوده  نامطلوب 
شهرستان قائمشهر در مورد شرایط اقتصادی آن بوده که وضعیت 
آن حوزه  مطلوب  بخش  و  کرد  تضعیف  را  شهر  مردم  معیشت 
اتباع این شهرستان است که با وجود حضوراقوام مختلف شامل 
تمام  کرد  و  لر،  ترک،  شهمیرزادی،  و  فیروزکوه  ها،  بجنوردی 
اقوام به رغم همه  تفاوت هایی که وجود دارد در کنار هم به 
صورت مسالمت آمیز زندگی می کنند  که نشان از انسجام مردم 

علی رغم قومیت های مختلف دارد.

گزارشی از ادامه برخوردها با متخلفان شکار

همراهی برخی مسؤولان محلی 
با متخلفان صید در فریدونکنار

دوره زمستان گذرانی پرندگان مهاجر به نیمه رسیده است، هنوز 
بازار پرنده فروشی و شکار غیرمجاز در فریدونکنار به راه است، 
به خون  با متخلفان همراه شده اند و دست شان  برخی مسؤولان 
پرندگان  زمستان گذرانی  دوره  از  نیمی  است.  آلوده  پرندگان 
مسافران  این  و  است  شده  طی  مازندران  تالاب های  در  مهاجر 
زیبای طبیعت معمولًا تا اوایل بهار میهمان زیستگاه های منتخب 
خود در استان هستند.اگرچه صید پرندگان مهاجر در مازندران 
نسبت به سال گذشته کاهش چشمگیری داشته است اما همچنان 
تالاب ها و آب بندان های استان از آسیب متخلفان در امان نیستند 
و گاه گاهی قانون را زیر پا گذاشته و نسبت به شکار غیرمتعارف 
از مناطق دیده می شود،  اقدام می کنند.دام های هوایی در برخی 
و  است  به راه  همچنان  نیز  فریدون کنار  در  پرنده فروشی  بازار 

برخی گونه های حرام گوشت نیز در این بین فروخته می شود.
 برخورد با متخلفان با سرعت مد نظر پیش نمی رود

به نظر می رسد سطح برخورد با متخلفان نسبت به روزهای نخست 
اولیه  شدت  به  امنیت  فضای  و  یافته  کاهش  پرندگان  مهاجرت 
مازندران  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل  زمینه  این  در  نیست، 
می گوید: برخورد با متخلفان با سرعتی که مد نظر ما بوده است 
پیش نمی رود زیرا امکانات ما محدود است؛ با همان خودروهای 
شرایط  این  در  هستیم،  فعالیت  حال  در  کم  نیروی  و  فرسوده 
سخت، محیط بانان واقعا ایثار می کنند.حسینعلی ابراهیمی کارنامی 
با بیان اینکه دادستانی و نیروی انتظامی به کمک محیط زیست 
آمدند، اظهار می دارد: هماهنگ شدن ارکان عملیات کار سختی 
است، با این حال کاری که در فریدونکنار انجام شده بسیار مهم 
است.وی با تاکید بر اینکه برخوردهای همکاران با متخلفان ادامه 
از  زیادی  تعداد  انجام شده  هماهنگی های  پیرو  می افزاید:  دارد، 
تورهای غیرمجاز جمع آوری شدند ولی همچنان یکی دو منطقه 
حساس باقی مانده است که به آنها اعلام کردیم تا چند روز آینده 
جمع آوری کنند در غیر این صورت اقدام قانونی صورت می گیرد.
 عملیات گسترده ای را در تالاب فریدونکنار خواهیم داشت

داوطلب شدن  از  مازندران  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
عده ای از شکارچیان برای جمع آوری دام های غیرمجاز خود در 
فریدونکنار گفت و بار دیگر تأکید کرد که اگر تا چند روز آینده 
نسبت به جمع آوری همه تورها به ویژه در لپو فریدون کنار اقدام 
نشود، عملیات گسترده ای با همکاری دادستانی و نیروی انتظامی 

خواهیم داشت.
برخی از مسؤولان محلی با متخلفان همراه هستند!

وی با بیان اینکه امسال وضعیت بهتر شده است زیرا در سال های 
در  را  محیط بانان  به  ورود  اجازه  وجه  هیچ  به  متخلفان  گذشته 
به صراحت  داشتند،  فیزیکی  برخورد  و حتی  نمی دادند  تالاب ها 
اعلام می کند که عدم همکاری برخی از مسئوولان محلی با محیط 
زیست و همراهی آنها با متخلفان، نظم را به هم ریخته است و 

رفتار آنها دور از انتظار است.
 بازار پرنده فروشی در فریدون کنار جمع می شود

در  پرنده فروشی  بازار  چرا  اینکه  به  پاسخ  در  ابراهیمی کارنامی 
سایر  شکارهای  می شود  گفته  و  است  داغ  همچنان  فریدونکنار 
مناطق نیز به این بازار می آید، می گوید: بازار پرنده فروشی یکی 
از معضلات است اما ظاهرا عوامل محلی راغب به تعطیلی آن 
نیستند و از متخلفان حمایت می شود، با این حال جمع کردن بازار 
قطعاً  و  دارد  قرار  کار  دستور  در  فریدون کنار  در  پرنده فروشی 

برخورد خواهیم کرد.
 حاشیه سازی ها خللی در کار محیط زیست وارد نمی کند

اینکه حاشیه سازی ها خللی در عملکرد  بر  با تاکید  این مسوول 
محیط زیست وارد نمی کند و ما کماکان برخوردهای قانونی را 
اعمال می کنیم، می گوید: قانون برای عده خاصی نیست، تخلف 
سال  ابتدای  ما  شود،  برخورد  متخلف  با  باید  و  است  تخلف 
آنها  از  و  تمکین کردند  نیز  دادیم، خیلی ها  را  هشدارهای لازم 
شکار  موضوع  که  شد  متذکر  نیز  را  نکته  این  سپاسگزاریم.وی 
در  نیز  مناطق  سایر  در  و  نیست  فریدونکنار  در  تنها  غیرمجاز 
حال برخورد هستیم، ضمن اینکه هماهنگ کردن دستگاه ها برای 

برخورد با متخلفان پروسه خاص خود را دارد.

مدیرصندوق بیمه اجتماعی روستائیان و عشایر 

368 هزار نفر مازندرانی تحت 
پوشش بیمه قرار می گیرند

توزیع  را  اجتماعی  بیمه  ایجاد  از  ابراهیمی،هدف  محمد 
عادلانه ثروت دانست و اظهارکرد: جلوگیری از آسیب های 
اجتماعی و مهاجرت روستاییان به شهرها از دیگر فعالیت 

های بیمه تامین اجتماعی است. 
ابراهیمی کشاورزان و روستاییان را از افراد تحت پوشش 
بیمه اجتماعی دانست و خاطرنشان کرد : تمامی روستاییان، 
ساکن  کشاورزان   ، نفر  هزار   ۲0 زیر  شهرهای  ساکنین 
کارگران  کشاورزی،  بخش  گانه   ۲30 مشاغل    ، شهر 
ندارند  کارفرما  که  مشاغلی  سایر  و  ساختمانی،قالیبافان 
توسط بیمه اجتماعی کشاورزان روستاییان و عشایر پوشش 

داده می شوند.
 این مسئول در رابطه با چگونگی پوشش دادن مشاغلی که 
کارفرما ندارند بیان کرد :دولت برای حمایت از این قشر، 
خود را کارفرمای آن ها قرار داده و به آن ها یارانه پرداخت 
می کند و دو برابر حق بیمه آن ها که 15 درصد سطوح 
درآمدی است ، 10 درصد آن را دولت پرداخت می کند و 
تنها 5 درصد باقی مانده توسط بیمه شده پرداخت می شود. 
وی افزود: دریافت رایگان دفترچه بیمه روستاییان و عشایر 
دیگر  از  است  دولت  ها  آن  کارفرمای  که  افرادی  توسط 
خدمات صندوق  به این بیمه شدگان است  که توسط بیمه 

سلامت انجام می شود.   
این مسئول در ادامه اظهارکرد : دراین راستا تفاهم نامه ای 
با دانشگاه علوم پزشکی منعقد کردیم که توسط آن بتوانیم 
با خانه های بهداشت جهت همکاری ارتباط برقرار کنیم . 

معدن  صنعت،  سازمان  با  نامه  تفاهم  امضای  از  ابراهیمی 
وتجارت و اداره امور کل بانوان خبر داد و خاطرنشان کرد 
: هدف ازاین کار این بوده است که ۲0 هزار نفری که از 
بیمه قالی بافی محروم شده اند را از این طریق تحت پوشش 
قرار دهیم. تا بتوانند سوابق بیمه ای خود را به این صندوق 
انتقال دهند و ادامه بیمه پردازی خود را در صندوق بیمه 

روستاییان و عشایر انجام دهند. 
توسط  کشاورزان  حمایت  چگونگی  درباره  مسئول  این 
کرد  بیان  عشایر  و  روستائیان  اجتماعی  ی  بیمه  صندوق 
صنفی  نظام  طریق  از  را  خود  امور  تمامی  کشاورزان    :
امضای  ازطریق  صندوق  این  دهند،  می  انجام  کشاورزان 
قرار داد با نظام صنفی کشاورزان می توانند به این اقشار نیز 

خدمات حمایتی ارائه کند.
صندوق  توسط  ساختمانی  کارگران  حمایت  نحوه  از  وی 
 : اظهارکرد  و  داد  خبر  عشایر  و  روستائیان  اجتماعی  بیمه 
سعی سازمان بر این بوده که نمایندگی هایش را در انجمن 
بیمه  خدمات  ارائه  جهت  ساختمانی  کارگران  صنفی  های 
دولت  یارانه  کمک  با  کارگران  طرفی  از  تا  کند  مستقر 
با همکاری  دیگر  از طرف  و  بیمه شوند   ، توسط صندوق 
بیمه سلامت، دفترچه درمان را با بیمه اجتماعی که شامل 
پیوند  باهم  شود  می  فوت  و  افتادگی  ازکار  بازنشستگی، 
هزار خانوار  تاکنون 88  اینکه  به  اشاره  با  ابراهیمی  بزنیم. 
توانسته اند از خدمات بیمه اجتماعی بهره مند شوند گفت 
: حدود 4 هزار خانواده مستمری بگیر در حال استفاده از 
هزار   368 حدود  و  هستند  اجتماعی  تامین  بیمه  خدمات 
نفر جزء مشمولین استان هستند که توانسته ایم نزدیک به 
۲5 درصد از آنان را جهت بهره مندی از خدمات سازمان 

جذب نماییم. 
استان  اجتماعی روستاییان، عشایر و کشاورزی  بیمه  مدیر 
مازندران در ارتباط با تشکیل ستاد راهبردی ها با حضور 
استاندار و در شهرستان ها با حضور فرمانداران،بخشداران 
با کمک  امیدواریم که   : ادارات خطرنشان کرد  و روسای 
مانند  ها  دستگاه  سایر  و  بخشداران  و  شوراها  دهیاران، 
سازمان جهاد کشاورزی و اداره کل امور روستایی که تاثیر 
بسزایی در این زمینه دارند،بتوانیم خدمات خوبی را به مردم 

ارائه دهیم. 
این مسئول در زمینه وظایفی که طبق قانون نظام جامع رفاه 
بیمه است، اظهار  و تامین اجتماعی به عهده سازمان های 
کرد : ارائه دفترچه درمان بیمه شدگان، پرداخت مستمری 
به بازنشستگان تحت پوشش بیمه،  پرداخت مستمری فوت 
و پرداخت مستمری از کارافتادگی 4 وظیفه دولت در زمینه 

خدمات و رفاه اجتماعی است. 
وی از نقل و انتقال سوابق بیمه ای افراد که میان صندوق 
ها برقرار است خبرداد و افزود : متقاضیان می توانند سوابق 
خود را از سازمان تامین اجتماعی به بیمه روستاییان وعشایر 
انتقال  اجتماعی  تامین  به  بیمه روستاییان و عشایر  از  یا  و 

دهند . 
ابراهیمی با بیان اینکه افرادی که ساکن روستا یا شهرهایی 
که جمعیت آن ها کمتر از ۲0 هزار نفر است، کشاورزان، 
بین  که  کشاورزی  بخش  گانه   ۲30 مشاغل  در  روستاییان 
بهره  این خدمات  از  توانند  دارند می  تا 50 سال سن   18
از  توانند  می  افراد  این  کرد:تمامی  خاطرنشان  شوند،  مند 
که  فوت  و  افتادگی  ازکار  بازنشستگی،  مستمری  خدمات 
مانند قانون نظام جامع رفاه و تامین اجتماعی است بهره مند 
شوند ولی در حوزه بازنشستگی مطابق قانون، افرادی که به 
سن بازنشستگی رسیده اند و دارای 30 سال سابقه کاری 

باشند می توانند از این خدمات بهره مند شوند.  
این مسئول در رابطه با مرحله دوم ارائه خدمات بازنشستگی 
باشند  داشته  افرادی که 65 سال سن  :دراین مرحله  گفت 
می توانند با 15 سال سابقه از خدمات بازنشستگی استفاده 
برای آن ها لحاظ می  نیز  نمایند و توسط سازمان 5 سال 

شود یعنی معادل ۲0 روز حقوق می گیرند. 
مدیر بیمه اجتماعی روستاییان ، عشایر و کشاورزی استان 
در  موعد  از  پیش  بازنشستگی  طرح  تصویب  از  مازندران 
سال 96 توسط مجلس شورای اسلامی خبر داد و تصریح 
کرد : از سال 96 افرادی که سن بالای 70 سال و بیش از 10 
سال سابقه بیمه ای دارند می توانند پیش ازموعد بازنشسته 

شوند و از مزایا و حقوق آن استفاده کنند.

میانکاله هر سال آب می رود

بهشتپرندگانمهاجرمیخشکد

درحالی از تالاب میانکاله به عنوان بهشت پرندگان مهاجر یاد می 
شود که خشکی، روزگار این تالاب را برزخی کرده است.

میانکاله  تالاب  گرفتگی خشکی  شتاب  شاهد  اخیر  سال های  در 
تنها  نه  روزها  این  که  دغدغه ای  بوده ایم؛  مختلف  علت های  به 
به  هم  منطقه  این  زیستمندان  و  جانداران  برای  بلکه  مردم  برای 
این  بیانگر  تالاب  در  پرندگان  کاهش  و  تبدیل شده  مشکل  یک 
از  یکی  تالاب،  و  حیات وحش  پناهگاه  شامل  ادعاست.میانکاله 
مهمترین مناطق حفاظت شده شمال ایران است که تنها تالاب آن 
متشکل از سه تیپ زیستگاهی آبی  بوده و هر ساله در اوایل پاییز 
میزبان صدها هزار پرنده از عرض های شمالی دریای خزر بوده و 
این روند تا اواخر زمستان ادامه داردغنای این زیستگاه برای تغذیه 
بیش از ۲60 گونه پرنده اعم از مهاجر و بومی موجب شده میانکاله 
موجب  گونه ای  تنوع  این  بنامند،  خاورمیانه  پرندگان  بهشت  را 
بازدید هزاران نفر از سراسر ایران و حتی کشورهای اروپایی به 
این منطقه می شود.تالاب میانکاله یکی از زادگاه های اصلی و مهم 
براساس  که  است  دریای خزر  و غضروفی  استخوانی  ماهی های 
آنچه توسط کارشناسان و اطلاعات آماری برداشت می شود؛ در 
کمتر از یک و نیم قرن گذشته این مکان، محلی امن برای غرش 
تالاب  این  ناخوش  حال  اما  روزها  است.این  بوده  هیرکانی  ببر 

پرواز  و حتی  پرندگان  تعداد  پی، کاهش  در  پی  از خشکی های 
به سمت آشوراده کاملًا محسوس  میانکاله  تالاب  از  فلامینگوها 
است، پروازی که اگر چه در حوزه استحفاظی شبه جزیره بزرگ 
میانکاله قرار دارد و خلیج گرگان و آشوراده هم جزئی از این شبه 
میانکاله  تالاب  در  گذشته  فلامینگوهای  نبود  اما  هستند،  جزیره 
و  منطقه  این  در  زندگی  بودن  ناامن  برای  خطری  زنگ  بهشهر، 
برای  تلنگری  میانکاله  جشنواره  است.برگزاری  فزاینده  خشکی 

حفظ بیشتر داشته هایمان در حوزه محیط زیست است. 
رفتن  بین  از  شاهد  زودی  به  نشود  تلاش  اگر  که  داشته هایی 
طبیعت،  دوستداران  و  بود  خواهیم  محیط زیست  نابودی  و  آن 
محیط زیست و سمن های مردم نهاد مشکلات زیست محیطی استان 
مولانا  مسعود  توسط  که  دهند.هشدارهایی  هشدار  را  مازندران 
عبادی  داریوش  و  مازندران  استان  نهاد  مردم  تشکل های  عضو 
مازندران  استان  زیست محیطی  و  طبیعی  منابع  سمن های  دبیر 
تالاب،  خشکی  خزر،  دریای  آب  انتقال  مختلف  بخش های  در 
آتش سوزی های پی در پی در میانکاله و جنگل ها، از بین رفتن 
جنگل های هیرکانی و حفاظت از میانکاله و کنترل گردشگری این 

زیستگاه بیان شد.
کنترلنشدنورودگردشگرانمعضلیبرایمیانکاله

دبیر سمن های منابع طبیعی و زیست محیطی استان مازندران ابراز 
نگرانی از کنترل نشدن ورود گردشگران به میانکاله گفت: اینکه 
این  برای  شود  میانکاله  حوزه  وارد  کنترل  بدون  گردشگری  هر 

زیستگاه مشکل آفرین است و باید کنترل مناسب انجام شود.
داریوش عبادی افزود: مازندران ظرفیت خوبی در بخش اکوپارک 
حمایت های  نیازمند  بخش  این  در  و  دارد  گردشگری  توسعه  و 

همه جانبه مسئولان هستیم.
مثبتی  و  مناسب  حاضر  حال  در  را  میانکاله  فعلی  وضعیت  وی 
بر  علاوه  و  نیست  مثبت  میانکاله  فعلی  روند  گفت:  و  ندانست 
وجود  هم  دیگر  معضلات  برخی  گردشگران  ورود  نشدن  کنترل 
باید مدیریت و چاره اندیشی شود و همچنان که مقرر  دارد که 

شده بود منطقه امن برای میانکاله ایجاد شود.
تخصیصبودجهدولتیبرایانتقالآبخزربهسمنانچرا

وبهچهعلت
به  اعتراض  با  هم  مازندران  استان  نهاد  مردم  تشکل های  عضو 
تخصیص بودجه از سوی دولت برای انتقال آب خزر به سمنان 
استان های  برای خزر و  تنها  نه  به سمنان  انتقال آب خزر  گفت: 
حاشیه بلکه برای سمنان هم خطرآفرین است و انتقال آب خزر به 
سمنان نگران کننده است.مسعود مولانا افزود: مشکل آب سمنان 
در گرو صرفه جویی 10 درصدی در مصرف آب کشاورزی است 
با  انجام شود و  انتقال آب  برای  نیست هزینه های گزاف  و لازم 
صرفه جویی در مصرف آب کشاورزی، مشکل آب شرب سمنان 
حل می شود.وی در ادامه با اشاره به تخریب جنگل ها، آب و خاک 
در مازندران یادآور شد: متاسفانه توسعه نامتوازن و تهاجمی در 
این  این عناصر مهم شده، در پی  بین رفتن  از  مازندران موجب 
اتفاق تنها یک سوم از جنگل های بزرگ هیرکانی مازندران باقی 
مانده است.مولانا بیان داشت: تغییرات اقلیمی در سال های اخیر به 
خوبی ملموس است و همه باید برای نجات محیط زیست و اقلیم 
تلاش کنیم و اهمیت مسائل زیست محیطی به همگان گوشزد شود.

وی با اشاره به اجرای طرح تنفس جنگل گفت: این طرح، طرحی 
بسیار مفید برای حفظ جنگل بود اما باید تلاش شود تا اعتبارات 

مناسب و بودجه اختصاص یابد و جنگل های شمال نجات یابد.
سید علی برهانی شهردار رستمکلا نیز گفت: خشک شدن تالاب 
باید  که  دانست  مهمی  هشدارهای  از  می توان  را  میانکاله  زیبای 
بیش از گذشته به آن پرداخته شود و با تلاش همه مردم، مسئولان 
و سمن های زیست محیطی، این تالاب نجات یابد.ارتقای آگاهی 
اقشار مختلف جامعه برای حفظ محیط زیست و نگهداشت آنچه 
و  جشنواره ها  همایش ها،  برگزاری  با  داریم  محیط زیست  از 
از وظایف  و معضلات،  بررسی مشکلات  نشست های تخصصی 
و  شود  انجام  باید  محیط زیست  توسعه  برای  که  است  همگانی 
در بخش تالاب میانکاله هم باید این فرهنگ سازی ایجاد و برای 
نجات آن با کمک همگان تلاش شود تا شاهد خشک شدن کامل 

تالاب بین المللی میانکاله نباشیم .

بهنامجشنوارهبهکامبازارچه
عرضه  برای  اصل  در  کشاورزی  تخصصی  های  جشنواره 
محصولات تولید کنندگان ، معرفی و بازاریابی شکل گرفته اما در 
چند سال اخیر از هدف اصلی خود دور و عملا تبدیل به بازارچه 

های محلی و عرضه انواع محصولات شده است.
هدف اولیه از برگزاری جشنواره های کشاورزی معرفی محصول 
در فصل برداشت و فروش محصولات توسط تولید کنندگان در 
مرکز تولید ان محصول بوده که نمونه ان جشنواره گل و گیاه بابل 
، نرگس  انجیر گلوگاه   ، انار بهشهر   ، قائمشهر  ، مرکبات  و آمل 
جویبار ، تمشک نکا و توت فرنگی بهنمیر است که برای رونق 
بخشیدن به بازار تولید کنندگان در زمان برداشت برگزار می شود 
.بررسی و مشاهدات عینی نشان می دهد که در تشکیل اولیه این 
جشنواره ها هدف سودبری نبوده است اما به مرور زمان از هدف 
اصلی خود دور شده و برای سود اوری به جز چند غرفه بقیه غرفه 
به محصولات مختلف و یا حتی کالاهای  های این جشنواره ها 
بنجل وارداتی اختصاص یافته و تبدیل به بازارچه های محلی می 
شوند.هر چند در سالهای ابتدایی تشکیل این جشنواره ها، تعداد 
حالت  و  شکل  بهترین  با  شده  می  سعی  و  محدود  ها  جشنواره 
تخصصی در معرفی یک محصول برگزار شود، اما در سالهای اخیر 
تعداد این جشنواره ها افزایش و هر چند با نام یک محصول محلی 
برگزار می شود اما در عمل حتی به سختی می شود چند غرفه از 

این محصول را در جشنواره پیدا کرد.
**وقتیکهکیفیتجایگزینکمیتمیشود

یک کارشناس کشاورزی مازندران گفت: برگزاری جشنواره های 
یافتن  و  جامعه  به  محصولات  این  شناسایی  هدف  با  کشاورزی 
بازاری برای فروش آنها در مازندران کلید خورد و در ابتدا این 
فعالیت ها زیر نظر جهاد کشاورزی به عنوان سازمان متولی این 
مهم برگزار و پیگیری می شد.مهدی خلیلی ادامه داد: اما اکنون 
و بعد از گذشت چندین سال از برگزاری این جشنواره ها برغم 
افزایش و تعدد این جشنواره ها شاهدیم برگزار کنندگان از اهداف 
اهداف  تا  باعث شده  نیز  مساله  این  که  اند  دور شده  آن  اصلی 
بیشترین مساله ای که در  بطوریکه  محقق نشود.وی اضافه کرد: 
جشنواره های فعلی مشاهده می شود همان استفاده از نام محصول 
کشاورزی برای برگزاری مراسم اما خالی بودن غرفه ها از همین 

جهاد  عمومی  روابط  مدیر  خود  که  است.خلیلی  محصولات 
کشاورزی مازندران است، گفت: در حالی این شرایط بر جشنواره 
های کشاورزی استان حاکم شده است که مردم با شنیدن برگزاری 
جشنواره های کشاورزی از اقصی نقاط به محل برگزاری جشنواره 
می آیند اما دریغ از عرضه همان محصول و دست خالی از این 
برگزاری  مدیریت  رفتن  از دست  جشنواره خارج می شوند.وی 
ترین  اصلی  را  سازمان جهاد کشاورزی  اختیار  از  این جشنواره 
کاذب  رقابت  گفت: حس  و  دانست  چالش  این  بروز  در  عامل 
مدیران شهرستان ها برای مطرح کردن نام یک محصول و به قول 
معروف برند سازی آن باعث شده تا خودِ این مدیران با به خدمت 

گرفتن پیمانکار و مجری، جشنواره را برگزار بکنند.
وی ادامه داد: این مجریان که بدنبال کسب منفعت بیشتر از قبِلَ 
برعهده گرفتن اجرای نمایشگاه هستند سعی می کنند تا غرفه ها 
بدهند و  اجاره  تولیدات مختلف  با  بالاتر و  قیمت  با  افراد  به  را 

تولیدکننده بومی قادر به اجاره این فضاها نیست.
**بازهمدستخالیبودنتولیدکنندهبومی

مازندران  در  کشاورزی  های  جشنواره  از  یکی  برگزاری  متولی 
کشاورزی  محصولات  معرفی  نشود،  فاش  نامش  خواست  که 
شهرستانش و ایجاد بازار برای عرضه و فروش آنها را دلیلش برای 
منظور  این  برای  وی  گفته  کرد.به  عنوان  جشنواره  این  برگزاری 
البته  که  برگزار شد  غرفه  قالب حدود 70  در  نخستین جشنواره 
به مجری  بخاطر محدودیت های مالی دولتی برگزاری جشنواره 
بخش خصوصی واگذار شد و مجری جشنواره نیز اکثر غرفه ها را 
به تولیدکنندگان استان های دیگر اجاره داد و تنها سه غرفه برای 
محصولات این شهرستان اختصاص یافت .وی که میزان چرخش 
مالی در این جشنواره سه روزه را بیش از 400 میلیون تومان اعلام 
تولیدکنندگان  را  رقم  این  درصد   ۲5 تنها  اما  داد:  ادامه  و  کرد 
بکنند در حالیکه در صورت  توانستند کسب  محصول شهرستان 
این  از  بیشتری  برای اجاره غرفه مطمئنا بخش  داشتن توان مالی 
چرخ مالی می توانست در جیب تولیدکنندگان بومی سرازیر شود.
آخر و اول حرف کشاورزی جهاد حرف پس این از **

جشنوارهها
استان  کشاورزی  جهاد  سازمان  گیاهی  تولیدات  و  باغبانی  مدیر 

گل  جشنواره  به  ها  جشنواره  نوع  این  برگزاری  سابقه  مازندران 
برای  و  آنزمان  در  گفت:  و  کرد  اعلام  قبل  دهه  یک  حدود  از 
برگزاری این جشنواره ها سازمان جهاد کشاورزی متولی برگزاری 
و ناظر آن بود و با توجه به حضور این سازمان متولی کشاورزی، 
تقی  شود.محمد  می  عرضه  آنها  در  جشنواره  همان  محصولات 
شکوهی با اشاره به اینکه معرفی و بازاریابی محصولات کشاورزی 
اصلی ترین هدف در برگزاری این جشنواره ها بود ، ادامه داد: 
برندسازی  کاذب  رقابت  یک  ایجاد  با  اخیر  سالهای  و  ادامه  در 
محصولات، مسئولان شهرستانی پا به کار شدند.این مسئول حوزه 
باغبانی مازندران اضافه کرد: تلاش مدیران شهرستان ها برای برند 
یافت که مدیران غیر مرتبط  ادامه  بدانجا  تا  کردن محصولاتشان 
کشاورزی از جمله شورای شهر و شهرداری وارد میدان شدند و 
اختیار برگزاری جشنواره ها را برعهده گرفتند.وی گفت: مسئولان 
برندسازی  رقابت  این  در  پیروزی  برای  کشاورزی  مرتبط  غیر 
محصولات کار اجرای برنامه های جشنواره را به پیمانکاری بیرون 
از مجموعه کشاورزی واگذار می کنند و هر وقت پای موضوع 
پیمانکار به میان میاید همواره اصل مساله به سمت کسب منفعت 
بخش خصوصی می چرخد.شکوهی افزود: مجریان برگزاری این 
نیز برای بدست آوردن درآمد بیشتر سعی می کنند  جشنواره ها 
استان  از  مختلف  محصولات  عرضه  به  را  جشنواره  های  غرفه 
های دیگر اختصاص دهند تا از این طریق بتوانند هزینه برگزاری 
به  زننده  آسیب  را  روند  این  که  .وی  بکند  کسب  را  جشنواره 
کشاورزی  محصولات  بازاریابی  کانون  این  برگزاری  سرنوشت 
مازندران می داند ، ادامه داد : جهاد کشاورزی مازندران تصمیم 
گرفته است تا از این پس براساس فاکتورهایی نظیر میزان تولید 
منطقه   ، استانی  های  ، جشنواره  محصولات  اشتغالزایی  میزان  و 
از  مازندران  باغبانی  مدیر  گفته  کند.به  برگزار  را  کشوری  و  ای 
7۲ محصول باغی و کشاورزی که در این استان تولید می شود 
14 محصول از نظر میزان تولید مقام اول و دوم کشور را به خود 
اختصاص داده اند که برنج ، مرکبات ، چای و کیوی از آن جمله 
محصولات هستند .وی امیدوار است که با ورود جدی تر سازمان 
جهاد کشاورزی مازندران در نظارت و برگزاری ، این جشنواره 

ها به ریل اصلی خود باز گردد.

نوبت  العاده   فوق  طور  به  عادی  عمومی  مجمع 
سیمای  و  صدا  کارکنان  اعتبار  تعاونی   شرکت  اول 
مورخ   چهارشنبه  روز  صبح    10 ساعت  راس  گیلان 
1397/11/24 در محل مسجد النور صدا و سیمای مرکز 

گیلان واقع در بلوار رسالت  تشکیل می گردد.
ازعموم اعضای محترم شرکت دعوت می گردد راس 
ساعت مقرر، جهت رسیدگی به دستورات جلسه حضور 

به هم رسانند.
توجه:

از حق  استفاده  توانند  می  اعضای شرکت  از  یک  هر 
خود را برای حضور و دادن رای در مجمع عمومی به 
یک نفر به عنوان نماینده تام الاختیار از میان اعضاء یا 
خارج از اعضا واگذار نماید. لکن هیچ کس نمی تواند 
علاوه بر رای خود بیش از 3 رای با وکالت داشته باشد 
غیر عضو تنها می تواند از یک عضو وکالت داشته باشد.

بازرسی شرکت  داوطلبین عضویت در هیات مدیره و 
انتشار  از  پس  روز   7 مدت  ظرف  حداکثر  توانند  می 

فرم  تکمیل  جهت  عمومی  مجمع  دعوت  آگهی 
شرکت  بازرسی  و  مدیره  هیات  در  عضویت  داوطلبی 

تعاونی به آدرس ذیل مراجعه و ثبت نام نمایند.
گیلان-  مرکز  سیمای  و  صدا  رسالت-  بلوار  رشت- 

تعاونی صدا و سیمای گیلان دفتر
داوطلبینعضویتدرهیاتمدیرهوبازرسیبایدواجد

شرایطزیرباشند:
1 ـ تابعیت جمهوری اسلامی ایران

2 ـ ایمان و تعهد عملی به اسلام )در تعاونی های متشکل 
از اقلیت های دینی شناخته شده در قانون اساسی تعهد 

عملی به دین خود(
انجام  برای  لازم  تجربه  یا  اطلاعات  بودن  دارا  ـ   3

وظایف متناسب با آن تعاونی
4 ـ عدم ممنوعیت قانونی و حجر

5 ـ عدم عضویت در گروه های محارب و عدم ارتکاب 
جرایم بر ضد امنیت و جعل اسناد

6 ـ عدم سابقه محکومیت ارتشاء، اختلاس، کلاهبرداری، 

خیانت در امانت، تدلیس، تصرف غیر قانونی در اموال 
دولتی، ورشکستگی به تقصیر

دستورجلسه:
1- استماع گزارش هیات مدیره و بازرس تعاونی
2-طرح و تصویب صورت های مالی سال 1396

3-طرح و تصویب بودجه سال 1397
آگهی های  برای  درج  کثیرالانتشار  روزنامه  4-تعیین 

شرکت تعاونی
اتمام   به دلیل  البدل  بازرس اصلی و علی  5-انتخابات 

دوره فعالیت
6-تعیین خط مشی شرکت تعاونی

اول  نوبت  مجمع  چنانچه  است  ذکر  به  لازم  توجه: 
رسمیت نیافت مجمع عمومی نوبت دوم در ساعت 10 
صبح روز پنج شنبه 97/12/9 در مکان یاد شده برگزار 

می گردد.
 

هیاتمدیرهشرکتتعاونی

تاریخ انتشار: 1397/11/3

آگهیدعوتمجمععمومیعادیبهطورفوقالعادهشرکتتعاونیاعتبار
کارکنانصداوسیمایگیلان

)نوبتاول(
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کمرانی : 
در سنگین وزن خلأ داریم

پرسپولیس جذاب و هجومی 
می شود

کی روش: 

سبک بازی ایران هنوز در آسیا جا نیفتاده است
 

کردیم  مشاهده  بسیار خوبی  بازی  کارلوس کی روش گفت: 
که دو تیم رقابت زیادی داشتند.

* پنالتی دقیقه اول، تجربه اولم بود
کی روش ادامه داد:  بازی در مرحله حذفی بود. در دقیقه اول 
بازی اتفاقی افتاد که برای اولین بار تجربه می کردم.این اتفاق 
به خاطر عدم تمرکز بازیکنان بود که البته با عملکرد خوب 
علیرضا بیرانوند در بازی ماندیم. این یک طرف داستان بود. 
طرف دیگر این داستان این بود که توانستیم در ادامه بازی را 
در اختیار بگیریم. باید به گل های سوم و چهارم می رسیدیم. 
به سرمربی حریف  تیم خوبی هستند و  آنها  تأکید کنم  باید 
تبریک بگویم. تیم ما بهترین تیم درون زمین بود و استحقاق 

پیروزی را داشت.
* بیرانوند ما را در بازی نگه داشت

سرمربی تیم ملی در پاسخ به این سوال که علیرضا بیرانوند 
با این عملکرد نشان داد نه تنها در سطح آسیا بلکه گلری در 
سطح جهان است و آیا با این مسئله موافق است، خاطرنشان 
کرد: دقیقا همینطور است. او امشب توانست با واکنش خوبش 

ما را در بازی نگه دارد و دروازه مان را بسته نگه داریم. در 
ادامه بسیار خوب کار کردیم و با عملکرد خوب سایر نفرات 
بازی را کنترل کنیم. دو فرصتی که از دست دادیم به خاطر 
عدم تمرکز و اشتباه خودمان بود. باز هم باید به عمان تبریک 
ارائه  خوبی  کیفیت  آنها  داشتند.  خوبی  عملکرد  آنها  بگویم 

دادند.
* باید در زدن ضربه نهایی دقت کنیم

پنالتی  از  بعد  ایران  ملی  تیم  این سوال که  به  پاسخ  در  وی 
خصوصیتی  چه  و  کند  حفظ  بازی  در  را  خودش  توانست 
با چین موثر می داند، خاطرنشان کرد:  از تیمش را در بازی 
باید در زدن ضربه نهایی دقت کنیم و اگر فرصتی به دست 
استفاده  بازی های حذفی  در  کنیم.  استفاده  آنها  از  می آوریم 
فوتبال  از  نوعی  ما  بازیکنان  است.  مهم  بسیار  موقعیت ها  از 
را ارائه می دهند که در آسیا خیلی جا نیفتاده است. در تمام 
خطوط بالاتر بازی می کنند و بسیار فشرده کار می کنند. باید با 
تمرکز بالا خودمان را حفظ کنیم. بازیکنان ما نشان دادند تشنه 
زدن گل های بیشتر هستند اما باید تمرکز بیشتری داشته باشند.

*مقابل چین بازی آسانی نداریم

وی در مورد اینکه بازی تیم ملی ایران می توانست یک درس 
مورد  در  بیشتری  توضیح  می تواند  آیا  و  باشد  رای حریفان  ب
زیادی  سالهای  مورد  در  بخواهم  اگر  گفت:  کند،  بیان  ازی  ب
که کار متوالی داشتیم حرف بزنم الان زمان کافی در اختیار 
عمل  خود  مسئولیت  به  دقیقا  بازیکنان  تک  به  تک  داریم.  ن
خود  تیمی  هم  از  و  می کنند  تلاش  تک  به  تک  و  ی کنند  م
بهترین حمایت را دارند. به خاطر عملکرد خوب بازیکنان قدر 
دان آنها هستیم. هر بازیکنی وظیفه اش را به خوبی می شناسد 
و می داند چطور باید عمل کند. باید رو به جلو حرکت کنیم. 
مقابل چین بازی آسانی نداریم. 8 تیم برتر آسیا به مرحله بعد 
می روند. چین پیشرفت زیادی مخصوصا بعد از حضور لیپی 
داشته است. می دانیم هیچ کاری آسان نیست چرا که چین یک 
تیم خوب با مربی با دانش و بازیکنان با قابلیت خوب است. 
همانطور که به بازیکنانم گفتم ما برای آنها بازی می کنیم و این 

آنهایی که مدنظرمان است مردم ایران هستند.
* هدفمان کسب اعتبار و آبرو برای ایران است

اینکه  و  ملی  تیم  از  هواداران  حمایت  مورد  در  کی روش   
تمام  گفت:  هستند،  امیدوار  آسیا  در  قهرمانی  به  یلی ها  خ
و  ژاپن  ازبکستان،  مقابل  دیدار  دیدم.  را  عمان  یدارهای  د
از  است.  این  مربی  یک  وظیفه  کردم.  نگاه  را  رکمنستان  ت
عملکرد خوب عمان شگفت زده نشدم. در مورد ویتنام هم 
هوشیار  باید  است.  همینطور  بعد رفت شرایط  مرحله  به  که 
مسیر  در  برویم.  پیش  بازی  به  بازی  بالا  تمرکز  با  و  اشیم  ب
خوبی هستیم و به اهدافمان می رسیم. بعد از دستاوردهای که 
تیم من در جام جهانی برزیل و روسیه داشت، بازیکنانم یک 
پیام خوب توانستند به جهان بفرستند و تصویر خوبی از ایران 
نمایش بدهند. مهمترین هدف من این است که برای کشور 
متفاوتی  نگاه  اعتبار کنیم و تلاش کنیم همگان  یران کسب  ا
به ایران داشته باشند. مهمترین هدف ما کسب آبرو و اعتبار 

برای ایران است.
* هواداران حاضر در ورزشگاه کاری کردند که دلمان 

برای غایبان تنگ نشود
سرمربی تیم ملی در مورد جوی که هواداران در ورزشگاه به 
وجود آوردند، گفت: حضور هواداران بسیار مهم است. بسیار 
خوشحالیم که هوادارنمان اینجا هستند. نه تنها من بلکه برخی 
تیم های دیگر هم مثل چین توقع اشتیاق و فضای با نشاط تری 
در ورزشگاه را داشتند شاید در مراحل بعدی این اتفاق بیفتد. 
البته آنهایی که به ورزشگاه آمدند کاری کردند که دلمان برای 
آنهایی که نیامدند تنگ نشود. خیلی خرسند و خوشحال هستم 

که این هواداران هستند.

 امان از سردار آزمون و امان از مهدی طارمی. دو مهاجمی که 
خوب در موقعیت قرار می گیرند و برای هم موقعیت می سازند 

اما به راحتی آنها را از دست می دهند.
ایران در یک بازی خوب و حساب شده توانست از سد عمان 

عبور کند تا در مرحله بعد به دیوار چین برسد.
1-به طرز شگفت انگیزی تیم ملی فوتبال ایران امیدوار کننده 
بازی می کند. هرچه جام ملت های آسیا جلوتر می رود، امید 
قهرمانی ما بیشتر می شود. بازی با عمان نشان داد که ایران چه 
تیم با کیفیتی است. فراموش نکنیم، ما ویتنامی را در مرحله 
گروهی به راحتی بردیم که تیم خوب اردن را از جام حذف 
کرد. جام ملت های آسیا یک جام به متولدین بعد از انقلاب 
اسلامی ایران بدهکار است و این دوره بهترین زمان برای ادا 

کردن این بدهی است.
2-به نظر می رسید بازیکنان تیم ملی کمی با غرور وارد زمین 
عمان  سد  از  راحتی  به  می شود  می کردند  تصور  و  شدند 
گذشت. پنالتی اول بازی اما حسابی حواس آنها را جمع کرد 
ما  تیم  برای  لحظه  هر  در  می تواند  و  است  قدر  که حریف، 

خطر ایجاد کند.
3-امیدوارم، حسم غلط باشد اما فکر می کنم برخی در ایران 
از شکست تیم ملی خوشحال می شوند و دلیل آن هم مخالفت 
آنها دوست دارند کی روش زمین بخورد  با کی روش است. 
حتی اگر به قمیت حذف ایران از آسیا باشد. نه تنها در ورزش 
دوست  برخی  هستیم.  معنا  این  شاهد  هم  سیاست  دنیای  در 
دارند موفقیت به نام آنها زده شود نه فرد و جریان دیگری. 

از  جلوتر  فردی  هیچ  منافع  بگیریم.  باید جدی  را  خطر  این 
منافع ملی نیست.

4-بعد از احمدرضا عابدزاده، خیال خیلی از ما از دروازه تیم 
دیگر  بیرانوند،  علیرضا  با حضور  اما  نبود. حالا  راحت  ملی 
بچه  شیر  چون  است.  راحت  دروازه  چارچوب  از  خیالمان 
لرستان اجازه نمی دهد توپ ها به سادگی از خط دروازه عبور 

کند.
5-گل اول ایران به ما یادآوری کرد که برای رسیدن به هدف 
توپ  یک  از  تقریبا  جهانبخش  کنیم.  تلاش  لحظه  آخرین  تا 
ایران یک گل ساخت. در زندگی ما هم لحظات  برای  مُرده 
مُرده ای وجود دارد که می تواند پله پرتاب ما به سمت موفقیت 

باشد.
6-درخشش علیرضا جهانبخش در بازی عمان نشان داد که 

سبک  دارد.  لژیونرها  حضور  به  احتیاج  ایران  فوبتال  قدر  چ
بازی جهانبخش یک سر و گردن بالاتر از دیگر بازیکنان بود. 
بازیکن در  ما یک  از جهانبخش  انگلیس  برتر  لیگ  ازی در  ب
سطح جهانی ساخته است. امیدوارم بعد از جام ملت ها شاهد 

حضور بازیکنان بیشتری در اروپا باشیم.
7-کی روش بازهم ترکیب خود را تغییر داد. این نشان می دهد 
که بازیکنان در یک سطح قرار دارند و برای کی روش فرقی 
میان غفوری و رضاییان نیست. این تغییر ترکیب باعث می شود 
حریفان نتوانند تیم او را خوب آنالیز کنند. کی روش در هر 

بازی برای حریف سورپرایزهای ویژه ای دارد.
8-عمان از دوستان مهم ایران در منطقه است. احتمالا آقای 
ده نمکی از این پیروز قاطع ایران ناراحت است یا حداقل بر 
این باور است که بیرانوند نباید، پنالتی آنها را می  گرفت چون 

با این کار دل دوست استراتژیک ما در خاورمیانه شکست.
به زیبایی،  بیرانوند  اینکه  از  بازی بعد  9- احمدی گزارشگر 
پنالتی بازیکن عمانی را مهار کرد، گفت:» ناز نفست«! معمولا 
این واژه برای تشویق کسانی است که صدایی خوش دارند 
داد  نشان  تعریف  این  است.  گرفته  پنالتی  که  دروازه بانی  ه  ن
از دایره واژگان زیادی برخوردار  که گزارش گران تلویزیون 
نیستند و نمی توانند در لحظات حساس و احساسی، واژه هایی 

زیبا حلق کنند.
دو  طارمی.  مهدی  از  امان  و  آزمون  سردار  از  امان   -10
هم  برای  و  می گیرند  قرار  موقعیت  در  خوب  که  مهاجمی 

موقعیت می سازند اما به راحتی آنها را از دست می دهند.

10 نکته از برد شیرین ایران در برابر عمان

 »ناز نفست« آقای بیرانوند!

مدیرعامل ذوب آهن به خبرورزشی گفت: ما با کسی شوخی 
نداریم. همان طور که به استقلال بازیکن داده ایم به همان شکل 

هم به دریافت پولی که باید بابتش می گرفتیم متعهدیم.
و  نقل  شاه بیت  باید  را  استقلال  به  تبریزی  مرتضی  نتقال  ا
مسند  بر  حضورش  دوران  در  فتحی  امیرحسین  نتقالات  ا
که  بازیکنانی  دیگر  چون  دانست،  استقلال  باشگاه  دیریت  م
او یا معاونانش با آن ها قرارداد رسمی بستند هرگز نصف این 
بازیکن اسم و رسم نداشتند. تبریزی با به ثمر رساندن 13 گل 
در فصل هفدهم لیگ برتر یکی از بهترین گلزنان لیگ قبل به 
شمار می رفت که استقلال با رقمی نسبتاً بالا او را به خدمت 
گرفت. استقلالی ها در همان برهه متعهد شدند یک میلیارد و 
800 میلیون تومان پول رضایتنامه تبریزی را به حساب باشگاه 
ذوب آهن واریز کنند ولی هر بار که موعد چک های استقلال 
شد ذوب آهنی ها با دردسر مواجه شدند! روز گذشته با انتشار 
مدیرعامل  سراغ  استقلال،  از  اصفهانی  باشگاه  شکایت  بر  خ
ذوب آهن رفتیم تا در این باره بیشتر و دقیق تر خبر بگیریم. او 
با خبرورزشی حرف زد و به نقاط تاریک اتفاقات این مدت 

پرداخت تا ماجرا روشن شود.
* موضوع شکایت تا چه اندازه جدی است؟

کاملًا جدی است. ما با کسی شوخی نداریم. همان طور که به 
استقلال بازیکن داده ایم به همان شکل هم به دریافت پولی که 

باید بابتش می گرفتیم متعهدیم.
* تفاهمنامه به چه ترتیب بود؟

اینکه استقلال پول مرتضی را در دو برگ چک 900 میلیون 
داد  امضا  استقلال  بپردازد. در همان روز هم مسئول  تومانی 
که اگر باشگاه تهرانی نتوانست در موعد مقرر چک را پاس 
کند به اندازه نصف مبلغ چک باید ضرر و زیان تأخیر بدهد.

* چک اول به موقع پاس شد؟
حساب  در  تأخیر  روز   20 با  را  تبریزی  اول  چک  خیر! 
ذوب آهن داشتیم و به همین خاطر باشگاه استقلال باید 450 
به ما جریمه بدهد. چک دوم هم که  بابت آن  میلیون تومان 
باید مدتی قبل پرداخت می شد الان پاس نشده و باز هم 450 

میلیون دیگر به حساب استقلال جریمه می افتد.
* به کجا شکایت کردید؟

کمیته تعیین وضعیت البته کمیته انضباطی هم در این باره در 
جریان است. کمیته تعیین وضعیت هم گفته تا وقتی این مبلغ 
انتقال بازیکن در  پرداخت نشود باشگاه استقلال حق نقل و 

نیم فصل ندارد.
* فتحی به شما تلفن نکرد؟

آخرین  من  که  روزی  از  و  بودیم  آن ها  دنبال  به  ما  فتحی؟ 
مصاحبه ام را در این باره کردم هیچ کدام از مسئولان باشگاه 

استقلال پاسخگوی تماس های ما نیستند.
* ولی در نهایت با کدخدامنشی همه چیز ختم به خیر 

می شود، این طور نیست؟
مگر اینجا دهکده است که کدخدا را صدا بزنند. بحث فوتبال 
مقررات  و  قانون  چیزی  هر  و  دارد  تفاوت  دیگر  مسائل  با 
خودش را دارد. ما ابتدای فصل بازیکن مان را از دست دادیم 
به کار  و  کنیم  نقد  را  پولش  مقرر  موعد  در  امید که  این  به 

باشگاه بیندازیم ولی استقلالی ها زیر حرف شان زدند.
* اما اغلب مواقع یک ریش سفید می آید و در این قبیل 

مواقع دو طرف را به هم نزدیک می کند؟
هم  ما  نمی آید.  ما  کار  به  مسائل  این  و  ریش سفید  اصلًا 

مشکلات خودمان را داریم.
* برای یارگیری پول کم آورده اید؟

باشگاه ذوب آهن معادلات مالی دقیق و روشنی دارد و همه 
چیز ما روی حساب و کتاب است. وقتی روی پولی حساب 
می کنیم و نمی رسد سیستم مالی به هم می ریزد. برای همین هم 
جریمه 50 درصدی تعیین کردیم که استقلالی ها متوجه این 

اهمیت باشند ولی ظاهراً این هم کارساز نبود.
* هیچ یک از مسئولان شان جواب تان را نمی دهند؟

ما که نباید دنبال آن ها باشیم. برعکس شده است، چون مسئول 
حقوقی باشگاه با مسئول اسپانسرینگ باشگاه استقلال حرف 
زده و ایشان قول دادند ظرف 5، 6 روز آینده اصل چک با کل 

مبلغ جریمه را به ما بپردازند.
داشته  بازیکن  معامله  استقلال  با  هم  باز  است  ممکن   *

باشید؟
در مراودات فوتبالی و بازیکنی بین دو باشگاه این بدقولی ها 
روی نگاه طرف مقابل تأثیر بد می گذارد. این هم تجربه بدی 
برای ما شد، چون به نظر می رسد که مدیران باشگاه استقلال 

به تعهدات شان پاییبند نیستند!

آذری: 

فتحی زیر قولش زد، ما هم شکایت کردیم!

در این طلب به تقویت قوای هجومی پرسپولیس می پردازیم 
و خط حمله سرخپوشان را بررسی می کنیم.

در  هجومی اش  آمار های  ضعیف ترین  از  یکی  رسپولیس  پ
نیم فصل لیگ هجدهم ثبت کرد و اگر  سال های اخیر را در 
گل های بازی با پارس جنوبی در هفته آخر را از آمار آن ها 
کم کنیم آمار خط حمله پرسپولیس به میانگین یک گل در هر 
بازی می رسد، اما برانکو برای رفع این نقطه ضعف، سروش 
رفیعی، مهدی شریفی، مهدی ترابی و ماریو بودیمیر را جذب 
کرد تا در نیم فصل دوم مشکل گلزنی سرخپوشان رفع شود. 
تغییرات برانکو خیلی زودتر از آن چه فکر کنید جواب داده 
ثمر  به  را  گل   6 قطر  اردوی  دوستانه  بازی  دو  در  آن ها  و 

رساندند.
فعال شدن ارسال ها با بودیمیر

جریان  در  پرسپولیس  برای  علیپور  علی  تنها  اول  یم فصل  ن
به  سر  با  که  گل ها  باقی  و  کرد  گلزنی  سر  ضربه  با  ازی  ب
ثمر رسیدند روی ارسال ضربات ایستگاهی بود و علاوه بر 
این توسط مدافع یا هافبک دفاعی تیم یعنی کمال کامیابی نیا 
شدن  اضافه  با  حالا  شد.  گل  به  تبدیل  خلیل زاده  شجاع  و 
بودیمیر بلندقامت به جای منشا این فرصت به وجود می آید 
از  و  کند  باز  ویژه ای  حساب  ارسال ها  روی  پرسپولیس  ا  ت
این طریق به گل برسد. نمونه این توپ ها در بازی الشحانیه 
ارسال شد که بودیمیر با ضربه سر تیر دروازه حریف را به 
لرزه درآورد و علیپور هم روی ارسال شریفی موفق به گلزنی 
از  را  نیم فصل دوم می تواند گل های زیادی  پرسپولیس  شد. 
این طریق به ثمر برساند و قد بودیمیر نقطه قوت خط حمله 

نیم فصل دوم پرسپولیس خواهد بود.
سرعت شریفی

مهدی شریفی یکی از بازیکنان جدید پرسپولیس است که در 
بازی های  در  بازی می کند. شریفی  میانی  راست خط  جناح 
و  تند  ارسال های  با  و  داده  نشان  سرعتی  و  دونده  دوستانه 
تیزش علیپور را به گل رساند. اضافه شدن شریفی می تواند 
به سرعت خط حمله و هافبک پرسپولیس کمک کند و حتی 

می تواند تعویضی طلایی نیم فصل دوم پرسپولیس باشد.
اضافه شدن مدافعان کناری

یکی از نکاتی که در دو بازی دوستانه پرسپولیس به چشم 
توجه  با  بود. شیری  کناری  مدافعان  بی شمار  نفوذ های  آمد، 
هافبک  خط  در  بازی  تجربه  و  دارد  که  بالایی  سرعت  ه  ب
پیکان نشان می دهد میل زیادی به نفوذ دارد و دائم او را در 
نیمه حریف می دیدیم. علاوه بر شیری، مصلح هم در جناح 
چپ اجازه نفوذ پیدا کرده و او که علاقه زیادی به حضور 
آزادانه تر  می تواند  دارد،  حریف  جریمه  محوطه  اطراف  ر  د
شایان  کند.  نفوذ  سرخپوشان  جدید  تاکتیک  در  گذشته  ز  ا
گلزنی  موقعیت های  مکرر  ارسال های  با  می توانند  مهدی  و 

پرسپولیس را افزایش دهند.
تکنیکی های گره گشا

پرسپولیس  بازیکن جدید  ترابی دو  سروش رفیعی و مهدی 
و  دارند  تخصص  روبه رو  مدافع  از  عبور  در  که  ستند  ه
دفاعی  خطوط  کور  گره های  حساس  لحظات  در  ی توانند  م
حریف را باز کنند. به این بازیکنان بشار رسن، سیامک نعمتی 
برانکو  تا دل تان بخواهد  امید عالیشاه را هم اضافه کنید.  و 
در تیمش فانتزی باز دارد که هر لحظه می توانند تفاوت ها را 
رقم بزنند. حضور این تعداد بازیکن تکنیکی باعث می شود 
تیم برانکو بیشتر بوی گل بدهد، چون بستن این ستاره ها کار 

هر دفاعی نیست.
تقویت توپخانه

سروش رفیعی با یک شلیک دیدنی گل چهارم پرسپولیس به 
الشحانیه را زد تا یک شوتزن دیگر به خط هافبک پرسپولیس 
به  رسن  و  ترابی  شوت های  رفیعی  بر  علاوه  شود.  ضافه  ا
یمن در جام ملت ها را اضافه کنید تا مشخص شود توپخانه 
پرسپولیس آماده شلیک است. البته نباید نام هایی، چون کمال 
و  شریفی  مهدی  شیری،  مهدی  نعمتی،  سیامک  امیابی نیا،  ک
این پس گزینه های  از  انداخت و  قلم  از  را  نوراللهی  احمد 
می کند  پیدا  افزایش  پرسپولیس  در  ایستگاهی  ضربات  زدن 
و باید دید بین رفیعی، ترابی، رسن و نوراللهی کدام یک به 

عنوان کاشته زن اصلی پرسپولیس انتخاب می شود.
***

پرسپولیس با ادامه نمایش های تهاجمی در بازی های تدارکاتی 
تبدیل  برتر سال های اخیر  به همان خط حمله  قطر می تواند 
شود و برای پوکر در کسب بهترین خط حمله لیگ زیر نظر 
برانکو اقدام کند. پرسپولیس که تحت هدایت برانکو 3 فصل 
متوالی بهترین خط حمله لیگ را داشت تا به اینجای کار 11 
گل تا بهترین خط لیگ برتر فاصله دارد و باید دید تقویت 
خط حمله پرسپولیس به کسب بهترین خط حمله لیگ کمک 
داد،  رخ  منشا  برای  که  اول  نیم فصل  ناکامی های  یا  می کند 

ادامه دار خواهد بود؟

ملی  تیم  انتخابی  از  رضایت  با  بانوان  ملی  تیم  رمربی  س
بانوان می گوید : رقابت های انتخابی خوبی را دیدیم به ویژه 

مبارزات دلچسب نوجوانان که خیلی امیدوارکننده بود.
با  منچستر  جهانی  برای  بانوان  ملی  تیم  انتخابی  سابقات  م
راهیابی 13 تکواندوکار به اردوی تیم ملی تمام شد. مریم 
مؤمن زاده،  مهلا  کیانی،  ناهید  قدیانی،  نگار  لکوتی خواه،  م
پریسا  جعفری،  فاطمه  اساسه،  کوثر  پورمیرزای،  هسا  م
اکرم  همتی،  کیمیا  کیادلیری،  مهسا  ولی نژاد،  یلدا  جوادی، 
را  اردو  به  ورود  مجوز  دامغانی نژاد  شهربانو  و  دابنده  خ

گرفتند. 
مهرو کمرانی سرمربی تیم ملی بانوان با رضایت از انتخابی ها 
ویژه  به  دیدیم  را  خوبی  انتخابی  »رقابت های  ی گوید :  م
و  بود  امیدوارکننده  خیلی  که  نوجوانان  دلچسب  بارزات  م

شور و حال خوبی به مسابقات داده بودند.«
و  علیزاده  »زهرا  می کند :  اشاره  انتخابی  غایبان  به  مرانی  ک
ملیکا میرحسینی به دلیل آسیب دیدگی غایب بودند و طبق 
نظر پزشک تیم ملی دو هفته باید استراحت کنند. به خاطر 
اینکه زمان زیادی برای دادن لیست برای جام فجر و جام 
کردیم  اعلام  را  اسامی  نداشتیم  جهانی  فدراسیون  یاست  ر
شرکت  مسابقات  در  آزاد  صورت  به  میرحسینی  ملیکا  و 

می کند.«
او تیمش را برای جام فجر و جام ریاست فدراسیون جهانی 
آماده می کند : »بازیکنانی که جواز حضور در اردو را گرفتند 
کیش  در  جهانی  فدراسیون  ریاست  جام  و  فجر  جام  ر  د
مبارزه می کنند. این رقابت ها فرصتی است تا تکواندوکاران 

در شیاپچانگ کیش محک بخورند.«
وزن  در  »ما  می کند :  اشاره  سنگین وزن ها  خلأ  به  مرانی  ک
هشتم به خاطر تعداد کم بازیکنان خوب و ششدانگ، خلأ 
داریم، در حالی که تیم های چین و کره بازیکنان قد بلندی 

دارند به همین دلیل باید استعدادیابی کنیم.«
است :  جهانی  انتخابی  کیش  ملی،  تیم  سرمربی  گفته  ه  ب
ادامه  جهانی  فدراسیون  ریاست  و  فجر  جام  تا  تمرینات  «
برای  مهمی  انتخابی  کیش  مسابقات  حتم  طور  به  ارد.  د
تکواندوکاران است که می خواهند هوگوی مسابقات جهانی 

منچستر را بپوشند.«
آسیایی  بازی های  در  تیمش  ضعیف  عملکرد  به  مرانی  ک
جاکارتا  در  تلخی  خیلی  »تجربه  می کند :  اشاره  اکارتا  ج
کنم.  هضم  را  بازی ها  شکست  تا  برد  زمان  خیلی  اشتم.  د
داریم  که  صمیمی ای  و  خوب  فنی  کادر  با  میدوارم  ا
منچستر  جهانی  در  و  کنیم  دور  را  قبل  دشانسی های  ب

رؤیاهای مان محقق شود.«

فوتبال  تیم  سرمربی  و  روش  کی  کارلوس  پیشین  ستیار  د
شده ای  حساب  بازیهای  ایران  ملی  تیم  گفت:  آهن  وب  ذ
در جام ملتها انجام داد و با شایستگی به مرحله یک چهارم 

نهایی صعود کرد.
چهار  در  ملی  تیم  عملکرد  ارزیابی  به  منصوریان  لیرضا  ع
پرداخت و گفت:  ملتهای آسیا  برگزار شده در جام  دیدار 
در مجموع 4 دیدار در جام ملتها، تیم ملی حرکت حساب 
شده ای از این تیم دیدیم و اگر الان بچه های ما به مرحله یک 
چهارم نهایی مسابقات رسیده اند، شایستگی آن را داشته اند.

تیم های  بعضا  مرحله  همین  در  داشت:  بیان  ادامه  در  وی 
بزرگ تر مقابل تیم های کوچک تر به مشکل برخورد کردند. 
ویتنام که کمتر روی آن حساب می شد توانست بر خلاف 
پیش بینی ها اردن را حذف کند و تایلند هم برای چین دردسر 
ساز شد و چینی ها به سختی از عهده شکست دادن این تیم 

بر آمدند.
سرمربی سابق تیم ملی امید ایران ادامه داد: 3 بازی اول ایران 
در مرحله گروهی بود و طبیعی است که استراتژی بازیهای 
گروهی با بازیهای مرحله حذفی تفاوت دارد. خیلی ها بعد 
در  گرفتند.  ایراد  ملی  تیم  بازی  نحوه  به  عراق  با  بازی  ز  ا
حالی که برای یک مربی عاقل در چنین دیداری مهم حفظ 
موقعیت صدرنشینی بدون بر جای گذاشتن بازیکن محروم 
و مصدوم بود. درست همان کاری که کی روش کرد. تیم 
به آب و آتش  نداشت  نیازی  با عراق  بازی  ایران در  ملی 
بزند. خیلی ها خواستند از آن بازی یک چهره انتقامی بسازند 
که کی روش هوشمندانه تیمش را با یک استراتژی درست 

به میدان فرستاد.
دستیار پیشین کارلوس کی روش در خصوص دیدار بعدی 
ایران مقابل چین بیان داشت: این بازی هم سختی های خاص 
خودش را دارد اما در مجموع بعید می دانم برای تیم ایران به 

منظور صعود به مرحله بعدی مشکل ایجاد شود.
سرمربی ذوب آهن گفت: البته که نباید این بازی را ساده 
شرایط  حذفی  بازیهای  گفتم  که  همانطور  چون  نگاشت  ا
با  از هر حریفی می تواند  دارد و غفلت  را  خاص خودش 

غرامت سنگینی مواجه شود.
مربی سابق علیرضا بیرانوند در تیم نفت تهران در خصوص 
بیرانوند روز  بیان داشت:  عملکرد این بازیکن در تیم ملی 
به روز و بازی به بازی پخته تر و باتجربه تر می شود. تا شش 
ماه پیش می شد گفت او یکی از بهترین دروازه بان های آسیا 
است اما حالا می توان ادعا کرد بیرانوند بهترین دروازه بان 
امیدوارم  است.  دنیا  دروازه بان های خوب  از  یکی  و  سیا  آ
درخشش او و دیگر ملی پوشان کشورم به قهرمانی در آسیا 

ختم شود. 

علیرضا منصوریان: 
استراتژی کی روش هوشمندانه بود

مربی تیم فوتبال سایپا گفت: همانند نیم فصل اول لیگ برتر 
مشکل کمبود بازیکن داریم و هنوز بازیکن جدیدی به تیم 

ما اضافه نشده است.
محمد دایی در مورد وضعیت تیم سایپا گفت: متاسفانه شرایط 
تیم ما نسبت به نیم فصل اول لیگ برتر هیچ تغییری نکرده 
است. مشکل کمبود بازیکن داریم و این در حالی است که 
در سه جبهه باید بجنگیم. هم در لیگ برتر، هم در جام حذفی 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا حضور داریم. 
وی در مورد اینکه علی دایی فهرست بازیکنان مدنظرش را به 
باشگاه ارایه کرده یا نه گفت: بله علی دایی فهرستی متشکل 
از 4-5 بازیکن ایرانی را به باشگاه داده است اما هنوز هیچ 
به  مساله  این  ظاهرا  است.  نشده  اضافه  ما  به جمع  ازیکنی  ب

دلیل مشکلات مالی است. 
دایی در مورد دیدار با داماش گیلانیان در مرحله نیمه نهایی 
جام حذفی گفت: این مسابقه حاصل کل تلاش های تیم در 
این فصل است و در صورت پیروزی در این بازی می توانیم 
به فینال جام حذفی برسیم و قطعا تمام تلاش خود را برای 

موفقیت می کنیم. 
مربی تیم سایپا در مورد دیدارهای تیم ملی در جام جهانی 
گفت:تیم ملی در جام ملت های آسیا عالی کار کرده است و 
خوشبختانه کادرفنی بسیار قدرتمند و خوب داریم و بهترین 
بازیکنان آسیا هم در تیم ملی حضور دارند و این تیم توانایی 

قهرمانی در آسیا را دارد.
وی در مورد انتقادهایی که از علی دایی بخاطر حمایت از کی 
روش می شود گفت: علی دایی به فکر منافع تیم ملی است 
و به منافع خودش فکر نمی کند. تیم ملی در شرایط کنونی به 
آرامش نیاز دارد و همه وظیفه داریم که از تیم ملی و سرمربی 
آن حمایت کنیم. از نظر من در حال حاضر بهتر از کی روش 
در ایران نداریم. کی روش بهترین فرد از نظر فنی برای هدایت 

تیم ملی است. 

محمد دایی:
بهتر از کی روش در ایران نداریم
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این که  بیان  با  امنیت ملی کشورمان  دبیر شورای عالی 
ابزاری برای مذاکره  مجدد روی  تحریم به هیچ عنوان 
مسائلی که توافق شده است، نخواهد بود، گفت: آمریکا 
در آزمون برجام مردود شد، از این رو ایران نمی تواند 
با  مذاکره  کند؛  اعتماد  آن ها  به  دیگری  هیچ حوزه   در 
نداریم  اجازه  این  از  بیش  ما  و  است  بی فایده  آمریکا 

فرصت ملت ایران را صرف روندهای بی حاصل کنیم.
امنیتی  سیاسی-  نهاد  عالی ترین  دبیر  شمخانی،  علی 
جمهوری اسلامی، »شورای  عالی  امنیت  ملی«  در گفت 
و گویی به سئوالات ذیل پاسخ گفت  که در ذیل می 

خوانید :
- موقعیت و مناسبات سیاسی جمهوری اسلامی ایران 
چگونه  را  فرامنطقه ای  و  منطقه ای  قدرت های  با 

ارزیابی می کنید؟
جمهوری  خارجی  سیاست  اصول  اساسی  قانون 
امنیت  حفظ  استقلال،  عزت،  بر  مبتنی  را   اسلامی ایران 
و منافع ملی و البته حمایت از مستضعفان و محرومان 
تبیین  جهان  مستکبران  سلطه طلبی  برابر  در  مقاومت  و 
این منظر می توان گفت که اصول  از  لذا  نموده است. 
بنیادین سیاست خارجی ایران مترقی، کارآمد و راهگشا 
همکاری  و  تعامل  برای  بالایی  ظرفیت های  دارای  و 
کشورهای  ویژه  به  جهانی  جامعه  از  وسیعی  طیف  با 
است.  منطقه و جهان  اسلامی  و دولت های مستقل در 
به  الشأن،  عظیم  راحل  امام  رهنمودهای  و  دیدگاه ها 
عنوان مهم ترین نظریه پرداز حوزه  سیاست در اسلام در 
خارجی  سیاست  مسیر  کننده   تعیین  نیز  معاصر  دوران 
فرمان های  سلسله  امروز  می رود.  شمار  به  کشور 
کلان  سیاست های  خط مشی  انقلاب  رهبری  معظم 
حوزه ی  جمله  از  حوزه ها  همه  در  اسلامی   جمهوری 
سیاست  ایشان  است.  کرده  تعیین  را  خارجی  سیاست 
اصل  سه  پایه ی  بر  را  اسلامی ایران  خارجی جمهوری 
عزت، حکمت و مصلحت بنا نهاده اند و در دوره های 
مختلف پس از انقلاب، کلیه ی دوستی ها و دشمنی ها در 
عرصه های منطقه ای و بین المللی بر این سه اصل استوار 
بوده است. لذا اصول بنیادین مصرّح در قانون اساسی 
و هدایت های حضرت امام)ره( و رهبری معظم انقلاب، 
ظرفیت های بزرگی را در سطوح مختلف تصمیم گیری، 
سیاست گذاری و اجرای سیاست ها در حوزه ی سیاست 
خارجی و روابط با کشورها و مجامع بین المللی ایجاد 

کرده است.
خارجی،  مناسبات  برقراری  در  ما  قرمز  خط  تنها 
مذاکره و تعامل با آمریکا و ارتباط نداشتن با رژیم 

صهیونیستی است
و  چالش ها  وجود  علی رغم  من  نظر  به  داد:  ادامه  وی 
نقاط ضعف در عملکرد برخی از دستگاه ها، جمهوری 
قابل  کارنامه   خارجی  سیاست  عرصه   در  اسلامی ایران 
سیاست  است.  داشته  تاکنون  انقلاب  ابتدای  از  قبولی 
همه  با  مناسبات  حسن  بر  مبتنی  اسلامی   جمهوری 
کشورها و تعامل سازنده با مجامع بین المللی از جمله 
سازمان ملل متحد است. تنها خط قرمز ما در برقراری 
دلیل  به  آمریکا  با  تعامل  و  مذاکره  خارجی،  مناسبات 
همه  در  پایین  به  بالا  از  رویکردِ  و  سلطه طلبی  روش 
دولت های آمریکا از ابتدای انقلاب تاکنون است. البته 
را  صهیونیستی  اشغالگر  رژیم  اسلامی ایران،  جمهوری 
نامشروع می داند و بر همین اساس هیچ گونه ارتباطی با 
آن نخواهد داشت. علی رغم اینکه با طراحی آمریکا و با 
بهره گیری از خوی تجاوزکاری و ددمنشی صدام، برخی 
از دولت های منطقه در دهه ی اول انقلاب رویکردهای 
غیردوستانه ای در قبال جمهوری اسلامی  اتخاذ کردند، 
رویکرد  ایران،  سازنده ی  تعامل  بر  مبتنی  سیاست  ولی 
دولت های منطقه را تا حدود زیادی در قبال ما تعدیل 
اسلامی ایران در  موقعیت جمهوری  مسأله  این  و  نمود 

منطقه را ارتقاء بخشید.
کشورهای  در  تحولات  از  پس  آمریکایی ها 

منطقه در سال 2011 هراسان شدند
دنبال  به  کرد:  اظهار  ملی  امنیت  عالی  شورای  دبیر 
تحولات در کشورهای منطقه از سال 2011، آمریکایی ها 
که قدرت مردم مسلمان در کشورهای عربی را مشاهده 
کردند، از این که مدیریت تحولات از دست آن ها خارج 
با  مستقیم  تقابل  دیگر،  سوی  از  شدند.  هراسان  شود، 
لذا  نمی دانستند.  خود  مصلحت  به  نیز  را  مردم  اراده 
مردمی،  اراده ی  بر  موج سواری  با  آمدند  بر  صدد  در 
این  در  بگیرند.  دست  در  را  تحولات  روند  مدیریت 
تحولات  این  با  خود  دادن  نشان  همراه   با  چارچوب 
رویکرد  آزادی،  از  حمایت  و  دموکراسی  شعار  با  و 
انقلاب ها را تعدیل  ضد استکباری و ضدّ صهیونیستی 
هم افزایی  از  کردند  تلاش  نخست  گام  در  و  کردند 
شعار ملت های منطقه با رویکردهای اصولی جمهوری 
اسلامی  بکاهند و در گام بعد، ایجاد تنش و اختلاف بر 
قرار  کار  دستور  در  را  مذهبی  قومی و  انگیزه های  پایه  

دادند و جنگ شیعه و سنی راه  انداختند تا ظرفیت هایی 
ملت ها  استقلال  و  آزادی  خدمت  در  می توانست  که 
به کار گرفته شود،  اشغالگری و سلطه طلبی  با  تقابل  و 
جمهوری  لذا  گردد.  تفرقه  و  داخلی  تقابل  مصروف 
اسلامی در ابتدای دهه  چهارم انقلاب، به لحاظ موقعیت 
سیاست خارجی با دشواری و فتنه انگیزی مواجه شد و 
تصمیم گرفت با فتنه افروزی و تخاصم ساختگی مقابله 
استمداد  به  اسلامی ایران  جمهوری  مثبت  پاسخ  نماید. 
و  تروریسم  با  مبارزه  برای  و سوریه  عراق  دولت های 
تفکرات تکفیری در دو عرصه ی نظامی -امنیتی و دینی-

فرهنگی، بر همین مبنا انجام شد و ظرفیت های جدیدی 
در حوزه سیاست خارجی جمهوری اسلامی خلق نمود. 
به نظر من در مقطع بسیار حساسی از تاریخ انقلاب قرار 
مؤلفه های  بعد  از  هم  بین المللی،  از جهات  هم  داریم. 
قرار  شرایطی  در  اقتصادی  وضعیت  هم  و  منطقه ای 
این  به  است  لازم  وضعیت  این  تحلیل  در  که  داریم 
ابعاد توجه داشت. در این وضعیت، جمهوری اسلامی  
و  نرم افزاری  ظرفیت های  به  متکی  و  توانمند  کشوری 
بازدارنده بومی، قادر به دفاع از منافع و امنیت خویش 

و هم پیمانان منطقه ای می باشد.
بزرگترین چالش بر سر راه سیاست خارجی جمهوری 

اسلامی ایران، دشمنی آمریکا است
- از نظر جنابعالی ریشه ی چالش های سیــاست 
خارجی جمهوری اسلامی  چیست؟ راه حلّ عبور از 

این چالش ها را چگونه می دانید؟
 بزرگترین چالش بر سر راه سیاست خارجی جمهوری 
طول  در  آمریکا  است.  آمریکا  دشمنی  اسلامی ایران، 
در  اسلامی همواره  انقلاب  پیروزی  از  پس  سالیان 
است.  کرده  مانع تراشی  ایران  ملت  پیشرفت  مسیر 
جایگاه  به  ایران  دستیابی  درصدد  اسلامی   جمهوری 
اگر چه دور  این جایگاه،  منطقه است. کسب  برتر در 
محدودیت هایی  و  چالش ها  با  اما،  نیست  دسترس  از 
جمهوری  خارجی،  سیاست  عرصه  در  است.  روبه رو 
اسلامی ایران با بخشی از هنجارهای مورد توجه آمریکا 
از جمله روحیه ی استکباری، اشغالگری، مداخله جویی 
در سرنوشت کشورها و حمایت از تجاوزگران، تقابل 
انقلابی  آرمان های  و  اعتقادی  دارد. خاستگاه  راهبردی 
ایران با این هنجارها در نظام بین الملل، سازگار نیست. 
در  سرسپردگی  عدم  و  ضدامپریالیستی  روحیه  وجود 
برابر قدرت های خارجی از یک سو و وجود مشکلاتی 
بر  رقابت  جهت  به  منطقه ای  قدرت های  با  روابط  در 
سر توزیع قدرت در منطقه از سوی دیگر، چالش ها و 
محدودیت هایی برای ایران در عرصه سیاست خارجی 
مهم ترین  از  آمریکا  دولت  خروج  است.  کرده  ایجاد 
منافع  اساس  بر  نه  جدید،  دوران  در  بین المللی  پیمان 
آمریکا، بلکه مترتب بر مواضع ضدّ ایرانی آقای ترامپ 
البته  و تیم همراه او در کاخ سفید شکل گرفته است. 
تمام  رفتن  دست  از  معنای  به  برجام  از  وی  خروج 
فرصت های جمهوری اسلامی نیست. جمهوری اسلامی  
مرحله  این  ملی  ظرفیت های  به  اتکاء  با  است  قادر 
تنها  چالش،  این  از  عبور  مسیر  بگذارد.  سر  پشت  را 
یک  راه حلّ دارد و آن این که از نظر توان ملی کشور 
قوی شود. رهبر معظم انقلاب چند سال است بر روی 
تولید«  »رونق  و  کشور«  اقتصادی  »توان  ملی«،  »توان 
تأکید می کنند. اگر می خواهید مشکلات در صحنه های 
دیگر حل شود، باید اقتصاد کشور بالا برود. علاوه بر 
کشورهای  از  برخی  مثبت  پاسخ  آمریکا،  شرارت های 
ایرانی کاخ سفید و گرفتار  به رویکردهای ضدّ  منطقه 
چالش های  دیگر  از  ایران،  از  هراس  توهم  در  شدن 
سیاست خارجی جمهوری اسلامی است. متأسفانه سران 
برخی از کشورهای منطقه رویکردهای خود را با ایران 
از  ارزیابی  این  می کنند.  تنظیم  توطئه  توهم  اساس  بر 
و  شده  انجام  صهیونیستی  رژیم  نفع  به  تماماً  ایران، 
جدی  طور  به  را  فلسطین  مظلومان  حمایت  سیاست 

تحت الشعاع قرار داده است.
ایران هراسی در منطقه  ترویج  از  - هدف آمریکا 

چیست؟
استعاره سازی  و  روانی  عملیات  قدرت  ها  آمریکایی 
به  کمک  نام  به  را  خود  منفی  دخالت های  دارند. 
دموکراسی و تأمین حقوق بشر معرفی می کنند امّا حضور 
ایران را دخالت در کشورهای  امنیت ساز  مستشاری و 
دیگر بیان می کنند. دخالت های فرهنگی خودشان را که 
ارزش های  توسعه  است،  اسلامی  هویت  نابودکننده ی 
و  تقریبی  رویکرد  امّا،  می نامند  لیبرال-دموکراسی 
صدور  را  اسلامی  کشورهای  در  ایران  وحدت بخش 
با  متأسفانه  می کنند.  معرفی  تشیع  ترویج  یا  انقلاب 
ایران هراسی تلاش دارند، میان کشورهای منطقه تفرقه 

ایجاد کنند و خودشان را ناجی معرفی کنند.
نگاه جمهوری اسلامی ایران به برجام یک  

نگاه ابزاری است

آمریکا  خروج  پیامدهای  از  جنابعالی  -ارزیابی 
فرصت ها  از  )اعم  برجام  بین المللی  توافق  از 
جمهوری  برای  آن(  بر  مترتب  تهدیدهای  و 
از  بهانه ای  چه  به  آمریکایی ها  اسلامی چیست؟ 
برجام خارج شدند؟ چرا دلایل دولت ترامپ برای 
قانع  را  کشورها  دیگر  نتوانست  برجام  از  خروج 

کند؟
نگاه جمهوری اسلامی ایران به برجام یک  نگاه ابزاری 
وارد  کشور  پیشرفت  موانع  برداشتن  برای  ما  است. 
گفت وگوها شدیم. در برجام در زمینه  منافع ایران توافق 
زیان باری  توافق نامه  را  برجام  ترامپ  دولت  کردیم. 
سه  شد.  خارج  آن  از  یک جانبه  به صورت  و  دانست 
بهانه از سوی آمریکا مطرح گردید؛ بهانه اول این بود 
کافی  ایران  هسته ای  محدودیت های  و  تعهدات  که 
نیست. بهانه دوم مربوط به موضوع موشکی بود. گفتند 
ایران  موشکی  برنامه  درباره   بازدارنده  سازوکارهای 
برنامه  بودن  تهدیدآمیز  القای  است؛  نشده  بینی  پیش 
موشکی جمهوری اسلامی ایران از برنامه های مهم آن ها 
سیاست های  کردن  تلقی  تهدیدآمیز  سوم،  بهانه  است. 
عراق  و  سوریه  به  ایران  ورود  است.  ایران  منطقه ای 
برای مبارزه با داعش، جلوگیری از کشتار مردم بی گناه 
منطقه و یاری رساندن به دولت های قانونی را سیاست 
تهدیدآمیز قلمداد می کنند ولی، در برابر کشتار مردم بی 
گناه یمن، حمله به بازار و اتوبوس حامل دانش آموزان 
از سوی جنگنده های سعودی سکوت اختیار می کنند. به 
هر حال، سیاست های منطقه ای ایران را نیز برای خروج 
از برجام بهانه کردند تا از انجام تعهدات خود در این 
تا  این مسائل  توافقنامه شانه خالی کنند. در خصوص 
حدود زیادی از سوی مسؤولان جمهوری اسلامی ایران 
ما طبق  اول،  در موضوع  است.  ارائه شده  توضیحاتی 
توافقنامه هسته ای عمل  تعهدات و حقوق خود مطابق 
متعدد  گزارش های  در  همواره  نیز  آژانس  و  ایم  کرده 
خود بر پای بندی ایران به برجام تأکید کرده است. در 
دفاعی  مسائل  درباره   که  گفته ایم  ما  موضوع موشکی، 
کشورمان به هیچ وجه کوتاه نمی آییم و اجازه نمی دهیم 
دیگران در این مسأله دخالت کنند. البته توضیحاتی در 
این خصوص داده ایم و تأکید کرده ایم که توان موشکی 
دارد. در مسأله ورود  بازدارندگی  ما جنبه ی دفاعی و 
ایران به مبارزه با تروریسم، خود دولت های منطقه، چه 
دولت عراق و چه دولت سوریه بارها اعلام کرده اند که 
ایران بر اساس درخواست رسمی دولت قانونی در این 
با داعش مبارزه نموده است.  دو کشور ورود کرده و 
نیز می دانند در  آمریکایی ها  همه ی طرف ها حتی خود 
نمی شد،  تروریست ها  با  وارد جنگ  ایران  که  صورتی 
وجود  النصره  جبهه  و  القاعده  داعش،  شکست  امکان 
نداشت. مسؤولان امنیتی اروپایی هم در موارد متعددی 
به ما گفته اند که بدون اقدام سریع ایران، شکست داعش 
برای  بهانه ای  فقط  مورد  سه  هر  لذا  نبود.  پذیر  امکان 

آقای ترامپ بود که از برجام خارج شود.
بدعهدی آمریکا در برجام به بی انضباطی در 

نظام بین الملل دامن زده است
وارد مرحله   برجام  از  آمریکا  با خروج  داد:  ادامه  وی 
فشار  با  می کند  تصور  ترامپ  که  شده ایم  جدیدی 
سلطه طلبانه  و  نامعقول  خواسته  است  قادر  اقتصادی 
که  بداند  باید  او  کند.  تحمیل  ایران  مردم  بر  را  خود 
عظیمی  ظرفیت های  و  است  توانمند  ملتی  ایران  ملت 
از عزت  ما  دارد.  اختیار  در  مرحله  این  از  عبور   برای 
این  نمی آییم؛  کوتاه  ترامپ  زورگویی  برابر  در  خود 
پیام روشن دولت ایران به کاخ سفید است؛ تحریم به 
ابزاری برای مذاکره ی مجدد روی مسائلی  هیچ عنوان 
آزمون  در  آمریکا  بود.  نخواهد  است،  شده  توافق  که 
هیچ  در  نمی تواند  ایران  رو  این  از  مردود شد،  برجام 
آمریکا  با  مذاکره  کند؛  اعتماد  آن ها  به  دیگری  حوزه  
بی فایده است. ما بیش از این اجازه نداریم که فرصت 
ملت ایران را صرف روندهای بی حاصل کنیم. ملت ما 
که با هوشیاری توانسته است تمام کارشکنی های کاخ 
سفید طی چهل سال گذشته را خنثی کند، در این دوره 
با  را  آمریکا  توطئه   داخل  ظرفیت های  به  اتکاء  با  نیز 
شکست مواجه خواهد کرد. بدعهدی آمریکا در برجام 
به بی انضباطی در نظام بین الملل دامن زده و بیشتر از 
آنکه جمهوری اسلامی ایران را متضرر کند، به جایگاه 
است.  رسانده  آسیب  جهانی  جامعه ی  در  کشور  این 
به  بین المللی  در حوزه های  ترامپ  تاجرمآبانه  سیاست 
بعید می دانم رهبران  آمریکا منجر شده و  افت جایگاه 
آمریکایی بتوانند از چالش های به وجود آمده از رهگذر 

این اشتباه تاریخی ترامپ به راحتی عبور کنند.
نخواهیم  و  نبوده  پیشگام  برجام  نقض  برای  هیچ گاه   

بود امّا...
زمینه  این  در  ترامپ  رویکرد  تأثیر  شما  نظر  به   -
بر شرکای اروپایی آمریکا چیست؟ فرجام مسأله را 

چگونه می بینید؟
از  آمریکا  از خروج  پس  اروپایی  واکنش کشورهای   
برجام این بود که ایران حق مقابله به مثل را دارد ولی 
از ما درخواست داشتند که این کار را نکنیم و به توافق 
برای  را  اقتصادی  ما شرایط  گفتند  آن ها  بمانیم.  پایبند 
اسلامی  ایران  جمهوری  البته  که  می کنیم  فراهم  شما 
چندان این موضوع را باور نداشت، ولی پذیرفتیم تا به 
اروپا فرصت بدهیم نشان دهد توان تصمیم گیری مستقل 

از آمریکا را دارد. 
ما می خواستیم مسیر دیپلماسی و گفتگو باز بماند. در 
برای نقض  باید بگویم، هیچ گاه  برجام هم  مورد اصل 
ترامپ  اقدام  امّا،  بود  نخواهیم  و  نبوده  پیشگام  برجام 
اسلامی ایران  جمهوری  توان  و  قدرت  افزایش  باعث 
در عرصه های دیپلماتیک شده است. اروپا هم اگر در 
پرداخت هزینه  حفظ برجام مردد است، باید بداند که 
ما در عمل  ماند. فرض  نخواهد  نیز  آن ها  ایران معطل 
این است که اروپا حاضر نیست ریسک خود را در برابر 
بنابراین تلاش می کنیم مشکلات  افزایش دهد.  آمریکا 
کشور را با اتکاء به توان ملی سامان بخشیم. آن ها نباید 
انتظار داشته باشند که ما از حقوق خود و امکاناتی که 
است،  گذاشته  ما  اختیار  در  متقابل  عمل  برای  برجام 

صرف نظر کنیم.

گرفته  قرار  بهارستان نشینان  کار  دستور  در  انتخابات  شدن  استانی  طرح 
است اما همچنان سایه ابهامات بر سر سرنوشت این طرح سنگینی می کند. 
»انتخابات 98« این کلید واژه ای است که این روزها زیاد به گوش می رسد 
و بسیاری از برنامه ریزی ها از تحرکات جریان های سیاسی  گرفته تا تنظیم  
ماجرای  از  تنها بخشی  این  اما  به آن ختم می شود  بودجه 98 یک سرش 
که  است  انتخابات  قانون  دیگر اصلاح  مسئله  است  آینده  انتخابات سال 
تقریبا از مجلس ششم به بعد یکی از بحث های ثابت ماه های آخر ادوار 

مجلس بوده و حالا بار دیگر تنورش داغ شده است.
همان  یا  مجلس  انتخابات  قانون  مواد  از  بخشی  اصلاح  سر  بر  موضوع 
انتخابات است. ماجرایی که تا امروز سه بار در مجلس به  استانی شدن 
تصویب رسیده اما هیچگاه نتوانست از سد شورای نگهبان عبور و حالا 
برای چهارمین این موضوع در ساختمان هرمی شکل بهارستان به تصویب 
رسیده اما اینکه سرنوشتش به سه طرح دیگر گره می خورد یا خیر جای 

سوال است.
اول شورای شهر بعد انتخابات

انتخابات  شدن  استانی  فریمان  مردم  نماینده  هاشمی  زاده  قاضی  احسان 
را مشروط به تقویت شورای شهر می داند. او گفت: استانی شدن یکسری 
برطرف شود طرح  آن  معایب  اگر  مزایا که  یکسری هم  و  دارد  ایرادات 
قابل دفاعی است که می توان آن را مفید برای سیاست دانست. امروز ما 
این معنا که مردم هم  به  انتخاب نداریم  برای  هنوز یک فرمول مشخص 
در حوزه انتخابیه ارتباط مستقیمی با نماینده داشته باشند و در عین حال 
انتخاب شود.  باشد که فرد در استان هم  شایسته گزینی هم وجود داشته 
البته یک بسته تبلیغاتی هم در این طرح دیده شده است که می تواند یک 
و  طریق صدا  از  برابر  فرصت  این  و  کند  ایجاد  همه  برای  برابر  شرایط 

سیماهای استان فراهم خواهد شد.«
می کند  اشاره  نیز  اجرایی  مسائل  به  نمایندگان  وارد شدن  موضوع  به  او 
در  دارند  انتظار  نمایندگان  از  مردم  امروز  که  اموری  »این  می گوید:  و 
تخلف  در حال  امروز  نمایندگان  اتفاقا  و  نیست  نمایندگی  زمره وظایف 
این خواسته هایی  دیگر  عبارت  به  اموری می پردازند  به چنین  هستند که 
شرح  حیطه  در  اصلا  است  آمده  وجود  به  نمایندگان  درباره  امروز  که 
وظایف نمایندگی نیست؛ پس نباید یک موضوع خلاف قانون را در زمره 
نمایندگان  را در وظایف  آن  باید  یا  دهیم؛  قرار  نمایندگی  شرح وظایف 
تعریف کنیم یا نباید کار خلاف قانون از نماینده انتظار داشته باشیم.« او 
ادامه می دهد:» نکته دیگر این است که در قانون باید آن تعلق خاطر میان 
کارآمدی  این صورت  در  که  شود  انتخابیه حفظ  حوزه  مردم  و  نماینده 
بیشتر و وضعیت قانون گذاری بهتر است. مشکلی که ما داریم این است که 
شوراهای شهر و روستا 20 سال بعد از تشکیل اولین مجلس شکل گرفتند 
لذا حتما لازم است به سمت تقویت شوراهای شهر برویم چراکه شوراهای 
شهر ما شده است شوراهای شهرداری و این موضوع باعث شده است در 
دور افتاده ترین روستاها نیز مردم برای نیازهای شهری و روستایی خود به 

نمایندگان مراجعه می کنند.«
زاویه دید از نگاه مخالف 

شدن  استانی  طرح  مخالفان  از  یزد  مردم  نماینده  صباغیان  محمدرضا 
انتخابات است او در این رابطه می گوید: »هدف از استانی شدن انتخابات 
این است که توجه نمایندگان از امور اجرایی به سمت کار قانون گذاری 
جلب شود که  باتوجه به سهم 1۵ درصدی که در نظر گرفته شده طبیعی 
است که باز همان نمایندگان بر همان مدار، پیش خواهند رفت و بار دیگر 
همه توجهات متوجه امور اجرایی می شود. ضمن اینکه با اینکار بار دیگر 
توجه نمایندگان به شهرهای بزرگ جلب می شود، چون رای در شهرهای 
بزرگ است. نمایندگان باید به سمت کار اجرایی نروند و وارد این امور 

نشوند.«
سید حسین نقوی حسینی نماینده مردم پیشوا و ورامین از دیگر نمایندگان 

این طرح 22  او معتقد است  انتخابات است.  استانی شدن  مخالف طرح 
ایراد دارد. نقوی حسینی می گوید: هیچ طرحی بدون مزیت نیست و این 
او  مانور می دهند.  موارد  این  بر  آن  موافقان  دارد که  طرح مزیت هایی 
استانی شدن  معتقدند  این طرح  موافقان  گوید:  می  موافقان  به  پاسخ  در 
انتخابات باعث می شود نمایندگان دیگر از امور اجرایی مانند جاده کشی 
هر  در  معتقدم  من  اما  بروند  قانونگذاری  به سمت  گاز  و  برق  و  آب  و 
از   را  رایم  از  توجهی  قابل  باید سهم  نماینده  عنوان یک  به  من  صورت 
حوزه انتخابیه بگیرم که باز این موضوع باعث می شود مردم به من برای 
آب و برق و گاز مراجعه کنند پس این تنها مزیت را هم نمی توان در طرح 
استانی شدن انتخابات دید.نماینده ورامین و پیشوا همچنین معتقد است که 

این طرح باعث می شود میزان مشارکت نیز کاهش پیدا کند.

پاسخ به انتقادات 
محمودی شاه نشین از اعضای کمیسیون شوراهای مجلس و نماینده مردم 
شهریار در این رابطه  می گوید: »چه بخواهیم و چه نخواهیم باید به این 
مورد  در  ما  مجلس  بینیم  می  دنیا  های  پارلمان  به  نگاه  با  برویم.  سمت 
حوزه های انتخابیه و ... خوب کار کرده است اما نگاه ملی کمتر داشته. 
کشورهای توسعه یافته برای آنکه نگاه محلی را کاهش دهند و نگاه ملی 
را جایگزین آن کنند از انتخابات اکثریتی به سمت انتخابات تناسبی رفته 
اند. در این الگو ما به دنبال این هستیم که نمایندگان ناخوداگاه به مسائل 
این  که  است  این  دیگر  نکته  ادامه می دهد:»  نه محلی«او  کنند  نگاه  ملی 
مدل باعث می شود شخصیت هایی به مجلس راه پیدا کنند که براساس 
اساس  بر  بلکه  باشند؛  نشده  انتخاب  ای  قبیله  و  محلی،قومی  دعواهای 
شایسته سالاری انتخاب شوند. نماینده ای داریم که حوزه انتخابیه اش 80 
هزار نفرجمعیت دارد و  فلان فرد با 12هزار رای نماینده آن منطقه شده 

است. این فرد را نمی توان نماینده اکثریت مطلق دانست«
شاه نشین درباره تداخل این طرح با لایجه نظام جامع انتخاباتی دولت نیز 
گفت:» اول آنکه باید بگویم من بعید می دانم این لایحه به مجلس برسد. 
آنها مدت هاست می گویند لایحه را ارائه می دهیم اما این کار را نکرده اند؛ 
مضاف بر آن  چنانچه این لایحه ارائه هم بشود ما طرح استانی شدن را 

با توجه به لایحه دولت تنظیم کرده ایم و تداخلی با آن نخواهد داشت.
مجلس یازدهم با انتخابات استانی

از آنجا که طرح استانی شدن انتخابات تا کنون سه بار در مجلس تصویب 
شده است و با مخالفت شورای نگهبان رو به رو شده اما و اگرها بر سر 
رد این طرح نیز افزایش پیدا کرده است. شاهنشین در این رابطه می گوید: 
اعضای شورای  و  نگهبان  پژوهش های شورای  مرکز  با  مشورت هایی  ما 
شود.  رو  به  رو  مخالفت  با  طرح  این بار  است  بعید  و  داشته ایم  نگهبان 
مضاف بر آنکه با توجه به فاصله ای که تا انتخابات 98 داریم فرصت کافی 
برای رفع ایرادات این طرح وجود دارد؛ بنابراین قطعا طرح استانی شدن 

انتخابات در یازدهمین انتخابات مجلس اجرا خواهد شد.

خرید و فروش خودرو در بازار به صفر رسید،این اتفاق تحت تاثیر اعلام 
قیمت های تازه از سوی خودروسازان صورت گرفت.دی ماه، ماه افزایش 
قیمت خودرو بود. در این ماه به فاصله کوتاهی خودروسازان قیمت تولیدات 
خود را افزایش دادند و برخی خودروها نظیر پراید که پرتیراژترین خودروی 
تولیدی محسوب می شود، دو بار پیاپی در فاصله یک هفته افزایش قابل 
فروش  و  بازار خرید  شد  اتفاق سبب  این  کردند.  تجربه  را  قیمت  توجه 
خودرو به گفته برخی فعالان »سنگوپ« کند چرا که قیمت های تازه امکان 

خرید و فروش را از میان برد.
 وقتی تنور داغ شد

 از پس افزایش قابل توجه قیمت ارز و کاهش ارزش پول ملی، تلاش 
برای تبدیل نقدینگی به کالا در دستور کار بسیاری از دارندگان سرمایه 

های خرد قرار گرفت.
تیررس  در  که  نبود  خودرو  فقط  این  و  بود  داغ  فروش  و  خرید  بازار   
سرمایه های سرگردان فراری از کاهش ارزش قرار گرفت. ارز، سکه، طلا 
و مسکن همگی اقلامی بودند که با هجوم سنگین سرمایه ها روبرو شدند. 
داستان خودرو اما متفاوت بود. خودروسازان در این مقطع در حالی دست 
قطعه  نبود  اعلام  پیش فروش های مکرر زدند که تحت تاثیر تحریم و  به 
کافی، تزریق خودرو به بازار را متوقف کرده و سطح تولیدات خود را به 
شدت کاهش داده بودند. با این حال پیش فروش ها، بر اساس کد ملی و 
باب شدن اصطلاحاتی چون »خودرو اولی« و ... نیز نتوانست تب فراگیر 
بنشاند.روند پیش فروش خودرو در کنار عدم  خرید خودرو را به عرق 
تحویل خودروهای قبلی و عدم ارسال دعوت نامه برای خریداران ادامه 

داشت که کم کم بحث افزایش قیمت خودرو بار دیگر مطرح شد.
ماه موعود

پیاپی  بار  دو  قیمت ها  بود.  خودروسازان  برای  موعود  ماه  اما  ماه  دی   

افزایش یافت و نعمت بخش، دبیر انجمن خودروسازان تاکید کرد که اتفاقا 
این میزان افزایش کافی نیست و مقرر است رشد قیمت ها در سه مرحله 
تداوم یابد. حالا آنها که خودرو پیش خرید کرده بودند می پرسیدند قرار 
است خودروها را به قیمت روز بگیرند یا به قیمت زمان ثبت نام؛ پاسخ 
همان قدر که معلوم بود، نامعلوم می نمود. گفتند خودروهای ثبت نام شده 
تا مرداد، مشمول افزایش قیمت نمی شوند اما کمی بعد استفاده از عبارت 
خودروهای فروش قطعی، معادله را به هم زد. در حالی تاکید می شود 
خودروهای فروش قطعی مشمول افزایش قیمت نمی شوند که بخش عمده 

خودروهای پیش فروش شده، دریافت های علی الحساب دارند.
 بازار خرید و فروش حواله خوابید

 در عین حال بازار خرید  فروش حواله نیز با کاهش شدید معاملات روبرو 
شد. حالا دیگر کسانی که به امید حفظ ارزش پول خود خودرو خریدند، 
این در حالی است که سعید موتمنی،  تازه ای روبرو شده اند.  با شرایط 
خریدکنندگان  پیش  درصد   90 گوید  می  نمایشگاه داران  اتحادیه  رییس 
هنوز  بازار  گفت:  مصرف کننده.موتمنی  نه  بودند  سرمایه گذار  خودرو 
چگونه  خودرو  تحویل  شکل  آتی  روزهای  در  دید  باید  است  سردرگم 
است. اگر خودروسازان خودروهای تولیدی خود را پنج تا 10 روزه به 
فروش برسانند قیمت ها تغییر نمی کند اما فروش بلند مدت همچنان قیمت 

در بازار آزاد را تحت تاثیر قرار می دهد.
حدی  تا  را  قیمت ها  می تواند  معوق  خودروهای  تحویل   ، وی  گفته  به 
معاون وزیر  تابش  بکاهد.عباس  بازار  بر  از فشار موجود  منطقی کرده و 
کننده گفت:  تولید  و  کننده  از مصرف  رییس سازمان حمایت  و  صنعت 
بر اساس مصوبه ستاد تنظیم بازار، خودروسازان حق ندارند بیش از 20 
درصد تولیداتشان را به فروش نقدی اختصاص دهند و 80 درصد باید به 

معوقات اختصاص یابد.

سرپرست وزارت بهداشت با تاکید بر لزوم بازنگری در بسته خدمات 
سلامت و همچنین ادامه طرح تحول نظام سلامت، در عین حال گفت: 
طرح تحول سلامت  همه چیز داشت، اما فرمول اقتصادی و تفکر و 
منطق اقتصادی نداشت.دکتر سعید نمکی در اجلاس مدیران کل سازمان 
زاده  قاضی  حسن  سید  دکتر  زحمات  از  تشکر  ضمن  سلامت  بیمه 
هاشمی در وزارت بهداشت با بیان این که در تیر ماه سال 9۴ در سازمان 
برنامه و بودجه شاهد اجرای طرح تحول نظام سلامت و بیمه همگانی 
بودیم، گفت: در آن زمان هم در نامه محرمانه به آقای نوبخت نوشتم که 
اگر در اجرای این طرح تدبیر نکنیم، می ترسم عاقبتش مانند مسکن مهر 
و غیره شود. بیمه سلامت در سال 92، مبلغ 2۴00 میلیارد اعتبار در منابع 
عمومی داشت که این میزان در سال 9۴ به ۵۳00 هزار میلیارد تومان 
رسید. در آن زمان با اوضاع سختی در کشور مواجه بودیم. من از یک 
سو به عنوان کسی که از سربازی تا ژنرالی نظام سلامت را طی کردم و 
از سوی دیگر از آن جایی که در سال های قحطیِ منابع که با نفت زیر 

۳0 دلار باید بدهی های نفت 1۳0 دلاری را می دادیم، 9۵ درصد بودجه 
کشور را مدیریت می کردیم و چیزی هم نمی گفتیم تا مبادا وحدت ملی 
با طرح تحول سلامت مواجه  دچار مشکل شود.  در چنین شرایطی 
شدیم که از اقدامات خداپسندانه دکتر روحانی بود و عزیزی به نام دکتر 

هاشمی هم همه زندگی اش را برای اجرای آن وسط گذاشت.
طرح تحول فرمول و منطق اقتصادی نداشت

فرمول  اما  داشت،  چیز  همه  سلامت   تحول  طرح  کرد:  تاکید  وی 
اقتصادی و تفکر و منطق اقتصادی نداشت. در هیچ کجای دنیا با درآمد 
سرانه ۵0 تا ۶0 هزار دلاری نمی گویند که به هر سیستمی خواستید، 
مراجعه کنید و خدمت بگیرید و پولش را دولت می دهد. نمی شود کفش 
آدیداس کلاک، بلا و ملی را کنار هم بگذاریم و بگوییم هر کدام را 
می خواهید بردارید ما پولش را می دهیم. علاوه بر این در کنار کشف 
ادیداس ویزیتور  بگذاریم تا برای آن تبلیغ کند. در این صورت معلوم 

است که چه نتیجه ای حاصل می شود.

شمخانی: مذاکره با آمریکا بی فایده است
برجام برای ما یک ابزار است

ادامه کشمکش ها بر سر طرح استانی شدن انتخابات

نماینده حداقلی یا مشارکت حداقلی؟
نمایندگان مجلس درباره طرح چه می گویند

واکاوی تاثیر قیمت های تازه بر بازار خودرو
بازار خودرو قفل شد

سرپرست وزارت بهداشت:
طرح »تحول« منطق اقتصادی نداشت 
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